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Protokół z XXXVIII sesji Rady Gminy Suchy Las 

23 listopada 2017 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna 

 

 

 

Porz�dek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 

3. Przyj�cie protokołu nr XXXVI/2017 z sesji Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 wrze�nia 2017 r. 

4. Podj�cie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las, 

rejon ulicy Diamentowej II – etap I. 

5. Podj�cie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Pozna�skiego na rok 2018. 

6. Podj�cie uchwały uchylaj�cej uchwał� nr XXXV/380/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

31 sierpnia 2017 r. w sprawie maj�tkowej Gminy: „Kompleksowa termomodernizacja budynku 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w Suchym Lesie”. 

7. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� nr XXXII/356/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

22 czerwca 2017 r. w sprawie zaci�gni�cia po�yczki na realizacj� przedsi�wzi�cia pn.: „Zakup 

samochodu ratowniczo – ga�niczego dla OSP w Chludowie wraz z wyposa�eniem”  

zad. 754.75412.6060 RB/2017/0005. 

8. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029. 

9. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie uchwalenia bud�etu Gminy Suchy Las na 

2017 rok. 

10. Podj�cie uchwały w sprawie okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od �rodków transportowych 

na rok 2018. 

11. Podj�cie uchwały w sprawie obni�enia ceny skupu �yta i okre�lenia podstawy obliczania 

podatku rolnego na rok 2018. 

12. Podj�cie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnienia od podatku od nieruchomo�ci. 

13. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� Rady Gminy Suchy Las nr XLII/454/13 z dnia 30 

grudnia 2013 r. w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia jej wysoko�ci, 

terminów płatno�ci i zwolnie� od tej opłaty. 

14. Podj�cie uchwały w sprawie zwolnienia z cz��ci opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

15. Podj�cie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej 

Szkoły Podstawowej im. W. Bogusławskiego w Suchym Lesie w o�mioletni� Szkoł� 
Podstawow� nr 1 im. W. Bogusławskiego w Suchym Lesie. 

16. Podj�cie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej 

Szkoły Podstawowej w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku Strzelców Konnych Wlkp.  

w Biedrusku w o�mioletni� Szkoł� Podstawow� w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku 

Strzelców Konnych Wlkp. w Biedrusku.                        

17. Podj�cie uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły 

Podstawowej w Chludowie w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka w Chludowie  

w o�mioletni� Szkoł� Podstawow� w Chludowie w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka  

w Chludowie. 

18. Podj�cie uchwały w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej Nr 2 im. Jana Pawła II  

w Suchym Lesie.   

19. Podj�cie uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyj�cia do realizacji projektu pt.: „Radosne 

Przedszkole w Biedrusku” Nr RPWP.08.01.01-30-0030/17.                 

20. Podj�cie uchwały w sprawie rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las  

z organizacjami pozarz�dowymi i innymi podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku 

publicznego na rok 2018. 

21. Podj�cie uchwały w sprawie rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las  

z organizacjami pozarz�dowymi i innymi podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku 

publicznego na rok 2018. 
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22. Podj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las  

w trybie bezprzetargowym umowy dzier�awy, na okres do 20 lat, dotycz�cej działki gruntu  

nr 217/10 z obr�bu Suchy Las. 

23. Podj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las  

w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzier�awy, na okres do 10 lat, dotycz�cej cz��ci 

działki gruntu nr 584/9 z obr�bu Suchy Las. 

24. Podj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las  

w trybie bezprzetargowym aneksu do umowy dzier�awy, na okres do 13 lat, dotycz�cej cz��ci 

działki gruntu nr 1/8 z obr�bu Złotniki.  

25. Podj�cie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika – ławki z postaci� Wojciecha 

Bogusławskiego. 

26. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie przej�cia zadania zarz�dzania niektórymi 

publicznymi drogami powiatowymi. 

27. Informacja Wójta i Przewodnicz�cej Rady Gminy o analizie o�wiadcze� maj�tkowych. 

28. Informacje: 

a. Wójta Gminy, 

b. Przewodnicz�cej Rady Gminy, 

c. Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

d. Przewodnicz�cych Komisji Rady. 

29. Interpelacje i zapytania Radnych. 

30. Wolne głosy i wnioski.  

31. Zamkni�cie sesji. 

 

Ad. 1. 

Przewodnicz�ca Rady Gminy Suchy Las M. Salwa – Haibach otworzyła XXXVIII sesj� Rady Gminy  

Suchy Las V kadencji w dniu 23 listopada 2017 r. o godzinie 16:40, witaj�c Radnych  

oraz zgromadzone osoby. 

 

Ad. 2. 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach stwierdziła prawomocno�� obrad na podstawie listy obecno�ci  

– 15 Radnych obecnych.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Czy macie Pa�stwo jakie� uwagi do porz�dku obrad? 

 

Radna A. Targo�ska: Ja chciałabym zgłosi� wykre�lenie pkt. 22, tj. podj�cie uchwały w sprawie 

wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las w trybie bezprzetargowym umowy 

dzier�awy, na okres do 20 lat, dotycz�cej działki gruntu nr 217/10 z obr�bu Suchy Las. Tutaj plan 

miejscowy zakłada, �e mo�e tam powsta� stacja benzynowa i byłaby to ju� kolejna stacja benzynowa 

w Suchym Lesie i my�l�, �e nie jest to nam do ko�ca potrzebne. Poza tym, nie mieli�my jakby jasnego 

uzasadnienia co tam w tej okolicy ma powsta� i dlatego opinia Komisji była negatywna.  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, ja chciałbym jednak zawnioskowa� o pozostawienie tego punktu  

i zapyta� sk�d Pani Radna wie, �e na tej działce miałaby powsta� stacja benzynowa, bo zapis planu 

miejscowego daje przede wszystkim mo�liwo�� ogólnie na lokalizacj� usług w tym rejonie.  

 

Radna A. Targo�ska: Ja nie powiedziałam, �e tam na pewno powstanie stacja, a poza tym, to nie na 

tej działce, tylko na działce obok, natomiast tak� mo�liwo�� daje plan miejscowy wi�c by� mo�e 

byłaby to kolejna stacja. Poza tym dodałam, �e m.in. dlatego Radni głosowali negatywnie, poniewa� 
nie mamy dokładnych informacji, co tam ma powsta�. Ta niewiedza te� jest przyczyn� takiej, a nie 

innej opinii Komisji.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Ja bym prosiła Prosz� Pa�stwa, �eby�my nie toczyli dyskusji, 

były Komisje i mo�na było dyskutowa� na Komisji, unikajmy polemik i starajmy si� wszyscy 

szanowa� swój czas. Pani Radna A. Targo�ska zło�yła wniosek, a czy Pan Wójt chciałby co� doda�?  
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Wójt G. Wojtera: Chciałbym powiedzie� dwa zdania. Oczywi�cie istnieje taka mo�liwo��, �e do 

wła�ciciela działki przed hotelem Ibis wyst�pimy z zapytaniem o jego plany inwestycyjne i on nie 

musi nam odpowiedzie�, ale dobrze by było dla tej uchwały równie�, aby tak� informacj� uzyska�  
i rozumiem, �e nie ma przeszkód, �eby na kolejn� sesj� taki projekt z dodatkow� informacj�, co by 

tam si� miało znale�� przedstawi�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Akurat ta uchwała posiada bardzo nikle uzasadnienie  

w porównaniu do innych dotycz�cych dzier�awy.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku Radnej  

A. Targo�skiej  o usuni�cie pkt. 22 z  porz�dku sesji. 

Głosowano: 8 głosów za, 0 przeciw, 7 wstrzymuj�cych si�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Pa�stwa, pkt. 22 schodzi z porz�dku obrad. Ja ze 

swojej stron� chciałabym powiedzie�, �e mamy pomyłk� pisarsk�, bo dwa razy powtarza si� punkt,  

tj. pkt. 20 i 21 jest taki sam. Prosz� o wykre�lenie pkt. 21, bo jest to pomyłka pisarska.  

 

Radny M. Przybylski: Prosz� Pa�stwa, w imieniu klubów „Inicjatywa Mieszka�ców” i „Gmina 

Razem” chciałbym zaproponowa� wykre�lenie pkt. 4. W tym wzgl�dzie stanowisko naszych klubów 

nie zmieniło si�, co wi�cej sytuacja, w której mo�e to nie by� 3, ale 4 stacja pomi�dzy Złotnikami  

a Suchym Lasem budzi nasze obawy, �e tak mogłoby si� sta�. Poza tym jeste�my po lekturze opinii 

mec. H. Kuligowskiego, z której wynika jasna konkluzja, �e plan ten, czyli etap I Diamentowa II mo�e 

by� procedowany w sposób normalny, w ramach tzw. du�ego planu i nic zatem nie stoi na 

przeszkodzie, �eby po raz kolejny si� nad t� spraw� pochyli�. Dzi�kuj� bardzo.  

 

Radca prawny mec. H. Kuligowski: Szanowna Pani Przewodnicz�ca, Szanowni Pa�stwo Radni, 

Szanowny Panie Wójcie, moja opinia była pisana zupełnie do innej tezy. Badałem mo�liwo�� 
procedowania całego planu na etapie, kiedy został wł�czony do ponownego rozpoznania. Natomiast, 

to nie zmienia faktu, �e macie Pa�stwo mo�liwo��…nie miałem takiego zdania od pocz�tku, Wójt 

podał inn� tez� do zbadania, ale ju� nie w drodze pisemnej, ale dodałem mo�liwo�� głosowania jak 

gdyby tej ws. uchwalenia planu, tej której nie przyj�li�cie Pa�stwo na jednej z poprzednich sesji.  

I poniewa� człowiek jest ułomny, a orzecznictwo jest bardzo bogate, to odnalazłem niedawno takie 

orzeczenie s�du administracyjnego, które pozwoliłem sobie skopiowa� i Pa�stwu przekaza�. W tym 

orzeczeniu WSA w Olsztynie zgłosił tak� tez� i jest to wyrok ostateczny, widocznie nikt skargi 

kasacyjnej nie zło�ył. Pami�tacie Pa�stwo mieli�my do czynienia z sytuacj� kiedy po prostu Rada 

Gminy Suchy Las nie podj�ła uchwały o uchwaleniu planu i nie wskazała �adnych uwag do tego 

planu. Orzeczenie jest podobne, na podobnym stanie faktycznym kiedy kto� ze skar��cych zarzucił 

ponowne głosowanie jakby tej samej uchwały. Oczywi�cie, Pan tu nie przedstawił tego problemu, ale 

ja od razu odpowiadam, dlatego, �e Pan si� powołał na moj� opini�, a moja opinia była pisana 

zupełnie do innej tezy. I tutaj WSA stwierdził, �e procedura planistyczna ko�czy si� z momentem 

przekazania gotowego planu do Rady i poniewa� nie stwierdzono uwag, które Rada zgłasza do tego 

planu, które by uzasadniały ponowne procedowanie, to tutaj s�d stwierdził, �e nie ma �adnych 

przeszkód, �eby ponownie głosowa� ten plan. Ja przyznam szczerze, �e na pocz�tku miałem do tego 

stosunek negatywny, ale tutaj s�d zupełnie podszedł do tego inaczej i powiedział, �e procedura 

planistyczna ko�czy si� z momentem przekazania gotowego planu do Rady i je�eli nie ma �adnych 

uwag i nie stwierdza si� w trybie przepisów ustawy o planowaniu przestrzennym konieczno�� jaki� 
zmian, to Wójt jest zobowi�zany, �eby co jaki� czas przypomina�, �e co� takiego jest i �e by� 
mo�e…Jest to dziwna sytuacja, ja wiem, �e Pa�stwo macie jakie� uwagi, ale formalnie one nie zostały 

przedstawione. Ja ile zd��yłem to skserowałem wi�c mog� tutaj Pani Przewodnicz�cej zostawi�  
i je�eli kto� jest zainteresowany, bo nie b�d� odczytywał tezy i uzasadnienia, bo s� bardzo szerokie.  

Ja przytoczyłem ten argument, który jest dla naszej procedury istotny, bo to jest taka sama sytuacja.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Dzi�kuj�, rozdam Pa�stwu podczas przerwy.  

 

Radny M. Przybylski: Ja tylko dodam, �e nie ma tutaj �adnej sprzeczno�ci. Panie Mecenasie, ja nie 

twierdziłem, �e nie mo�na tego planu głosowa� i, �e Pan to napisał. Pan tam pisał w trybie 
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przypuszczaj�cym, �e wydaje si�. Tutaj przes�dzaj�ce jest stanowisko merytoryczne klubów, a nie 

formalne.  

 

Wójt G. Wojtera: Ja chciałbym zło�y� odwrotny wniosek o utrzymanie tego punktu w porz�dku 

obrad, ale w swoim uzasadnieniu chciałbym te� Pa�stwu przedstawi� nowe okoliczno�ci,  

bo glosowanie powtórne tego samego projektu wi��e si� z pojawieniem nowych okoliczno�ci.  

To zreszt� w wyrokach s�dów administracyjnych i rozstrzygni�ciach nadzorczych podkre�la si�,  
�e nie powinno to by� tylko i wył�cznie przyst�pienie po raz kolejny do głosowania, ale 

uwzgl�dnienie nowych sytuacji, które si� pojawiaj�. W trakcie ostatnich spotka� ja Pa�stwu 

wspomniałem o tym, �e chciałbym przedstawi� te okoliczno�ci. My�lałem, �e to b�dzie miało miejsce 

w dyskusji nt. projektu tego planu, natomiast w zwi�zku ze zło�eniem wniosku o wycofanie  

z porz�dku obrad, chciałbym w tym miejscu zaprezentowa� Pa�stwu, to co by� mo�e pozwoli 

Pa�stwu na zmian� opinii i pozostawienie tego w porz�dku obrad, a pó�niej ten sam materiał mógłby 

by� wykorzystany w dyskusji nt. planu miejscowego.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Panie Wójcie, odbywały si� Komisje, na Komisji nie było 

nikogo z Pana przedstawicieli, Pan Radny podał wniosek i chciałabym ten wniosek podda� pod 

głosowanie, �eby�my nie toczyli dyskusji. Pan Wójt oczywi�cie mo�e podj�� przy nast�pnej sesji 

równie� decyzje o zaproponowaniu do porz�dku, natomiast nie chciałabym �eby�my w 

niesko�czono�� dyskutowali pewne kwestie.  

 

Wójt G. Wojtera: Nie zgadzam si� z tym punktem widzenia, bo jest to ograniczenie sprawowania 

moich obowi�zków, ale poddaje si� takiemu werdyktowi.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� uprzejmie.  

 

Wójt G. Wojtera: Mog�, tak? 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Oczywi�cie.  

 

Wójt G. Wojtera: Ja, chciałbym to Pa�stwu zaprezentowa� w formie wizualnej.  

 

Wójt G. Wojtera przy pomocy p. K. �l�zak przedstawił Radnym oraz zebranym go�ciom prezentacj� 
multimedialn� zawieraj�c� wizualizacj� projektu stacji benzynowej przy skrzy�owaniu ulic 

Obornickiej i Sucholeskiej w Suchym Lesie oraz przebudowy tego skrzy�owania wraz z koncepcj� 
zagospodarowania terenu. Wójt G. Wojtera opatrzył prezentacj� własnym komentarzem.  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, chciałbym t� prezentacj� rozpocz�� od pokazania Pa�stwu stanu 

obecnego z propozycj�, która jest w formie wizualizacji, to nie jest projekt mpzp, który Pa�stwo 

widzieli, czy projekt rozwi�zania komunikacyjnego, ale on tutaj te� si� pojawi w tej prezentacji,  

ale chciałbym Pa�stwu pokaza� stan aktualny z lotu ptaka i jak mo�e by� ta działka zagospodarowana. 

Nie tylko w tej wła�ciwej cz��ci, która słu�yłaby na prowadzenie działalno�ci gospodarczej,  

ale równie� z uwzgl�dnieniem projektu drogowego, który dotyczyłby ulicy Sucholeskiej  

i Obornickiej. Krótko mówi�c przebudowy skrzy�owania ulic Obornickiej i Sucholeskiej. To jest 

oczywi�cie stan aktualny, mamy tutaj ten budynek z lat 70 – tych i hurtowni� płytek. Tutaj działka 

nale��ca do firmy Ciesielczyk. Plan miejscowy obejmuje wszystkie te 4 kwadraty. Prosz� Pa�stwa, 

tak wygl�da w du�ym uproszczeniu propozycja zagospodarowania tej działki, oczywi�cie mówimy  

o stacji benzynowej, koncern BP, który wnioskował o uj�cie i w mpzp i decyzji zjazdowo  

– wjazdowej zarówno od ul. Sucholeskiej, jak i od ul. Obornickiej. T� decyzj� w jej cz��ci graficznej 

za chwil� Pa�stwu poka�emy. Prosz� Pa�stwa, mówili�my o tym, �e to jest kolejny wa�ny argument, 

o tym, �e firma Sentra reprezentuj�ca koncern BP rozpocz�ła negocjacje z Zarz�dem Dróg 

Powiatowych  ws. przebudowy ul. Sucholeskiej i tutaj mamy potwierdzenie z ZDP, jest to kopia, która 

jest wysłana do nas po to, aby�my dzisiaj mogli j� zaprezentowa�. Informacja dotycz�ca wła�nie 

zjazdu w ul. Sucholesk� z konieczno�ci� budowy przez inwestora pasa prawoskr�tu, z wymaganymi 

warunkami technicznymi, tutaj mówimy o jako�ci, grubo�ci, o szeroko�ciach, czyli to wszystko  

co wynika z kategorii tej drogi. Tutaj jest projekt planu miejscowego, Pa�stwo znacie ten rysunek,  
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on jest zał�cznikiem do cz��ci tekstowej i oczywi�cie rozbudowa tego pasa odbywałaby si� tutaj, w tej 

cz��ci która stanowi szeroki pas drogowy ul. Sucholeskiej. Tutaj jest zał�cznik graficzny do decyzji, 

która została wydana dla firmy Sentra, która reprezentowała koncern BP i w tej cz��ci tutaj widzimy 

na pomara�czowo wykonany prawoskr�t, co zreszt� było wymogiem przedstawionym przez ZDP. 

Cz��� �ółta to jest komunikacja piesza, przebudowana w zwi�zku ze zmianami na tym skrzy�owaniu, 

tego doj�cia i chodnika dzisiaj nie ma, z przesuni�ciem pasa przej�cia dla pieszych. Przystanek jest 

tutaj. Prosz� Pa�stwa, w �lad za tym idzie przebudowa sygnalizacji �wietlnej na skrzy�owaniu, ten 

prawoskr�t byłby zintegrowany z przejazdem na wprost, natomiast lewoskr�t miałby oddzieln� 
sygnalizacj�, co znacznie upłynniłoby ruch na tym skrzy�owaniu. Tutaj oczywi�cie budynek stacji  

ze sklepem, a tutaj dystrybutory. Prosz� Pa�stwa, tak wygl�da to dzisiaj. Wielokrotnie do organizacji 

ruchu na tym skrzy�owaniu wracali�my, mówi�c te� krytycznie o zjawiskach reklamowych, które si� 
pojawiaj�. Tutaj jest ten pas, który zostałby wykorzystany na prawoskr�t. Dodam tylko, �e ten pas jest 

to cz��� działki nale��ca dzisiaj do wła�ciciela tej du�ej działki, na której miałaby stan�� stacja 

benzynowa. Tak mogłaby wygl�da� ta działka po zrealizowaniu tej inwestycji… 

 

Radny M. Przybylski: Tam nie było prawoskr�tu.  

 

Radny W. Majewski: Kiepska wizualizacja.  

 

Radny G. Łukszo: Pewnie szybko powstała.   

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, troch� wyobra�ni i mo�na sobie ten prawoskr�t wyobrazi�. 
Pa�stwo widzieli�cie go na wcze�niejszych slajdach, to jest bł�d, ja tej wizualizacji nie 

przygotowywałem. Jest to bł�d firmy, która przygotowywała t� wizualizacj�, ale to oczywi�cie nie jest 

podstaw�, �eby nie budowa� prawoskr�tu. Prosz� Pa�stwa, takie zagospodarowanie, ilo�� zieleni jest 

bardzo wyra�nie okre�lone w tre�ci planu, bodaj�e 15% i przy tej powierzchni działki jest to 

wystarczaj�cy procent jak na stacj� benzynow�, aby odpowiednio zaaran�owa� cały ten teren i miał  

on wygl�d bardzo przyjazny z t� spor� cz��ci� biologicznie czynn�, jest to ok. 300 m2 zieleni. Taki 

parametr jest rzadko spotykany przy stacjach benzynowych. Prosz� Pa�stwa, te 3 elementy, 

wizualizacja, opinia Zarz�du Dróg Powiatowych oraz przedstawienie zał�cznika graficznego do 

decyzji wjazdowej to cz��ci projektu, których faktycznie nie przedstawiłem Pa�stwu na ostatniej sesji. 

Nawi�zuj�c do tego co Pan Mecenas mówił, �e cofni�cie si� do głosowania nad projektem, który nie 

uzyskał aprobaty wcze�niej, co nie jest reasumpcj� głosowania, ani tym bardziej reasumpcj� uchwały, 

wymaga jednak dodatkowych okoliczno�ci i te okoliczno�ci moim zdaniem uprawniaj� nas do tego, 

aby dzisiaj po raz kolejny Pa�stwu przedstawi� ten projekt uchwały, pami�taj�c, �e czas tutaj  

nie sprzyja nam, je�eli chodzi o podejmowanie decyzji przez inwestora w zakresie rozpocz�cia  

tej inwestycji. Nie wiemy jakie s� granice czasowe, jakie jest oczekiwanie inwestora, ale wiem,  

�e szybko�� podejmowania tych decyzji na pewno jest istotna z punktu widzenia projektu 

biznesowego i co do tego nikt z nas nie ma w�tpliwo�ci. Mo�liwo�� wykorzystania tego o czym Pan 

Mecenas pisał w tej opinii, czyli przył�czenia tej cz��ci planu miejscowego do du�ego planu 

miejscowego, który jednak jest obci��ony ryzykiem składania uwag i wydłu�enia procedury, moim 

zdaniem jeszcze bardziej mogłoby zagrozi� nie wykorzystaniu tego, moim zdaniem bardzo 

korzystnego zbiegu okoliczno�ci i przebudowania całego systemy komunikacyjnego z dodatkowo 

bardzo atrakcyjnym wykorzystaniem tej działki. Dlatego jeszcze raz, bardzo prosz� o pozostawienie 

tego punktu i je�eli istnieje jakakolwiek szansa na przeanalizowanie tego dodatkowego materiału, tych 

dodatkowych okoliczno�ci, to podj�cie tej uchwały na pewno b�dzie bardzo korzystne dla Suchego 

Lasu i dla tej przestrzeni, która jest krytykowana od wielu, wielu lat. Dzi�kuj� bardzo. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Pozwol� sobie tylko zauwa�y�, �e niezale�nie od tego,  

�e powołujemy si� na prawoskr�t w planie, jak Pa�stwo czytali nast�puje zmiana linii zabudowy, 

przesuni�cie linii zabudowy zabiera cał� rezerw�, która od kilkudziesi�ciu lat funkcjonuje  

na poszerzenie w przyszło�ci ulicy Obornickiej. 

 

Radny W. Majewski: Po pierwsze w ogóle chciałem zło�y� wniosek, aby zamkn�� dyskusj� ju� w tej 

chwili, bo ju� nic nowego tutaj nie wniesiemy. Natomiast, za zmian� organizacji ruchu, 

bezpiecze�stwo na tych skrzy�owaniach to powinni�my mie� �wiadomo��, �e odpowiada od wielu, 



 - 6 -

wielu lat Starostwo Powiatowe i Pan Wójt G. Wojtera. A na pewno nie jest od organizowania tych 

tematów stacja benzynowa, gdzie mówi si� nam, �e koszt prawoskr�tu tj. ok. 600 000 zł. Prawda jest 

taka, �e zamknie si� to w 150 000 zł, tak jest to na dzie� dzisiejszy szacowane. Po trzecie, budowa 

tego obiektu spowoduje w przyszło�ci zablokowanie mo�liwo�ci modernizacji tego skrzy�owania,  

bo je�li ten obiekt tam powstanie, to przy jakichkolwiek planowanych w przyszło�ci ruchach, nie 

zrobimy ju� na tym skrzy�owaniu zbyt wiele, nie poszerzymy, bo to ju� b�dzie problem. To ograniczy 

nam mo�liwo�� poprawy bezpiecze�stwa ruchu na tym skrzy�owaniu. Po czwarte, po raz kolejny 

stawia si� interes nie mieszka�ca, tylko inwestora zewn�trznego nad interesem mieszka�ca. Dalej 

przenosi si� przystanek autobusowy, za chwil� ten przystanek autobusowy – jeszcze kto� co� wymy�li 
i zostanie ten jedyny, który jest pod wiaduktem Narutowicza. Ludzie b�d� chodzili „z buta”, bo kto� 
nie my�li o mieszka�cach. Po pi�te, w obecnej kadencji nie słyszałem od Pa�stwa, szczególnie  

od kole�anek i kolegów z klubu „Nowoczesna Gmina”, �e co� jest nie tak z tym skrzy�owaniem. 

Teraz si� dowiadujemy nagle, �e trzeba co� zrobi�, przez 3 lata działania w tej kadencji jako 

Przewodnicz�cy Komisji Bezpiecze�stwa i Porz�dku Publicznego nie słyszałem nic na ten temat. 

Nagle, teraz wszyscy chc� zmian na tym skrzy�owaniu, bo kto� wyło�y na prawoskr�t. Tak jak 

powiedziałem, to jest �mieszne 150 000 zł, bo tyle to realnie kosztuje. To jest informacja z Zarz�du 

Dróg Powiatowych, bo tym pismem nie podpisał si� �aden dyrektor, tylko podpisał si� specjalista, 

wi�c prosz� wzi�� na to poprawk�, bo mo�e to była wymiana kurtuazyjna informacji, a niekoniecznie 

decyzja. Mo�na było, jak wszyscy Pa�stwo chcecie stacj� benzynow�, to mo�na było zaproponowa�  
t� stacj� benzynow�, po ZGK na ul. Młodzie�owej. No, ale nie mo�na tego zrobi�, bo Pani  

A. Ankiewicz zło�yła wniosek, aby takie obiekty tam nie powstały i Pan Wójt uwzgl�dnił ten wniosek 

i jest to dokumentacji.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Bardzo bym prosiła, �eby�cie Pa�stwo nie toczyli wolnej 

dyskusji. Najpierw si� wypowie Pan Radny W. Majewski, pó�niej Pani A. Ankiewicz, pó�niej Pan  

J. Ankiewicz i oprócz tego s� jeszcze dwa wnioski do przegłosowania.  

 

Radny W. Majewski: Ponawiam mój wniosek o zamkni�cie dyskusji.  

 

Radny J. Ankiewicz: Jak kto� mówi nieprawd�, to musz� ad vocem odpowied�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Panie Mecenasie, nie mog� przegłosowa� wniosku, a mamy 

dwa wnioski i czekam.  

 

Radca prawny mec. H. Kuligowski: Normalnie si� robi tak, �e przyjmuje si� wszystkich, którzy 

chc� si� wypowiedzie�, a potem si� głosuje zamkni�cie listy i wtedy wiadomo, �e nikt ju� wi�cej  

si� nie mo�e dopisa�. Natomiast, trzeba da� równe szanse tym, co chc� si� w tej sprawie 

wypowiedzie� i trzeba po prostu przyj�� ich zgłoszenia.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Dobrze, czyli Pani A. Ankiewicz, Pan J. Ankiewicz,  

Pan Wójt, i kto jeszcze z Pa�stwa? Zamykam list�.  
 

Przewodnicz�ca Zarz�du Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz: Ja chciałabym si� 
wypowiedzie� tylko w punkcie, gdzie zostałam wywołana. Oczywi�cie, �e zło�yłam taki wniosek,  

ale zło�yłam go jako uwag� do planu, tutaj taka uwaga nie padła. Jest te� ró�nica pomi�dzy tymi 

nieruchomo�ciami taka, �e działka ZGK graniczy bezpo�rednio z budynkami mieszkalnymi, a tutaj 

takiej sytuacji nie ma. Jest du�y obiekt Ciesielczyk pomi�dzy. I tak jest Panie Radny, a z czym 

graniczy? 

 

Radny D. Matysiak: Graniczy z drog�.  
 

Przewodnicz�ca Zarz�du Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz: Tam te� z drogami, tu ma Pan 

racj�.  
 

Radny J. Ankiewicz: Jeszcze stan� w obronie Pani Przewodnicz�cej, tam najwi�ksz� opozycj�  
w stosunku do ewentualnej lokalizacji stacji benzynowej stanowili mieszka�cy ul. Modrakowej, 
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którzy zło�yli uwagi i brali czynny udział w dyskusji, na której byłem. W przeciwie�stwie do tego co 

Pan mówi, to nie Pani Ankiewicz inicjowała ten protest przeciwko lokalizacji stacji benzynowej na tej 

działce, a powtórz�, �e mieszka�cy ul. Modrakowej.  

 

Radny W. Majewski: Tylko jedno zdanie, nie b�d� dyskutował. Powiedziałem �e zło�yła wniosek,  

a nie, �e inicjowała cokolwiek i to jest w dokumentach.  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, oczywi�cie powodzenie próby powrotu do tej uchwały zale�y  

od Pa�stwa woli i przyj�cia tych argumentów, które dzisiaj Pa�stwu przestawiłem. Ja widz� to jako 

szans� dla tej przestrzeni i dlatego chciałem jeszcze raz, dopóki jest taka mo�liwo��, bo wiem,  

�e jeszcze szansa powrotu istnieje do tej koncepcji, do tej inwestycji. Chciałbym Pa�stwa po prostu  

to tego przekona�, je�eli u Pa�stwa nie b�dzie takiego przekonania to mam �wiadomo��, �e to si� nie 

uda. Natomiast, niestety gł�boko nie mog� si� zgodzi� z takimi 3 sprawami, które przestawił Pan 

Przewodnicz�cy Komisji Bezpiecze�stwa. Pierwsza sprawa, �e to od wielu lat odpowiadaj� Starosta  

i Wójt za bezpiecze�stwo na tym skrzy�owaniu. Jeszcze raz Panu przypomn�, �e była to do niedawna 

droga krajowa i to nie Starosta czy Wójt odpowiadali, tylko Generalny Dyrektor Dróg Krajowych  

i Autostrad, ale mógł Pan o tym nie wiedzie�. Dzisiaj jest to droga powiatowa ul. Sucholeska,  

a ul. Obornicka jest drog� gminn�, jest GP, ale za bezpiecze�stwo na ka�dym skrzy�owaniu z drog� 
powiatow� odpowiada zawsze Zarz�d Dróg Powiatowych, czyli Starosta. Prosz� Pa�stwa i zasadnicza 

kwestia, ja nie twierdz�, �e propozycja umiejscowienia tam np. du�ego ronda, ale du�ego ronda  

z pełn� segregacj� ruchu i dla samochodów i dla pieszych, poniewa� nie wyobra�am sobie, aby w tym 

rejonie mogło powsta� rondo przejazdowe bez bezpiecznego przej�cia dla pieszych, �e takie rondo nie 

mo�e tam powsta�. Mo�e powsta�. Prosz� Pa�stwa, ale to jest moja pretensja, �e nie zło�yli�cie 

Pa�stwo uwag, a kiedy była taka mo�liwo�� nie zło�yli�cie propozycji tzw. uchwały naprawczej, czyli 

wskazania niezb�dnych zmian w projekcie mpzp, bo Pa�stwo po prostu głosowali�cie nie przeciwko 

planowi, ale przeciwko mojemu projektowi, mojemu projektowi i prawdopodobnie tylko dlatego,  

�e on był mój. Du�o nie brakowało, �eby�my doprowadzili do sytuacji, która sprowadziłaby nas do 

art. 27 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, czyli wszcz�ciu post�powania od 

nowa z uchyleniem uchwały o przyst�pieniu, po zako�czeniu procedury dla wszcz�tej zmiany 

miejscowego planu. To była by sytuacja bardzo niekorzystna, bo wymagałaby rozpocz�cia procedury 

od nowa, a wystarczyłoby tak jak dzisiaj zło�y� wniosek o wycofanie z porz�dku obrad. Tyle razy 

składali�cie Pa�stwo wniosek o wycofanie z porz�dku obrad planu, a w sierpniu zagłosowali�cie 

przeciwko temu planowi wiedz�c doskonale, �e to bardzo skomplikuje cał� sytuacj�. I o to mam 

pretensj�, ani uwag, ani aktywno�ci w dyskusji publicznej, ani uchwały naprawczej i dzisiaj ja staram 

si� to jako� naprawi�, wzi�� na siebie ci��ar tego wytłumaczenia Wojewodzie, no bo Wojewoda 

miałby prawo si� zaj�� si� takim projektem, który został uchwalony b�d�c wcze�niej nieuchwalony, 

aby naprawi� t� sytuacj�. Je�eli Pa�stwo nie b�dziecie chcieli, to tego nie zrobimy, ale nie chciałbym 

�eby takie argumenty, ju� pomijam to 150 000 zł, bo to chyba Pan o projekcie mówił. Projekt 

przebudowy skrzy�owania z sygnalizacj� to jest faktycznie 150 000 zł. Prosz� zauwa�y�, �e 800 m  

od Pana Rano�ka w centrum Suchego Lasu trzeba wykupi�, bo o wykupie tutaj nikt nie mówi, a to jest 

800 m, które trzeba w centrum Suchego Lasu wykupi� i to te� obci��y nasz bud�et, a obci��yłoby 

bud�et inwestora. Prosz� Pa�stwa, wsz�dzie tego rodzaju monta�e si� robi, je�eli inwestor chce,  

to prosz� bardzo wykłada pieni�dze i buduje. Poza tym to wynika w ustawy o drogach, gdzie wr�cz 

wpisany jest obowi�zek realizacji cz��ci inwestycji drogowej lub cało�ci inwestycji drogowej, je�eli  

to jest zwi�zane z zamierzeniem inwestycyjnym. Jasne, �e my mo�emy to zrobi�, tylko wtedy my 

poniesiemy w pełni koszty i gwarantuje Pa�stwu, �e nie b�dzie to koszt 150 000 zł, jak informował 

Pa�stwa Pan Radny. Dzi�kuj� bardzo.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Czy Pan Radny M. Przybylski podtrzymuje swój wniosek? 

 

Radny M. Przybylski: Tak, oczywi�cie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego przez 

Radnego M. Przybylskiego odno�nie usuni�cia pkt. 4 z porz�dku obrad.  

Głosowano: 8 głosów za, 7 przeciw, 0 wstrzymuj�cych si�. 
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Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty, pkt. 4 schodzi z porz�dku obrad. 

Prosz� Pa�stwa, je�eli nie ma innych głosów odno�nie porz�dku obrad, to zmienia si� numeracja.  

 

Nowy porz�dek sesji.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 

3. Przyj�cie protokołu nr XXXVI/2017 z sesji Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 wrze�nia 2017 r. 

4. Podj�cie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Pozna�skiego na rok 2018. 

5. Podj�cie uchwały uchylaj�cej uchwał� nr XXXV/380/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

31 sierpnia 2017 r. w sprawie maj�tkowej Gminy: „Kompleksowa termomodernizacja budynku 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w Suchym Lesie”. 

6. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� nr XXXII/356/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

22 czerwca 2017 r. w sprawie zaci�gni�cia po�yczki na realizacj� przedsi�wzi�cia pn.: „Zakup 

samochodu ratowniczo – ga�niczego dla OSP w Chludowie wraz z wyposa�eniem”  

zad. 754.75412.6060 RB/2017/0005. 

7. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029. 

8. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie uchwalenia bud�etu Gminy Suchy Las na 

2017 rok. 

9. Podj�cie uchwały w sprawie okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od �rodków transportowych 

na rok 2018. 

10. Podj�cie uchwały w sprawie obni�enia ceny skupu �yta i okre�lenia podstawy obliczania 

podatku rolnego na rok 2018. 

11. Podj�cie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnienia od podatku od nieruchomo�ci. 

12. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� Rady Gminy Suchy Las nr XLII/454/13 z dnia 30 

grudnia 2013 r. w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia jej wysoko�ci, 

terminów płatno�ci i zwolnie� od tej opłaty. 

13. Podj�cie uchwały w sprawie zwolnienia z cz��ci opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

14. Podj�cie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej 

Szkoły Podstawowej im. W. Bogusławskiego w Suchym Lesie w o�mioletni� Szkoł� 
Podstawow� nr 1 im. W. Bogusławskiego w Suchym Lesie. 

15. Podj�cie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej 

Szkoły Podstawowej w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku Strzelców Konnych Wlkp.  

w Biedrusku w o�mioletni� Szkoł� Podstawow� w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku 

Strzelców Konnych Wlkp. w Biedrusku.                        

16. Podj�cie uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły 

Podstawowej w Chludowie w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka w Chludowie  

w o�mioletni� Szkoł� Podstawow� w Chludowie w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka  

w Chludowie. 

17. Podj�cie uchwały w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej Nr 2 im. Jana Pawła II  

w Suchym Lesie.   

18. Podj�cie uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyj�cia do realizacji projektu pt.: „Radosne 

Przedszkole w Biedrusku” Nr RPWP.08.01.01-30-0030/17.                 

19. Podj�cie uchwały w sprawie rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las  

z organizacjami pozarz�dowymi i innymi podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku 

publicznego na rok 2018. 

20. Podj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las  

w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzier�awy, na okres do 10 lat, dotycz�cej cz��ci 

działki gruntu nr 584/9 z obr�bu Suchy Las. 

21. Podj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las  

w trybie bezprzetargowym aneksu do umowy dzier�awy, na okres do 13 lat, dotycz�cej cz��ci 

działki gruntu nr 1/8 z obr�bu Złotniki.  

22. Podj�cie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika – ławki z postaci� Wojciecha 

Bogusławskiego. 
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23. Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie przej�cia zadania zarz�dzania niektórymi 

publicznymi drogami powiatowymi. 

24. Informacja Wójta i Przewodnicz�cej Rady Gminy o analizie o�wiadcze� maj�tkowych. 

25. Informacje: 

a. Wójta Gminy, 

b. Przewodnicz�cej Rady Gminy, 

c. Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

d. Przewodnicz�cych Komisji Rady. 

26. Interpelacje i zapytania Radnych. 

27. Wolne głosy i wnioski.  

28. Zamkni�cie sesji. 

 

Ad. 3.  

Przyj�cie protokołu nr XXXVI/2017 z sesji Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 wrze�nia 2017 r.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia protokołu  

nr XXXVI/2017 z dnia 28 wrze�nia 2017 r.   

Głosowano: 15 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Protokół został przyj�ty.  

 

Ad. 4.  

Podj�cie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Pozna�skiego na rok 2018. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji.  

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja Społeczna jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Od 1 stycznia 2018 r. Miasto Pozna� nie b�dzie przyjmowało osób nietrze�wych z terenu 

naszej Gminy, Powiat Pozna�ski przejmuje to zadanie i my to współfinansujemy.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie podj�cia uchwały w sprawie 

pomocy finansowej dla Powiatu Pozna�skiego na rok 2018.  

Głosowano: 15 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/425/17. 

 

Ad. 5.  

Podj�cie uchwały uchylaj�cej uchwał� nr XXXV/380/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

31 sierpnia 2017 r. w sprawie maj�tkowej Gminy: „Kompleksowa termomodernizacja budynku 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w Suchym Lesie”. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji.  

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja Społeczna jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Niestety nasz wniosek zło�ony w Urz�dzie Marszałkowskim na termomodernizacj� szkoły 

si� nie powiódł i musimy uchyli� t� uchwał�. Natomiast, w uzasadnieniu Pan Dyrektor szkoły wskazał 

na piln� modernizacj� dachu, co znajduje odzwierciedlenie w projekcie bud�etu.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie podj�cia uchwały uchylaj�cej 

uchwał� nr XXXV/380/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia 31 sierpnia 2017 r. w sprawie maj�tkowej 

Gminy: „Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II  

w Suchym Lesie”. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/426/17. 
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Ad. 6.  

Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� nr XXXII/356/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

22 czerwca 2017 r. w sprawie zaci�gni�cia po�yczki na realizacj� przedsi�wzi�cia pn.: „Zakup 

samochodu ratowniczo – ga�niczego dla OSP w Chludowie wraz z wyposa�eniem”  

zad. 754.75412.6060 RB/2017/0005. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Przewodnicz�cego Komisji Bezpiecze�stwa  

i Porz�dku Publicznego radnego W. Majewskiego o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KBiPP W. Majewski: Komisja jednogło�nie pozytywnie zaopiniowana projekt tej 

uchwały. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie podj�cia uchwały zmieniaj�cej 

uchwał� nr XXXII/356/17 Rady Gminy Suchy Las z dnia 22 czerwca 2017 r. w sprawie zaci�gni�cia 

po�yczki na realizacj� przedsi�wzi�cia pn.: „Zakup samochodu ratowniczo – ga�niczego dla OSP  

w Chludowie wraz z wyposa�eniem” zad. 754.75412.6060 RB/2017/0005. 

 Głosowano: 15 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/427/17. 

 

Ad. 7.  

Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Suchy Las na lata 2017 – 2029. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Przewodnicz�cego Komisji Finansowo – Bud�etowej  

i Rozwoju Gospodarczego radnego D. Matysiaka o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KF-BiRG D. Matysiak: Nie opiniowali�my tego projektu.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie podj�cia uchwały zmieniaj�cej 

uchwał� w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2017  

– 2029. 

Głosowano: 15 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/428/17. 

 

Ad. 8.  

Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie uchwalenia bud�etu Gminy Suchy Las na 2017 

rok. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Przewodnicz�cego Komisji Finansowo – Bud�etowej  

i Rozwoju Gospodarczego radnego D. Matysiaka o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KF-BiRG D. Matysiak: Komisja tylko poszczególne wnioski opiniowała. 

 

Radny M. Przybylski: W imieniu klubów Inicjatywa Mieszka�ców i Gmina Razem chciałbym 

zgłosi� kilka korekt do zał�cznika nr 3, czyli zmiany w planie wydatków maj�tkowych Gminy Suchy 

Las na rok 2017. Wszystkie te kwestie zostały szczegółowo omówione na specjalnie dla tego celu 

zwołanym posiedzeniu Komisji Finansowo – Bud�etowej i Rozwoju Gospodarczego. Nie chciałbym 

zatem a� tak bardzo dogł�bnie wnika� w materi� i w argumentacj�. Po pierwsze chciałbym zło�y� 
wniosek o wycofanie z tego� projektu nast�puj�cej zmiany: 600/60016/6050/BI/2016/SL/0009 Suchy 

Las – przebudowa skrzy�owania ul. Obornicka/ Nektarowa z bezpiecznym prawo i lewo skr�tem na 

os. Grzybowe. Historia ta ci�gnie si� ju� od wielu, wielu miesi�cy. Usłyszeli�my z Referatu 

Budowlano – Inwestycyjnego, �e prawdopodobnie mo�e ta cała operacja zako�czy� si� w roku 2018, 

w I połowie i s� na to szanse. Tak wi�c my�l�, �e bardziej wła�ciwe byłoby skierowanie tego do tzw. 

niewygasów, ni� do bud�etu na 2018 r., który jak wiadomo z historii mo�e uwzgl�dni� realizacj� tego 



 - 11 -

zadania pod koniec roku. Komisja Finansowo – Bud�etowa zaopiniowała pozytywnie ten wniosek  

– 5 „za”, 0 „przeciw” 1 „wstrzymuj�cy si�”.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Przyst�pujemy do głosowania wniosku, prosz� sformułowa� 
wniosek Panie Radny.  

 

Radny M. Przybylski: Wniosek ju� sformułowałem, czyli chodzi o wycofanie zadania 

600/60016/6050/BI/2016/SL/0009. Chodzi o to, �eby to zadanie pozostało w bud�ecie, a zostało 

wycofane z zał�cznika nr 3.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego przez 

Radnego M. Przybylskiego odno�nie zadania 600/60016/6050/BI/2016/SL/0009, czyli utrzymania tego 

zadania w bud�ecie na rok 2017. 

Głosowano: 8 głosów za, 0 przeciw, 7 wstrzymuj�cych si�. 
 

Radny M. Przybylski: Kolejny wniosek. Za utrzymaniem w bud�ecie na rok 2017, �eby nie 

komplikowa�, zadania 600/60016/6050/BI/2017/0025 Biedrusko – budowa ulic na os. Jesionowym, 

str. 2, drugi wiersz od góry. Tutaj w tym zadaniu chodzi o projekt. Tutaj sytuacja jest  

o tyle nagl�ca, �e chyba jest to najbardziej kontrowersyjna w tej chwili ulica w Biedrusku, jeszcze  

do niedawna z mojej wiedzy wynika, �e została jako� tam prowizorycznie utwardzona. Jeszcze  

do niedawna ludzie musieli chodzi� w kaloszach, �eby w ogóle doj�� do swojej posesji. My�l�,  
�e tutaj jaki� tryb absolutnie nadzwyczajny powinien zosta� wdro�ony, �eby ci ludzie dostali jasny 

sygnał, �e Rada Gminy dostrzega ich problem i nie przesuwa np. tego zadania na listopad czy 

grudzie� 2018 r., bo wtedy rozpiszemy przetarg i dopiero wtedy zacznie si� co� dzia� albo w ogóle 

ogłosimy przetarg na projekt.     

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego przez 

Radnego M. Przybylskiego odno�nie zadania 600/60016/6050/BI/2017/0025, czyli utrzymania tego 

zadania w bud�ecie na rok 2017. 

Głosowano: 9 głosów za, 0 przeciw, 6 wstrzymuj�cych si�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty.  

 

Radny M. Przybylski: Kolejne zadanie: 600/60016/6050/BI/WPF/2016/SL/0007 Suchy Las  

– budowa ul. Stefa�skiego. Prosz� Pa�stwa, ta kwestia równie� nie budziła kontrowersji podczas 

obrad Komisji, tj.  5 „za”, 0 „przeciw” 1 „wstrzymuj�cy si�”. Tutaj jest kwestia, �e z Referatu 

Budowlano – Inwestycyjnego otrzymali�my informacj�, �e by� mo�e uda si� do wrze�nia zako�czy� 
spraw�, natomiast istnieje jaka� szansa, �eby to zrobi� wcze�niej. Z tego wzgl�du wydaje mi si�,  
�e jakby naturalnym etapem byłoby najpierw przekazanie tego do tzw. niewygasów, a w razie 

problemów, to podj�cie ewentualnej dyskusji w pó�niejszym terminie. Prosz� o przegłosowanie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego  

przez Radnego M. Przybylskiego odno�nie zadania 600/60016/6050/BI/WPF/2016/SL/0007,  

tj. pozostawienia tego zadania w bud�ecie na rok 2017. 

Głosowano: 9 głosów za, 0 przeciw, 6 wstrzymuj�cych si�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty.  

 

Radny M. Przybylski: Kolejne zadanie: 600/60016/6050/BI/WPF/2017/0005 Biedrusko – budowa 

infrastruktury na os. Kamieni Szlachetnych. To te� jest kwestia projektu i sprawa te� si� toczy bodaj�e 

dwa lata o ile dobrze pami�tam albo blisko dwa lata. Tak do ko�ca nie s� nam znane powody,  

dla których taka du�a opieszało�� wzgl�dem tego zadania wyst�puje. Proponujemy to jak najbardziej 

utrzyma� w bud�ecie na 2017 r. Je�li chodzi o Komisj�, tj. 4 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymuj�ce si�”. 
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Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego  

przez Radnego M. Przybylskiego odno�nie zadania 600/60016/6050/BI/WPF/2017/0005,  

tj. pozostawienia tego zadania w bud�ecie na rok 2017. 

Głosowano: 8 głosów za, 0 przeciw, 7 wstrzymuj�cych si�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty.  

 

Radny M. Przybylski: Prosz� Pa�stwa, kolejny wniosek, dotyczy zadania: 

600/60016/6050/BI/WPF/2017/0006 Suchy Las – budowa ulic w rejonie Mokrej, Wodnej, 

Deszczowej, Suchej, Polnej, Chmielnej, Zakole, Strumykowej. Prosz� Pa�stwa, sprawa toczy si� 
równie� 2 lata. Pami�tam grup� osób, która z tej wschodniej cz��ci Suchego Lasu przybyła do nas  

na Komisj� Finansowo – Bud�etow� i tam im obiecali�my ró�ne rzeczy, przez rok 2016 w tym 

zakresie nic Wójt nie zrobił. Kolejny rok, nie wiem dlaczego, ale równie� nie. Intencja nasza była 

taka, �eby po prostu zrobi� ten projekt, oszacowa� koszty i etapowa� to zadanie. Dziwi mnie ten punkt 

pozostawiony w bud�ecie tym bardziej, �e w projekcie bud�etu na 2018 r. jest jakby ju� zaetapowane 

to zadanie, a jak mo�e by� zaetapowane skoro nie ma projektu i kosztorysu. Wydaje mi si�, �e jaka� 
logika i kolei rzeczy powinna wyst�pi� w tym wzgl�dzie. Tym bardziej, �e to zadanie ju� w ogóle  

nie budziło kontrowersji podczas obrad Komisji, bo 6 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymuj�cych si�”.  

To jest rzecz, która absolutnie nie budzi �adnych kontrowersji.  

 

Radny D. Matysiak: Tutaj warto doda�, �e w poprzednich latach, gdy mieszka�com odmawiano 

mo�liwo�ci przył�czenia si� do kanalizacji, poniewa� argumentowano, �e nie ma mo�liwo�ci 

przył�czenia do kolektora. Kolektor został wybudowany, ale jakby kolejne jakie� trudno�ci  

czy przeciwie�stwa mieszka�com si� przedstawia i nie było to realizowane. Dzi�kuj�.  
 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, chciałbym jedn� rzecz wyja�ni�, a na drug� zwróci� uwag�.  
Ja pami�tam posiedzenie tej Komisji, ja pami�tam spotkanie z mieszka�cami, kiedy ta obietnica,  

o której Pan wspominał padła i mieszka�cy tego rejonu uczestnicz�cy wtedy w tym spotkaniu wyszli  

z pełnym przekonaniem, �e b�dzie ten rejon kanalizowany. Prosz� Pa�stwa, je�eli wtedy powiedziano 

mieszka�com „tak”, to nie powiedziano, �e b�dziemy robili projekt, tylko b�dziemy robili kanalizacj�. 
I do tego momentu jeste�my zgodni. Zupełnie nie rozumiem zarzutu Pana Radnego i zdziwienia Pana 

Radnego, �e pojawiły si� kwoty w WPF, które s� wpisywane. Po pierwsze dlatego, �e my w 

odniesieniu do kwoty, któr� przeznaczamy na realizacj� zadania, składamy wniosek do spółki 

Aquanet, bo chcieliby�my realizowa� to wspólnie z innymi akcjonariuszami po decyzji zarz�du  

i przyj�ciu przez zgromadzenie akcjonariuszy takiego planu, poniewa� ta inwestycja jest bardzo 

kosztowna i to w terenie, który nie daje gwarancji rentowno�ci tej inwestycji. Tam jest raczej 

zabudowa jednorodzinna i prosz� Pa�stwa, składaj�c taki wniosek do planu inwestycyjnego Aquanet 

nale�y zaopatrzy� go w informacj� o �rodkach, które przeznacza dana gmina, st�d taki zapis  

w WPF, który nikogo nie powinien dziwi�. Trzeba tez pami�ta�, �e po zło�eniu takiego wniosku 

Aquanet te� nie podejmuje takich decyzji spod „du�ego palca” tylko przygotowuje analiz�, w tym 

równie� analiz� dotycz�c� tzw. efektu taryfowego, po to aby gmina wiedziała, �e decyduj�c si� na 

tak� inwestycj�, na terenie gminy w zlewni, o której rozmawiamy b�dzie obowi�zywa� taka, a taka 

taryfa. St�d ten zapis o �rodkach na inwestycje w latach nast�pnych.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego  

przez Radnego M. Przybylskiego odno�nie zadania 600/60016/6050/BI/WPF/2017/0006,  

tj. pozostawienia tego zadania w bud�ecie na rok 2017. 

Głosowano: 11 głosów za, 0 przeciw, 4 wstrzymuj�ce si�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty.  

 

Radny M. Przybylski: Krótkie ad vocem do wypowiedzi Wójta. Mnie nie zdziwiło Panie Wójcie,  

bo tego nie powiedziałem, �e to jest zapisane w WPF, Pan mnie �le zrozumiał. Mnie zdziwiło to,  

�e nie zło�ył Pan do projektu WPF autopoprawki tego zał�cznika w zakresie wykre�lenia tego punktu. 

I to miałem na my�li. Kolejne zadanie: 900/90015/6050/BI/2016/0029 Gol�czewo – przebudowa linii 

elektroenergetycznej SN 15 Kv na działce nr 278/3. Prosz� Pa�stwa jest to działka dedykowana pod 
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zespół przedszkolno – szkolny w Gol�czewie. W tej chwili trwaj� dyskusj� nt. sposobu finansowania 

zespołu przedszkolno – szkolnego. Zdaje si�, �e jak gdyby z przyczyn oczywistych musimy wykre�li� 
finansowanie tego zadania z funduszy gminnych, czyli z pieni�dzy bud�etowych, poniewa� drugi 

przetarg, tak jak si� zreszt� z Wójtem spodziewali�my potoczył si� jeszcze gorzej ni� pierwszy. 

Trzeba sobie zdawa� spraw�, �e oferty przetargowe si�gaj� blisko 20 mln zł, a zabud�etowane mamy 

na ten cel 6 mln zł plus 2 mln zł kredytu. Tak wi�c, mamy do wyboru trzy warianty. Wariant nr 1: 

Złotniki bis; wariant nr 2: Konwaliowa bis; wariant nr 3: prawdopodobnie wariant hybrydowy, czyli 

troch� ze Złotnik i troch� z Konwaliowej. To jak najogólniej rzecz ujmuj�c. Natomiast, dlaczego 

chcieliby�my wstrzyma� przynajmniej na czas jaki� realizowanie tej inwestycji? Nie dlatego,  

�e wydaje si� nam ona niepotrzebna, ale je�li przyszły inwestor powie, �e „tak” wybuduje szkoł� 
mieszka�com Gol�czewa, ale na innej działce i to jest mój warunek, to trzeba b�dzie si� nad tak� 
propozycj� powa�nie zastanowi�. Natomiast, jaki sens jest w tej chwili pakowa� w to 200 000 zł. 

Rosn� koszty tej działki. Dlatego uwa�am, �e logika i zdrowy rozs�dek nakazuj� �eby si� nieco 

wstrzyma�, bo i tak nie jest to w tej chwili niezb�dne i potrzebne. Mo�na przyj�� t� zmian� bud�etow� 
równie dobrze w grudniu, tym bardziej, �e w grudniu b�dziemy si� spotyka� dwukrotnie, a z tego co 

si� orientuj�, to Wójt zapowiedział nast�pne spotkanie konsultacyjne w sprawie zespołu przedszkolno 

– szkolnego w Gol�czewie na za 2 tygodnie.  

Mój wniosek dotyczy tego, �eby do bud�etu nie wprowadza� tej pozycji, poniewa� jest to pozycja  

ze znakiem dodatnim, a wi�c mo�emy wnioskowa� o wykre�lenie tego zadania z projektu uchwały  

o zmianie bud�etu, czyli z zał�cznika nr 3 i to jest wła�ciwy tor, je�eli Pani Przewodnicz�ca zechce.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego  

przez Radnego M. Przybylskiego odno�nie wycofania z projektu uchwały o zmianie bud�etu na 2017 r. 

zadania 900/90015/6050/BI/2016/0029. 

Głosowano: 8 głosów za, 7 przeciw, 0 wstrzymuj�cych si�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty.  

 

Radny M. Przybylski: Mój ostatni wniosek dotyczy ostatniej pozycji 926/92601/6050/BI/2017/0022 

Biedrusko – budowa przystani na rzece Warcie. Prosz� Pa�stwa, tutaj te� sprawa ci�gnie si� ju� wiele, 

wiele miesi�cy. Uwa�amy, �e najpierw nale�y to ewentualnie wprowadzi� do tzw. niewygasów  

i dopiero pó�niej procedowa� przerzucenie, je�li b�dzie taka potrzeba do bud�etu na 2018 r. Dzi�kuj�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego  

przez Radnego M. Przybylskiego odno�nie zadania 926/92601/6050/BI/2017/0022, tj. pozostawienia 

tego zadania w bud�ecie na rok 2017. 

Głosowano: 8 głosów za, 3 przeciw, 4 wstrzymuj�ce si�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty.  

 

Radny M. Przybylski: I jeszcze jeden wniosek spoza tzw. płachty. Zał�cznik nr 2 - Zmiany w planie 

wydatków bie��cych Gminy Suchy Las na rok 2017, strona nr 1. Dział 750/75075/4300 - zakup usług 

pozostałych. Jest tutaj kwota 145 000 zł bez jakiegokolwiek uzasadnienia. Proponujemy do 

pozyskania takowego uzasadnienia i omówienia go na Komisji wycofa� cał� t� kwot�  
z zastrze�eniem, �eby 45 000 zł z tej kwoty przeznaczy� na Ochotnicze Stra�e Po�arne, kwalifikacj� 
bud�etow� pozostawiam Pani Skarbnik do okre�lenia. Chodzi o sfinansowanie homologacji  

na samochód OSP Suchy Las, który przypominam kosztował podatnika bodaj�e 475 000 zł i od maja 

stoi w gara�u przy ul. Bogusławskiego w remizie. Sytuacja jest moim zdaniem niedopuszczalna.  

Nie mo�e by� tak, �e zakupili�my sprz�t, całkiem przyzwoity, sprz�t, który mogłyby ratowa� ludzkie 

�ycie, który mógłby słu�y� mieszka�com, a z przyczyn niewiadomych do ko�ca stoi po prostu  

od wielu, wielu miesi�cy w gara�u i nie wiadomo jak długo b�dzie stał. I to jest najbardziej 

przera�aj�ce. Je�li, prosz� Pa�stwa to nie jest przejaw jakiej� niegospodarno��, albo braku zdrowego 

rozs�dku, to prosz� mi powiedzie� co to jest, bo do ko�ca tego nie rozumiem. Ludzie w Suchym Lesie 

te� o to pytaj� i nie potrafi� im udzieli� �adnej odpowiedzi w tej kwestii. Dzi�kuj�.  
 



 - 14 -

Radny R. Tasarz: Szanowna Pani Przewodnicz�ca, Szanowna Rado, Szanowny Panie Wójcie  

ja miałbym tak� propozycj� na chwil� obecn�, bo mamy jakby taki delikatny spór z Komendantem 

Miejskim Pa�stwowej Stra�y Po�arnej w Poznaniu co do przepisów zaistniałych co do tej certyfikacji 

tych samochodów po�arniczych. Nie chcieliby�my zostawia� naszej braci stra�ackiej, bo w ten spór 

wchodz� 4 jednostki. Jakby�my teraz zrobili t� certyfikacj� to by�my tamt� nasz� bra� stra�ack�  
w niekulturalny sposób zostawili na pastw� losu. Uwa�am, �e byłoby dobrym rozwi�zaniem 

salomonowym, jak bym mógł w imieniu własnym i stra�aków z Suchego Lasu pochyli� si� do Rady  

o to, aby zabezpieczy� na razie kwot� na biuro prawne, które t� spraw� poprowadzi, wynaj�liby�my 

adwokata, który by dostał odpowiednie materiały, �eby po prostu t� spraw� tych 4 jednostek 

pokierował. Dopiero wtedy, gdyby si� okazało, �e si� pomylili�my albo nie mieli�my racji, ale my 

wiemy, �e na 100% mamy racj�. Jednak jest ró�nie. To wtedy by�my do Szanownej Rady znowu  

si� pokłonili o to, �eby na t� certyfikacj� pieni�dze otrzyma�, bo słowo i honor s� dro�sze  

od pieni�dzy. Jak razem zacz�li ten szlak prawny, to by�my chcieli zachowa� si� z pełn� kultur� i t� 
bra� nie oszuka� w naszych zamiarach prawnych. Komisja Bezpiecze�stwa jest w to wtajemniczona  

i Szanowny Pan Wójt te� jest wtajemniczony. Mi si� wydaje, �e to prosz� Pa�stwa byłoby honorowe 

wyj�cie. Dzi�kuj�.  
 

Wiceprzewodnicz�cy Z. H�cia: Panie i Panowie Radni, sprawa wygl�da w ten sposób, �e ten spór 

mo�e si� jeszcze toczy� przez ile� lat, a samochód b�dzie stał na kołkach, b�dzie rdzewiał i b�dzie  

si� tylko nadawał na złom. Wyj�cie z honorem z tego jest takie, �e w tej chwili załatwia si� ten 

certyfikat i ko�czy si� wojna z Komend� Wojewódzk�, z Komend� Główn�, z Komend� Powiatow�, 
bo to nie szkodzi tylko OSP Suchy Las, ale tak�e szkodzi wszystkim stra�akom na terenie Gminy 

Suchy Las. I ten wasz honor powoduje to, �e my potem mamy problemy, �eby uzyska� jakiekolwiek 

dotacje. Dzi�kuj� bardzo.  

 

Radny M. Przybylski: Ja oczywi�cie, znam Radnego R. Tasarza od wielu lat i rozumiem jego 

dylematy, ale Panie Radny, mówi�c krótko Pan powinien zachowa� wi�ksz� solidarno��  
z sucholeskim podatnikiem, a mniejsz� z braci� stra�ack�, jak był Pan uprzejmy okre�li� swoich 

kolegów. To jest istota sprawy, tutaj jest Pan Radnym, a nie stra�akiem. Jak Pan wyjdzie i pójdzie Pan 

do remizy, to Pan b�dzie stra�akiem. Role społeczne s� ró�ne w �yciu ka�dego człowieka, tutaj pełni 

Pan rol� Radnego i jest Pan zobowi�zany dba� o interes publiczny i o pieni�dze publiczne. W ramach 

tego interesu mie�ci si� ten mój wniosek. Popieram w całej rozci�gło�ci Pana Przewodnicz�cego  

Z. H�cie. Istota sprawy jest taka, �e ten spór mo�e mie� formuł� „nigdy si� mo�e nie sko�czy�”, 

ostrzegam, �e w momencie kiedy dzisiaj nie przegłosujemy tych pieni�dzy na homologacje, to mo�e 

by� sytuacja taka, �e przez całe lata ten samochód b�dzie stał w gara�u i co wtedy powiemy 

mieszka�com. Dzi�kuj�.  
 

Wójt G. Wojtera: Sytuacja jest bardziej zło�ona i tak jak Pan Radny zaapelował do Pana Radnego, 

�eby solidaryzował si� z podatkiem sucholeskim. Ja równie� chciałbym do Pana Radnego zaapelowa�, 
�eby zbyt wcze�nie �rodków z bud�etu gminy nie przeznacza� na kwestie, które nie s� do ko�ca 

wyja�nione, niewyja�nione, niezbadane, w sprawie których toczy si� post�powanie.  

 

Radny M. Przybylski: Od maja. 

 

Wójt G. Wojtera: Chyba w czerwcu odbierałem podzi�kowanie, Pa�stwo równie� kwiaty 

odbierali�cie za ten samochód. Wtedy sytuacja nie była tak nabrzmiała, bo faktycznie jest 

skomplikowana. Nie do ko�ca si� zgadzam z tym, �e mo�na to kwot� 45 000 zł załatwi�.  
 

Radny M. Przybylski: Panie Wójcie, przecie� organ wykonawczy mo�e doło�y�. 
 

Wójt G. Wojtera: Pa�stwo znacie t� spraw� od kilku dni, czy Pan wiec jak nazywa si� dostawca tego 

samochodu? 

 

Radny M. Przybylski: Wiem, ale w tej chwili zapomniałem.  
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Wójt G. Wojtera: Firma Bonex, z która prowadzimy w tej chwili korespondencj� przygotowuj�c� 
wyst�pienie o zagwarantowanie naszej Gminie takiej homologacji – certyfikat, który jest wydawany 

przez specjaln� jednostk� przy Komendzie Głównej. Z dokumentów, gdyby�cie si� Pa�stwo 

zainteresowali, b�d� Komisja Rewizyjna, która si� przecie� nie takimi sprawami zajmuje. Tam by�cie 

Pa�stwo odnale�li informacj�, która nas zainspirowała do podj�cia kroków prawnych. Informacja  

ta m.in. brzmi: dostawca gwarantuje Gminie wszystkie niezb�dne dokumenty do prawidłowego 

funkcjonowanie tego samochodu w obszarze jego przeznaczenia. Prosz� Pa�stwa, nie wyprzedzajmy 

tych faktów, my w tej chwili staramy si� wymóc na firmie Bonex przekazanie takiego certyfikatu  

w ramach umowy na przygotowanie i dostaw� tego samochodu. Ja nie wiem jaki b�dzie efekt,  

ale chcieliby�my wykorzysta� drog� prawn� do uzyskania takiego certyfikatu. Poza tym, sk�d 

informacja, �e kosztuje to 45 000 zł?      

 

Radny M. Przybylski: Panie Wójcie, po 1. to nie jest tak, �e zapis bud�etowy zobowi�zuje Pana  

do tego, �eby Pan wzi�ł 45 000 zł i pojechał do Józefowa. Doskonale Pan o tym wie, on stwarza Panu 

tylko tak� mo�liwo��, której pewnie teraz Pan nie ma, bo nie ma takiego zapisu. Po 2. kiedy Pan  

to zrobi to nie wiem? Przecie� bud�et si� konstruuje zawsze w grudniu, a obowi�zuje od stycznia,  

ale przecie� zadania nie s� wszystkie realizowane od 1 stycznia i to jest oczywiste. Prosz� tutaj nie 

robi� ludziom wody z mózgów, �e taka sytuacja przegłosowania tej pozycji zdeterminuje Pa�skie 

działania w taki, a nie inny sposób, bo to jest niemo�liwe. Natomiast, idzie o to, �e ja oczywi�cie 

rozumiem ten zapis, o którym Pan wspomina i rozumiem, �e to mo�e by� przedwczesny wydatek.  

Ale, ja te� rozumiem, �e w Pana kompetencji mie�ci si� oszacowanie, jak gdyby efektywno�ci tych 

rozmów z firm�, wyegzekwowanie tego zapisu i podj�cie wła�ciwiej decyzji. My Panu umo�liwiamy 

podj�cie tej decyzji, ale nie zobowi�zujemy Pana do jej podj�cia, chocia� Pan mo�e za miesi�c czy za 

dwa powiedzie�, �e przykro mi bardzo, ale tamten wydatek jest niepotrzebny i prosz� go przenie��  
i nie ma �adnego problemu. Samochód b�dzie je�dził. Panie Wójcie, od maja, a mamy prawie 

grudzie� – koniec listopada, to jest du�o czasu, je�li do tego czasu nic si� nie stało, to prosz� mi tylko 

powiedzie� jaki jest według Pana wiedzy, bo przecie� Pan si� spraw� zajmuje, jaki jest deadline,  

czy ma Pan jaki� pomysł, �e Pan to rozwi��e nie wiem, w styczniu czy w lutym? Ju� niedługo b�dzie 

rocznica jak ten samochód jest w gara�u. 

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, jeszcze niedawno rozmawiali�my o tym, �e w zał�czniku nr 2  

w projekcie uchwały bud�etowej, w cz��ci tych wydatków, które s� przygotowane w projekcie 

uchwały nie ma wyja�nie�, nie ma uzasadnienia. Ró�ne s� tutaj kwoty od 5 000 zł do 400 000 zł. 

Oczywi�cie, �e ja przygotuj�, rozumiem, �e do tego całego zał�cznika nr 2 czy tylko dla tej jednej 

pozycji? Teraz troch� przeskakuj� do innego tematu, ale te wszystkie sprawy mi si� wi���.     
 

Radny M. Przybylski: Dla wszystkich.  

 

Wójt G. Wojtera: Pan zwrócił uwag� na ryzyko pojawienia si� takiego zarzutu niegospodarno�ci.  

To jest bardzo powa�ny zarzut. I mówi te� o bardzo powa�nej kwocie, któr� wydatkowali�my  

z bud�etu.  

 

Radny M. Przybylski: Tak, oczywi�cie. I to obci��a nas wszystkich.  

 

Wójt G. Wojtera: Pan doskonale wie, kogo prawnie on obci��a wi�c nie bawmy si� tutaj  

w ciuciubabk�.  
 

Radny M. Przybylski: Ale to Rada Gminy przegłosowała.  

 

Wójt G. Wojtera: Tak, zapis bud�etowy, ale pod umow� ja jestem podpisany z firm� Bonex. Prosz� 
Pa�stwa, w tej chwili pojawia si� propozycja ucieczki do przodu. Ja po raz pierwszy słysz� na tej sali 

informacj� o takim sposobie rozwi�zania. Prosz� Pa�stwa, ja jestem organem wykonawczym,  

ja jestem odpowiedzialny za realizacj� tej umowy. Ja wolałbym z Pa�stwem porozmawia�, 
rozmawiamy na tematy nieraz bardzo błahe, na ró�ne. Ja wiem dlaczego dzisiaj si� pojawia przy 

kamerach taka propozycja, ja doskonale wiem o tym. Prosz� Pa�stwa, nie jest to kwota 45 000 zł,  

jest to kwota 53 500 zł, to po pierwsze. A po drugie, ja chciałbym doprowadzi� do takiej sytuacji i by� 
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mo�e si� uda, �e z firm� Bonex np. b�dziemy zawierali ugod� polegaj�c� na sfinansowaniu  

po połowie takiego certyfikatu. Sytuacj� jeszcze bardziej komplikuje fakt, �e do tej pory jednostki 

OSP nie musiały si� okazywa� takim dokumentem, wpisuj�c si� do przydziału bojowego Pa�stwowej 

Stra�y Po�arnej. Na 324 zakupione w ci�gu ostatnich 4 lat, mamy 4 sytuacje kryzysowe. Ja nie 

chciałbym w tej chwili krytykowa� decyzji Pan Komendanta Miejskiego, ja byłem u Komendanta 

Miejskiego dwukrotnie i nie chciałbym krytykowa� podtrzymania decyzji Komendanta Miejskiego 

przez Komendanta Wojewódzkiego. Byłem u Komendanta Wojewódzkiego w tej sprawie. Prosz� 
Pa�stwa sytuacja jest równie� niezr�czna dla drugiej strony. Ja nie mam wpływu na wasze decyzje, 

jeste�cie stowarzyszeniem, macie władze i rozumiem, �e ta pretensja, która zostanie przez kancelari� 
prawn� w waszym imieniu wyra�ona, to nie b�dzie tam potrzeby pojawienia si� samorz�du, bo wy 

jeste�cie samodzielni i samorz�dni i w tym zakresie tak�e. Natomiast, pragn� zwróci� uwag� tylko,  

�e ta sytuacja naprawd� jest skomplikowana, bo do tej pory nie było na terenie kraju sytuacji, aby 

odmawiano mo�liwo�ci wykorzystywania wozu bojowego, który ma wszystkie dokumenty i ma 

przegl�d techniczny, ma wszystkie certyfikaty oprócz tego z Józefowa na to, aby mógł je�dzi�  
do zada� bojowo – ga�niczych. Prosz� Pa�stwa, na nast�pnej sesji w grudniu przedstawi� Pa�stwu 

informacj� nt. zaawansowania rozmów oraz efektów kontaktów, czy wniosków, które przedstawili�my 

firmie Bonex i prosz� Pa�stwa b�dzie czas na podj�cie tej decyzji. Prosz� si� nie gniewa�, powiem  

w ten sposób, je�eli od maja nie było mo�liwo�ci wykorzystywania tego samochodu w pełni, bo on 

oczywi�cie brał udział w zawodach, je�dził, tylko nie brał udziału akcjach ratunkowo – ga�niczych. 

Prosz� Pa�stwa, to przez te 3 tygodnie nic si� nie stanie, chciałbym aby to była decyzja, która wynika 

z cenników tej firmy, która wynika z ostatecznego zako�czenia sprawy. Ja nie mam zamiaru latami  

si� z firm� Bonex s�dzi�. Je�eli sprawa wejdzie na wokand�, mo�emy oczywi�cie tak� decyzj� podj��  
i wtedy s�d podejmie decyzje, �e nale�y zwróci� koszty Gminie Suchy Las za wykonan� homologacj� 
takiego samochodu. Natomiast, uwa�am �e dzisiaj jest to działanie nieuzgodnione i nie ma potrzeby 

podejmowania dzisiaj na sesji tej decyzji.  

 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie, nie wiem czy Pan sobie przypomina, ale byłem co do zakupu tego 

pojazdu nie do ko�ca przekonany.  

 

Wójt G. Wojtera: Nie przypominam sobie.  

 

Radny D. Matysiak: Uzasadniałem to tym, �e lepiej mo�e poczeka� miesi�c czy dwa i zakupi� nowy 

wóz bojowy, tak jak to m.in. jest robione dla OSP Chludowo, gdzie w najbli�szych dniach pojawi  

si� ten samochód. Argumentacja była taka, �e samochód musi by� ju�, natychmiast, bo jest niezb�dny 

i musi działa�, ratowa� �ycie ludzkie. Nie rozumiem tutaj, czy nie została sprawdzona dokumentacja. 

Je�eli czego� brakuje i towar jest niezgodny z umow�, to trzeba ten towar odda� i pozyska� nowy. 

Niestety tutaj zauwa�am niegospodarno�� Wójta, poniewa� albo si� podpisuje umow�, w której jest 

wszystko zawarte i si� pó�niej jakby realizuje t� umow�, albo si� odst�puje od takiej umowy.  

Nie mo�e walka trwa� przez tyle miesi�cy, gdzie samochód ju� pewnie wiele �y� ludzkich  

by uratował. Dzi�kuj�.  
 

Wójt G. Wojtera: No ja si� spodziewałem, �e słowo „niegospodarno��” b�dzie dzisiaj jeszcze 

powtarzane i pewnie jeszcze dzisiaj wieczorem o tym przeczytamy. Prosz� Pana, poka�� Panu  

3 głosowania, gdzie Pan, na marginesie Przewodnicz�cy Komisji Finansowo – Bud�etowej głosował 

za tym samochodem, głosował za takim rozwi�zaniem; przecie� ten samochód był w ka�dym 

bud�ecie. O tym samochodzie, o decyzji OSP Suchy Las, o tym �e nie chc� i�� razem, ja si� te� nie 

zgadzałem wewn�trznie z t� decyzj�, chocia� mieli nosa, bo Gol�czewo i Chludowo dotacji  

nie dostało, my kupujemy te samochody na kredyt. Tak na marginesie samochód ju� stoi, nie �e za 

kilka dni… 

 

Radny D. Matysiak: Prosz�… 

 

Wójt G. Wojtera: Samochód ju� stoi w remizie w Chludowie wi�c nie musi Pan czeka� na ten 

samochód kilka dni, bo on ju� stoi. Taka informacja, �e ju� jest ten samochód.  

 

Radny D. Matysiak: Ale jeszcze nie je�dzi. 
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Wójt G. Wojtera: Nie, jeszcze nie, bo nie jest zarejestrowany.  

 

Radny D. Matysiak: No wi�c wła�nie. 

 

Radny W. Majewski: Wszyscy wiedz� o tym.   

 

Wójt G. Wojtera: Ja nie rozumiem tego oporu z Pa�skiej strony, �e w tej chwili Pan podejmuje 

decyzje, �e Pan jest przeciwko temu, �eby ten samochód był. Ten samochód si� zakupił na podstawie 

zapisów bud�etowych, zrobili�my przetarg i normalnie nast�piła dostawa na podstawie zapisów 

bud�etowych. A Pan wielokrotnie za takim rozwi�zaniem głosował.  

 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie tak, ja głosowałem za tym rozwi�zaniem, ale wielokrotnie 

podkre�lałem, �e nie jest to do ko�ca dobre rozwi�zanie. Warto było poczeka� moim zdaniem  

i zakupi� nowy samochód, jednak �ycie i zdrowie ludzkie jest dla mnie wa�niejsze ni� mo�liwo��  
nie otrzymania tego samochodu i dlatego zagłosowałem na „tak”. 

 

Radna A. Targo�ska: Ja chciałabym zgłosi� wniosek o zamkni�cie dyskusji i przypomnie� Radnym, 

�e jeste�my w pkt. 9, tj. podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� ws. uchwalenia bud�etu na rok 2017. 

Radny M. Przybylski przed chwil� zgłosił wniosek o wycofanie 145 000 zł z konkretnego paragrafu  

i tylko wspominał na co ta cze�� pieni�dzy mogłaby zosta� przeznaczona i my�l�, �e tylko tutaj takie 

skierowanie uwagi na t� spraw� było intencj� Radnego, a nie rozp�tanie dyskusji nt. samochodu. 

Trzymajmy tutaj jak�� dyscyplin�.  
 

Radny R. Tasarz: Szanowny Panie Radny D. Matysiak, Pan mówi o cierpliwo�ci, a Pan Wójt 

potwierdzi, �e przez 10 lat pisali�my wnioski do Komendy Miejskiej, Komendy Wojewódzkiej, 

Szkoły Aspirantów, wsz�dzie gdzie mo�na było pozyska� jaki� u�ywany samochód, �eby ten nasz 

stary samochód z 1993 r. wymieni�. Nie było �adnego pozytywnego odzewu. Robili�my wszystkie 

ruchy, �eby startowa� w tych wszystkich przetargach, �eby nowy samochód pozyska� i nie udało si�. 
Nawet w tym roku OSP Suchy Las startowała do przetargu i te� bez powodzenia. A �eby zdoby� 
nowszy, lepszy samochód, który miał ratowa� �ycie i zdrowie ludzkie, to była to ostatnia deska 

ratunku dla jednostki OSP w Suchym Lesie, która przypominam, od pocz�tku swojego istnienia ma 

najwi�cej wyjazdów w Gminie Suchy Las, w tym roku 167 wyjazdów i to i tak za du�o, uwa�am,  

�e powinno by� zero. Konkluzja jest taka, �e bez wzgl�du na to, ten samochód musiał by� dzi�ki 

Radzie zakupiony, za co serdecznie dzi�kuj�, bo by�my je�dzili złomem u�ytkowym.  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa dwie sprawy. Pani Radna przed chwil� zgłosiła wniosek, który 

znacz�co odbiega od wniosku zło�onego wcze�niej przez Pana Radnego M. Przybylskiego, a Pani  

si� odwołała do niego.  

 

Radna A. Targo�ska: Ja zło�yłam wniosek o zamkni�cie dyskusji.  

 

Wójt G. Wojtera: Ale potem Pani dokładnie powtórzyła wniosek wi�c niech Pani przypomni sobie 

dokładnie, o co Pani zawnioskowała. Pani zawnioskowała o uszczkni�cie ze 145 000 zł…tak Pani 

powiedziała, �eby zmniejszy� o 145 000 zł wskazuj�c na te 145 000 zł jako �ródło finansowania  

dla 45 000 zł i tak Pani powiedziała. Prosz� Pa�stwa, ja si� zgłosiłem po to, �eby zło�y� wniosek w tej 

chwili o kwot� 53 500 zł, bo to jest kwota certyfikacji. Kwota zgłoszona przez Radnego  

M. Przybylskiego jest kwot� z kapelusza, jest kwot� niewystarczaj�c� na przeprowadzenie tej 

certyfikacji i chciałbym, �e je�eli mamy mie� to wpisane w bud�ecie i mamy ewentualnie przenie��  
t� kwot� na przyszły rok, to chciałbym �eby to była kwota odpowiadaj�ca cennikowi centrum 

certyfikacji, a jest to kwota 53 500 zł i w tej chwili prosz� Pa�stwa wskazuj�c �ródło finansowania 

tymczasowo te 145 000 zł z promocji, zgłaszam wniosek dla OSP Suchy Las o kwot� 53 500 zł  

na przeprowadzenie certyfikacji.  

 

Radny R. Tasarz: A co z mecenasem? 
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Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Panie Radny rozmawiali�my o mecenasie na Komisji,  

ta sprawa była wyja�niona.  

 

Radny M. Przybylski: Prosz� Pa�stwa wi�c d���c do konkluzji, z tego zastrze�enia oczywi�cie 

rezygnuj� i prosz� o przegłosowanie wniosku o wykre�lenie z zał�cznika nr 2 - Zmiany w planie 

wydatków bie��cych Gminy Suchy Las na rok 2017 kwoty 145 000 zł, natomiast co do propozycji 

Pana Wójta to zakładam, �e w trybie autopoprawki tego projektu Pan to zgłasza. Nie wiem w ko�cu 

czy to jest kwota 45 000 zł, 53 000 zł, czy 27 000 zł, bo mówił Pan o 50% tej sumy. Pogubiłem  

si� troszeczk� przyznam, natomiast prosz� zgłosi� ten wniosek, ja go popr�.  
 

Wójt G. Wojtera: 26 750 zł to jest kwota 50% z 53 500 zł, ja mówiłem o takiej mo�liwo�ci. 

Doskonale Pan wie, �e je�eli b�dziemy mieli kwot� w wydatkach 53 500 zł, a wydamy 26 750 zł,  

to �wiat si� nie zawali, bo nam zostanie po prostu 26 750 zł zaoszcz�dzone. Prosz� Pa�stwa, tak jako 

�ródło finansowanie podaje co�, co i tak by�cie Pa�stwo przegłosowali, czyli kwot� 145 000 zł i nie 

jest to mój wniosek, tylko nawi�zanie do Pana wniosku, ale urealnienie tego wniosku do kwoty, która 

wynika z cennika. 	ródło finansowania z zał�cznika nr 2, na promocj� 145 000 zł i z tego 53 500 zł  

na wykonanie tego certyfikatu dla OSP Suchy Las. Dzi�kuj�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: A ja mimo wszystko po tych wszystkich dyskusjach  

nie rozumiem jak mo�na kupi� samochód za takie pieni�dze, który nie ma homologacji i który nie 

nadaje si� do akcji bojowej. I tak tego nie rozumiem.  

  

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego  

przez Radnego M. Przybylskiego odno�nie wycofania z projektu uchwały o zmianie bud�etu na 2017 r. 

zadania 750/750075/4300 - zakup usług pozostałych – kwota 145 000 zł.  

Głosowano: 9 głosów za, 2 przeciw, 3 wstrzymuj�ce si� (Brało udział 14 Radnych). 

 

Radny D. Matysiak: Ja mam pytanie, tutaj widziałem, �e Radni zagłosowali przeciw usuni�ciu tego, 

a przepraszam jakie zakupy mieszcz� si� w tym, czy Pa�stwo Radni wiecie?  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Dlatego głosowali�my za wycofaniem. 

 

Radny D. Matysiak: Ale Radni głosowali przeciwko wycofaniu.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Pa�stwa dyskusja si� zako�czyła, był wniosek Pani 

Radnej A. Targo�skiej i nie b�dziemy dyskutowa�, prosz� sobie zostawi� pytania na wolne głosy  

i wnioski i wtedy dopytywa�.   
 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku zgłoszonego przez 

Wójta G. Wojter� o wprowadzenie do projektu uchwały o zmianie bud�etu na 2017 r. kwoty 53 500 zł 

na certyfikat dopuszczaj�cy samochodu po�arniczego GCBA 9/30 marki Mercedes.  

Głosowano: 14 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymuj�cych si�.(Brało udział 14 Radnych). 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały 

zmieniaj�cej uchwał� w sprawie uchwalenia bud�etu Gminy Suchy Las na 2017 rok wraz z 

wprowadzonymi zamianami.  

Głosowano: 12 głosów za, 1 przeciw, 1 wstrzymuj�cy si�.(Brało udział 14 Radnych). 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/429/17. 

         

Ad. 9.  

Podj�cie uchwały w sprawie okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od �rodków transportowych na rok 

2018. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 
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Przewodnicz�cy KBiPP W. Majewski: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt dotycz�cy zmiany 

stawek podatku.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od �rodków transportowych na rok 2018. 

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/430/17. 

 

Ad. 10.  

Podj�cie uchwały w sprawie obni�enia ceny skupu �yta i okre�lenia podstawy obliczania podatku 

rolnego na rok 2018. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KF-BiRG D. Matysiak: Komisja jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.   

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie obni�enia ceny skupu �yta i okre�lenia podstawy obliczania podatku rolnego na rok 2018. 

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/431/17. 

 

Ad. 11.  

Podj�cie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnienia od podatku od nieruchomo�ci. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KF-BiRG D. Matysiak: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,  

z tym�e tutaj chcieli�my si� dowiedzie�, czy Komisariat Policji jest ju� przył�czony do kanalizacji, 

poniewa� w zeszłym roku był taki warunek postawiony? 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Do kogo Panie Radny adresuje Pan pytanie, do Pana Wójta? 

 

Wójt G. Wojtera: Do Komendanta Komisariatu, ja jestem szefem w Urz�dzie Gminy.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Tak, ale uchwała dotyczy zwolnienia od podatku od 

nieruchomo�ci.  

 

Radny W. Majewski: Ja przepraszam, ja zadałem takie pytanie Komendantowi i uzyskałem tak� 
odpowied�, �e Pan Wójt zobowi�zał si�, �e dokona tego podł�czenia w tym roku, a zapłaci  

w przyszłym i nie udało si� tego zrobi�, a Pan Wójt dzisiaj nic nie wie na ten temat. Tak� dostałem 

informacj� od Komendanta Policji. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie wprowadzenia zwolnienia od podatku od nieruchomo�ci. 

Głosowano: 9 głosów za, 0 przeciw, 5 wstrzymuj�cych si�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/432/17. 

 

Ad. 12.  

Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� Rady Gminy Suchy Las nr XLII/454/13 z dnia 30 grudnia 

2013 r. w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia jej wysoko�ci, terminów 

płatno�ci i zwolnie� od tej opłaty. 
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Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�ca KKiO� A. Targo�ska: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, tj. 5 

głosów „za” i 1 „wstrzymuj�cy si�”. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały 

zmieniaj�cej uchwał� Rady Gminy Suchy Las nr XLII/454/13 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 

wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia jej wysoko�ci, terminów płatno�ci i zwolnie�  
od tej opłaty. 

Głosowano: 13 głosów za, 1 przeciw, 0 wstrzymuj�cych si�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/433/17. 

 

Ad. 13.  

Podj�cie uchwały w sprawie zwolnienia z cz��ci opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�ca KKiO� A. Targo�ska: Komisja jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie zwolnienia z cz��ci opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/434/17. 

 

Ad. 14.  

Podj�cie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły 

Podstawowej im. W. Bogusławskiego w Suchym Lesie w o�mioletni� Szkoł� Podstawow� nr 1 im.  

W. Bogusławskiego w Suchym Lesie. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja Społeczna jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Zmusza nas do tego nowe prawo o�wiatowe, które zostało przyj�te i dotyczy to wszystkich 

szkół na terenie naszej Gminy.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły Podstawowej im.  

W. Bogusławskiego w Suchym Lesie w o�mioletni� Szkoł� Podstawow� nr 1 im. W. Bogusławskiego  

w Suchym Lesie. 

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/435/17. 

 

Ad. 15.  

Podj�cie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły 

Podstawowej w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku Strzelców Konnych Wlkp. w Biedrusku w 

o�mioletni� Szkoł� Podstawow� w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku Strzelców Konnych Wlkp. 

w Biedrusku.      

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja Społeczna jednogło�nie pozytywnie, ta sama sytuacja co 

poprzednio.  
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Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły Podstawowej  

w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku Strzelców Konnych Wlkp. w Biedrusku w o�mioletni� Szkoł� 
Podstawow� w Biedrusku w Zespole Szkół im. 7 Pułku Strzelców Konnych Wlkp. w Biedrusku.      

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/436/17. 

 

Ad. 16.  

Podj�cie uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły Podstawowej  

w Chludowie w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka w Chludowie w o�mioletni� Szkoł� 
Podstawow� w Chludowie w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka w Chludowie. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja jednogło�nie pozytywnie, ta sama sytuacja co poprzednio.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie przekształcenia dotychczasowej sze�cioletniej Szkoły Podstawowej w Chludowie  

w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka w Chludowie w o�mioletni� Szkoł� Podstawow� w Chludowie 

w Zespole Szkół im. o. Mariana �elazka w Chludowie.   

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/437/17. 

 

Ad. 17.  

Podj�cie uchwały w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej Nr 2 im. Jana Pawła II w Suchym 

Lesie.   

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja jednogło�nie pozytywnie. Gimnazjum w Suchym Lesie, które 

nie było szkoł� podstawow� musiało taki dokument sporz�dzi�. Ten dokument jest kompletny, ł�cznie 

ze strojami, hymnem, godłem szkolnym. Bardzo obszerny dokument i bardzo dobrze napisany.   

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej Nr 2 im. Jana Pawła II w Suchym Lesie.   

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/438/17. 

 

Ad. 18.  

Podj�cie uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyj�cia do realizacji projektu pt.: „Radosne Przedszkole 

w Biedrusku” Nr RPWP.08.01.01-30-0030/17.          

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Jest ona dedykowana dla przedszkola w Biedrusku, sa to �rodki zewn�trzne na wykorzystanie  

dla dzieci.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia i przyj�cia do realizacji projektu pt.: „Radosne Przedszkole w Biedrusku”  

Nr RPWP.08.01.01-30-0030/17.          

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  
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Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/439/17. 

 

Ad. 19. 

Podj�cie uchwały w sprawie rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z organizacjami 

pozarz�dowymi i innymi podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku publicznego na rok 2018. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja Społeczna jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt  

tej uchwały. Tutaj nale�y zwróci� uwag�, �e s� kosmetyczne zmiany do Programu, który był  

w ubiegłym roku, zmienia si� podstawa prawna. Niedosyt, który miała Komisja, a rozmawiali�my  

z Panem z Referatu O�wiaty, który był współtwórc� tego Programu, na spotkania na które zaprasza  

si� przedstawicieli stowarzysze�, które si� maj� wypowiedzie� co do tej współpracy niestety 

przychodzi 12 przedstawicieli na ponad 50 czy 60 stowarzysze�, które działaj� na terenie gminy.  

To jest sytuacja, która si� powtarza co roku, �e stowarzyszenia nie chc� bra� udziału, a pó�niej maj� 
pretensje. Wi�c albo jest zły system powiadamiania, �e stowarzyszenia nie przychodz�, co� trzeba  

z tym zrobi�.  
    

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z organizacjami pozarz�dowymi  

i innymi podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku publicznego na rok 2018. 

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/440/17. 

 

Ad. 20.  

Podj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las  

w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzier�awy, na okres do 10 lat, dotycz�cej cz��ci działki 

gruntu nr 584/9 z obr�bu Suchy Las.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�ca KKiO� A. Targo�ska: Tutaj Komisja sformułowała jeden wniosek, po 

przegłosowaniu pozytywnym tego wniosku, cało�� uchwały równie� przegłosowali�my pozytywnie. 

Ja chciałabym teraz zgłosi� ten wniosek, aby okres dzier�awy był krótszy i wynosił 4 lata. Jest to 

uzasadnione tym, �e jest to działka znajduj�ca si� w pasie drogowym przylegaj�cym bezpo�rednio do 

os. Poziomkowego. Jak dobrze wiemy, na os. Poziomkowym jest wielki problem z miejscami 

parkingowymi i ja mam nadziej�, �e po wybudowaniu wreszcie parkingów przy ul. Truskawkowej  

i Je�ynowej, to ten problem zostanie rozwi�zany i t� działk�, o któr� wnioskuje wnioskodawca dalej 

b�dzie mo�na dzier�awi�. Natomiast,  zostawmy j� sobie w rezerwie, na razie nie wydzier�awiajmy 

jej na długi okres, bo by� mo�e z jaki� tam powodów mo�e si� ona okaza� przydatna wła�nie  

na parking. Wnioskujemy tylko o 4 letni okres dzier�awy.   

 

Wójt G. Wojtera: Nie zmieni si� na pewno fakt, �e ta działka jest bardzo blisko od skrzy�owania, 

które jakby determinuje kwesti� zwi�zane z mo�liwo�ci� lokalizowania miejsc postojowych. Tam nie 

b�dzie mo�liwo�ci prawnej organizacji miejsc postojowych i w zwi�zku z tym, nie ma przeszkód �eby 

wydzier�awi� na dłu�szy okres. Na pewno warto o ten teren zadba�, a zawsze najlepiej zrobi  

to dzier�awca, któremu zale�y na estetyce cz��ci pasa drogowego, który jest tu� przed jego domem  

i st�d propozycja wydzier�awienia tego.  

 

Przewodnicz�ca KKiO� A. Targo�ska: Chciałabym powiedzie�, �e miejsca parkingowe s� bardzo 

blisko tego skrzy�owania równie� i w niczym dotychczas skrzy�owanie nie przeszkadzało  

w wyznaczaniu miejsc postojowych. Ja nie mówi�, �eby w tej chwili wyznacza� tam miejsca 

parkingowe, tylko mówi� o tym, �eby zachowa� tak� mo�liwo��, po upływie tych 4 lat  by� mo�e 

b�dzie to potrzebne na te miejsca parkingowe, a by� mo�e nie. Mam nadziej�, �e nie i b�dzie mo�na 

dalej dzier�awi� t� działk�, bo rzeczywi�cie wła�ciciel dba o ten grunt; jest to działanie zachowawcze.  
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Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa to jest drobiazg, ale na pewno okres na jaki podpisujemy t� umow� 
jest zwi�zany z tym, jak bardzo wła�ciciel si� stara i ile mo�e zainwestowa� �eby zagospodarowa�  
ten pas gminnej ziemi. Natomiast, pami�tajmy Pa�stwo, �e przy ka�dej z tych umów mamy okres 

wypowiedzenia, mamy mo�liwo�� wypowiedzenia tej umowy i to o czym Pani Radna wspominała  

jest zabezpieczone w umowie poprzez instytucje wypowiedzenia, a wi�c nie ma �adnego ryzyka.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie wniosku Radnej  

A. Targo�skiej odno�nie zmiany okresu dzier�awy z 10 lat na 4 lata.   

Głosowano: 9 głosów za, 2 przeciw, 3 wstrzymuj�ce si�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Wniosek został przyj�ty, poprawka wprowadzona.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las w trybie bezprzetargowym 

kolejnej umowy dzier�awy, na okres do 4 lat, dotycz�cej cz��ci działki gruntu nr 584/9 z obr�bu Suchy 

Las.  

Głosowano: 11 głosów za, 0 przeciw, 3 wstrzymuj�ce si�. 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/441/17. 

 

Ad. 21.  

Podj�cie uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las  

w trybie bezprzetargowym aneksu do umowy dzier�awy, na okres do 13 lat, dotycz�cej cz��ci działki 

gruntu nr 1/8 z obr�bu Złotniki.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�ca KKiO� A. Targo�ska: Komisja jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie wyra�enia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Suchy Las w trybie bezprzetargowym 

aneksu do umowy dzier�awy, na okres do 13 lat, dotycz�cej cz��ci działki gruntu nr 1/8 z obr�bu 

Złotniki.  

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/442/17. 

 

Ad. 22.  

Podj�cie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika – ławki z postaci� Wojciecha Bogusławskiego. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 

 

Przewodnicz�cy KS K. Pilas: Komisja jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Tutaj nale�y nadmieni�, �e po 260 latach tułaczki Bogusławski wrócił na swoje miejsce.   

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały  

w sprawie wzniesienia pomnika – ławki z postaci� Wojciecha Bogusławskiego. 

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/443/17. 

 

Ad. 23.  

Podj�cie uchwały zmieniaj�cej uchwał� w sprawie przej�cia zadania zarz�dzania niektórymi 

publicznymi drogami powiatowymi. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� o opini� Komisji. 
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Przewodnicz�cy KKiPP W. Majewski: Komisja jednogło�nie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach zarz�dziła głosowanie w sprawie przyj�cia projektu uchwały 

zmieniaj�cej uchwał� w sprawie przej�cia zadania zarz�dzania niektórymi publicznymi drogami 

powiatowymi. 

Głosowano: 14 głosów za, jednomy�lnie. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Uchwała została przyj�ta, nosi numer XXXVIII/444/17. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Pa�stwa zako�czyli�my głosowanie uchwał  

z dzisiejszego porz�dku, zarz�dzam 20 minut przerwy.  

 

Po przerwie.  

 

Ad. 24.  

Informacja Wójta i Przewodnicz�cej Rady Gminy o analizie o�wiadcze� maj�tkowych. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Pa�stwa, czyli informacje Wójta po analizie 

o�wiadcze� maj�tkowych do Rady Gminy Suchy Las. „W zwi�zku z art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia  

28 marca 1990 r. o samorz�dzie gminny przedstawiam Radzie Gminy Suchy Las informacj� dotycz�c� 
o�wiadcze� maj�tkowych. O�wiadczenia maj�tkowe na rok 2016 zło�yli Wójtowi Gminy w terminie 

do 30 kwietnia Zast�pca Wójta, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, wszyscy kierownicy gminnych 

jednostek organizacyjnych – 10 osób, członkowie organów zarz�dzaj�cych gminnych osób prawnych 

– 5 osób oraz 1 osoba wydaj�ca decyzje administracyjne w imieniu Wójta Gminy – Kierownik 

Referatu Podatków i Opłat Lokalnych. Ł�cznie za rok poprzedni o�wiadczenia maj�tkowe zło�yło  

19 osób i wszyscy we wła�ciwym terminie. Ponadto informuj�, �e w ci�gu roku wpłyn�ły 

o�wiadczenia maj�tkowe zwi�zane z pocz�tkiem lub ko�cem zatrudnienia na stanowisku kierownika 

jednostki organizacyjnej zło�one przez nast�puj�ce osoby: A. Ogórkiewicz, K. Linkowski, K. Kusto�, 
A. Michalak. O�wiadczenia te zostały zło�one terminowo. W zło�onych o�wiadczenia maj�tkowych  

nie stwierdziłem �adnych nieprawidłowo�ci”.   

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Prosz� Pa�stwa informacja od Wojewody Wielkopolskiego. 

„Wójt Gminy G. Wojtera i Przewodnicz�ca Rady Gminy zło�yli swoje o�wiadczenia maj�tkowe  

w terminie i nie stwierdzono w nich nieprawidłowo�ci. Wszyscy Radni Rady Gminy Suchy Las 

równie� zło�yli swoje o�wiadczenia maj�tkowe w ustawowo obowi�zuj�cym terminie”.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa - Haibach: Ponadto, wpłyn�ło pismo od Naczelnika Urz�du Skarbowego 

Pozna� – Winogrady,  który informuje o dokonaniu analizy o�wiadcze� maj�tkowych za 2016 r. Brak 

nieprawidłowo�ci stwierdzono w o�wiadczeniach maj�tkowych J. Ankiewicza, U. 
wiertni,  

K. Pilasa, M. Przybylskiego, G. Rewersa, A. Targo�skiej, R. Tasarza. Dla pozostałych Radnych  

do o�wiadcze� maj�tkowych wniesiono uwagi, dotyczy to Radnych: Z. H�ci, M. Jankowiaka,  

W. Korytowskiego, G. Łukszo, W. Majewskiego, D. Matysiaka. Weryfikuj�c o�wiadczenia 

maj�tkowe wykonano nast�puj�ce czynno�ci: sprawdzono poprawno�� sporz�dzenia o�wiadczenia 

pod wzgl�dem formalnym, porównano dane zawarte w o�wiadczeniu maj�tkowym za 2016 r.  

z danymi zawartymi w o�wiadczeniu za rok poprzedni, porównano dane zawarte w o�wiadczeniu 

maj�tkowym z danymi b�d�cymi  w posiadaniu organu skarbowego, w szczególno�ci z informacjami 

pochodz�cymi ze zło�onych deklaracji dotycz�cych uzyskanych dochodów, a tak�e z danymi 

dotycz�cymi informacji o podj�tych czynno�ciach maj�tkowych. Je�li chodzi o uwagi, to Pa�stwo 

Radni otrzymali te uwagi do wiadomo�ci.  
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Ad. 25. 

Informacje: 

 

a/ Wójta Gminy 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: 

 

Z zakresu Referatu Komunalnego: 

• Trwaj� prace polegaj�ce głównie na równaniu i utwardzaniu dróg, wykonano prace polegaj�ce  

na umacnianiu dróg płytami w Suchym Lesie, ul. Kraterowa, T�czowa - ł�cznik pomi�dzy  

ul. Rzemie�lnicz� a Poziomkow� i na ul. Krótkiej, odc. ul. Alejowa – ul. Ł�kowa jest jeszcze 

w trakcie,  

Złotniki: ul. Pawia, odc. od pl. Sokoła do ul. �urawiej, 

Biedrusko: ul. Bursztynowa i ul. Agatowa  (na odc. ul. Bursztynowa – ul. Zjednoczenia),  

• Budowa progów spowalniaj�cych ruch: 

Chludowo: budowa dwóch progów zwalniaj�cych na ul. Obornickiej – b�d� wykonywane  

na przełomie 11/12.2017 r., 

Biedrusko: wykonanie spowalniacza koło bloku nr 291 miało dzisiaj finiszowa� i prawdopodobnie 

jest zako�czone; poszerzenie progu spowalniaj�cego przy placu zabaw najprawdopodobniej jest ju� 
zako�czone,  

• Biedrusko: wykonanie chodnika prowadz�cego do placu zabaw przy ul. Powsta�ców 

Wielkopolskich – zostało wykonane,  

• Złotniki – Wie�: budowa trzech progów; wykonanie nast�pi na przełomie 11/12.2017 r., 

• Organizacja ruchu: os. Grzybowe – dokumentacja jest zło�ona w Starostwie Powiatowym i czeka 

na ostateczne zatwierdzenie, 

Suchy Las Wschód: trwaj� jeszcze prace poprawkowe i jeszcze w listopadzie br. planujemy 

przekaza� do Starostwa do zatwierdzenia.  

Suchy Las: Mamy pozytywn� opini� ZDP z uwagami, prace poprawkowe b�d� si� toczyły  

i nast�pnie zostanie przekazane do Starostwa w celu ostatecznego zatwierdzenia.  

 

Inwestycje: 

• Suchy Las, ul. Kasztanowa – zako�czono budow� kanalizacji i rozpocz�ły si� roboty drogowe,  

• Suchy Las, ulica Lisia, Klonowa, Sprzeczna, Ogrodnicza i Zgodna – trwaj� prace przy budowie 

dróg w rejonie ul. Sprzecznej, podbudowa od ul. Mokrej do ul. Le�nej; budowa przył�czy 

kanalizacji sanitarnej i budowana jest kanalizacja deszczowa w ul. Lisiej, cało�� prac zostanie 

zako�czona do maja 2018 r.,  

• Biedrusko – budowa obiektu przedszkolnego si� toczy, aktualnie stan surowy na uko�czeniu, 

trwaj� przygotowania do monta�u konstrukcji dachu, 

• Budowa �cie�ki rowerowej Radojewo – Biedrusko, II etap od Łysego Młyna do Biedruska, 

zako�czyły si� wycinki drzew i porz�dkowanie pasa drogowego i rozpocz�ło si� układanie kabla 

teletechnicznego wojskowego, 

• Biedrusko – wł�czenie ul. Lipowej w ul. Chludowsk� – do wykonania I połowa grudnia,  

• Gol�czewo – ul. Tysi�clecia – budowa kanalizacji sanitarnej, zako�czono prace, dokonano 

odbiory, 

• Gol�czewo – ul. Dworcowa – trwa budowa kanalizacji sanitarnej, termin wykonania kwiecie�  
2018 r., w zakresie te� wymiana azbestowej sieci wodoci�gowej na sie� z tworzyw. 

• Gol�czewo – sie� wodoci�gowa, ul. Pszenna, ul. Rolna i ul. Wi�niowa, zako�czono i odebrano 

prace na ul. Wi�niowej, zako�czono te� prace w ul. Rolnej i Pszennej i tutaj pozostaje wł�czenie  

do sieci w uzgodnieniu z Aquanet SA i z ZDP, 

• Chludowo – zako�czono prace zwi�zane z termomodernizacj� szkoły, 

• Ziel�tkowo – budowa kanalizacji wraz z pełn� infrastruktur�, trwaj� prace projektowe oraz 

rozpocz�to od prac przy ul. Dworcowej w Chludowie, wykonano przecisk pod torami kolejowymi,  

• Złotniki – budowa w�zła przesiadkowego z terminem zako�czenia do maja 2018 r., kontynuowane 

s� roboty drogowe na ul. Dworcowej i prowadzone s� prace zwi�zane z budow� sieci 

energetycznej o�wietlenia drogowego.   
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Informacje odno�nie przetargów:    

• Przetarg „Budowa ulic w Złotnikach II - ul. Okr��na, Graniczna, Prosta, Miła, Działkowa, �ukowa, 

Cicha”, wybrano ofert� i jeste�my przed podpisaniem umowy z firm� Infrakom Ko�cian za cen�  
5 181 000 zł,�

• Przetarg „Realizacja w�zła przesiadkowego w Chludowie i Gol�czewie w celu zwi�kszenia 

dost�pno�ci linii kolejowej nr 354 Pozna� – Piła”, wygrała firma Infrakom Ko�cian za cen� 
6 967 000 zł, �

• Zadanie „Suchy Las – budowa ulicy Je�ynowej wraz z miejscami parkingowymi oraz pasem 

zieleni w rejonie ulic Truskawkowa i Je�ynowa wraz z o�wietleniem”, podpisano umow� z firm� 
Ata – Technik na kwot� 1 260 000 zł, 

• Budowa toru rowerowego typu PUMPTRACK przy ul. W. Bogusławskiego w Suchym Lesie  

– ostatnio mówiłem, �e czekamy na ruchy z Urz�du Marszałkowskiego, otrzymali�my pismo  

o pewne uzupełnienie naszej dokumentacji, czyli temat si� ruszył. Po podpisaniu umowy  

w Urz�dzie Marszałkowskim b�dziemy mieli mo�liwo�� ogłoszenia tego przetargu,       

• Przetarg na zadanie „Budowa Zespołu  Przedszkolno – Szkolnego w Gol�czewie”, drugi przetarg 

został uniewa�niony,  

• Przetarg na zadanie pn. „Suchy Las – sie� wodoci�gowa w ulicy Czere�niowej w Gol�czewie” – 

jeste�my w trakcie badania ofert, najni�sza oferta to firma Dankar z Rogo�na na kwot� 512 000 zł, 

a najwy�sza to 1 700 000 zł, tutaj mamy zabezpieczone wystarczaj�ce �rodki na realizacj� tej 

inwestycji, jeste�my inwestorem zast�pczym dla Aquanet SA i zakładamy, �e przetarg si� uda 

skutecznie rozstrzygn��,   
• Przetarg na zadanie pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z drogami w Gol�czewie  

i Ziel�tkowie oraz wymiana sieci wodoci�gowej w Gol�czewie z azbestowej, budowa 

skrzy�owania w Gol�czewie ulice: Dworcowa, Tysi�clecia i Lipowa” ETAP 3B – przetarg jutro  

o godz. 8:35 otwarcie, to jest kolejny etap prac kanalizacyjnych, 

• Zadanie „Budowa o�wietlenia drogowego” – jeste�my przed podpisaniem umów na budow� 
nast�puj�cego o�wietlenia: 

Biedrusko - budowa o�wietlenia od sklepu Dino do osiedla – firma Ragama, kwota 9 200 zł, 

Suchy Las – o�wietlenie ul. Alejowej (ten ciemny odcinek) – firma Instalacje Elektryczne Aron 

Balcerzak, kwota 46 700  zł, 

Złotniki - budowa o�wietlenia ul. Forsycjowa – firma Ragama, kwota 32 836 zł, 

• Przygotowanie przetargu na Stary Bar w Chludowie, 

• Zadanie „Budowa monitoringu na terenie gminy” – przetarg ogłoszony, planowe otwarcie  

na 7 grudnia 2017 r.    

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, ja mam dwie krótkie informacje. Troch� w nawi�zaniu do tej 

dyskusji odno�nie planu miejscowego ul. Diamentowej, a tak�e dzisiejszej dyskusji dotycz�cej 

wskazówek zawartych w opinii Pana Mecenasa, chciałbym Pa�stwa poinformowa�  
o przygotowywanym przeze mnie procesie rozdzielnia w planie miejscowym Rolna – Jagodowa na 

dwie strefy i t� stref�, któr� chciałbym w tej chwili skierowa� do uzgodnienia i opiniowania jest to 

strefa zawarta pomi�dzy ul. Obornick�, Roln� i Młodzie�ow�, to jest ten trójk�t, który dochodzi 

prawie do ul. Konwaliowej. Na tym terenie znajduje si� zabudowa mieszkaniowa i zabudowa 

usługowa i to jest wariant podstawowy, który przygotowujemy. W wariancie rozszerzonym, je�eli 

stwierdzimy, �e nie wyst�puj� �adne konflikty, które mogłyby zniweczy� plan przyspieszenia tego 

planu rozwa�amy równie� poł�czenie cz��ci wschodniej z planu Rolna – Jagodowa, wschód od  

ul. Obornickiej. Wtedy ten obszar byłby nieco wi�kszy. Dla pozostałej cz��ci procedura b�dzie nadal 

realizowana, natomiast w zwi�zku z wyst�pieniami, które dotycz� tego obszaru za zasadne uznali�my 

podzielenie tego planu na dwie cz��ci.  

Prosz� Pa�stwa, chciałbym te� odnie�� si� do uchwały przyj�tej przez Rad� Gminy tej cz��ci 

bud�etowej, chodzi o przebudow� linii napowietrznej i t� krótk� dyskusj�, któr� si� odbyła. 

Zapowiadam, �e ja b�d� w zwi�zku z tak� decyzj� Rady wprowadzał prawdopodobnie autopoprawk� 
do projektu bud�etu, poniewa� w tej chwili de facto nast�piło wykluczenie mo�liwo�ci realizacji przez 

Gmin� tego zadania, a działka nale�y do Gminy. Działka podlegała całej procedurze planistycznej  

z doprowadzeniem do funkcji o�wiatowej i jestem przekonany, �e wykonanie tej przebudowy 

zdecydowanie bardziej przyspieszy ewentualny proces inwestycyjny, niezale�nie kto by realizował 

budynki zespołu szkolno – przedszkolnego, czy samego przedszkola, czy oddzielnie w tym 
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hybrydowym projekcie, o którym wspominał Pan Radny. Natomiast, przy okazji nie zgodz� si� z 

wypowiedzi�, która dotyczyła by mo�liwo�ci realizacji, gdyby prywatny inwestor chciał realizowa� 
szkoł� publiczn�, b�d� publiczne przedszkole na innym terenie, poniewa� dzisiaj de facto innego 

terenu, który byłby przeznaczony pod realizacj� tego typu usług nie posiadamy. Oczywi�cie, nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby przyst�pi� do procesu planistycznego i taki teren przygotowa�, natomiast 

byłoby to nie powiem „niegospodarne”, ale byłoby to „dziwne” gdyby�my działk�, która ma 

przeznaczenie w planie o�wiatowe zostawili na bardzo długi czas niewykorzystan�, a zmieniali plan 

na innym terenie. Wydaje mi si�, �e takie ryzyko nie wyst�puje. Mamy działk�, na której mo�na 

zbudowa� osobno przedszkole, osobno szkoł� albo przedszkole i szkoł� plus obiekty rekreacyjne.  

I tego bym si� trzymał. Natomiast, wykonanie przezbrojenia działki jest jak najbardziej zasadne  

i dlatego dzisiejszy wynik, który uniemo�liwia tak naprawd� podj�cie tej inwestycji powinien by� 
moim zdaniem skorygowany w procedurze bud�etowej. I wykonane to powinno by� pó�niej,  

w przyszłym roku.   

Jeszcze jedna sprawa. Prosz� Pa�stwa, zaprosiłem kilku Panów Sołtysów na spotkanie i miałem 

okazj� uroczy�cie wr�cza� wi�c pozwólcie Pa�stwo, �e tylko przeczytam tre�� dyplomu, który 

przygotował Zarz�d Powiatu Pozna�skiego dla sołtysów z okazji dwudziesto-paro lecia, bo tutaj  

s� sołtysi, którzy przez kilka kadencji pełnili funkcj�. Spotkałem si� z Panem Janasikiem, z Panem 

Sta�ko, a nie miałem okazji wr�czy� Panu K. Pilasowi i pozwólcie Pa�stwo, �e przeczytam „Z okazji 

24 – lecia pełnienia funkcji sołtysa sołectwa Suchy Las K. Pilas za wieloletni� słu�b� i prac� na rzecz 

społeczno�ci i Powiatu Pozna�skiego i Gminy Suchy Las. Zarz�d Powiatu Pozna�skiego”. Przesłano 

na moje r�ce z pro�b� o przekazanie i tutaj s� cukierki i lizaki.                   

 

Radny K. Pilas: Dzi�kuj� bardzo, tak wygl�da.   

 

b/ Przewodnicz�cej Rady Gminy 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach poinformowała o nast�puj�cych sprawach i korespondencji: 

• Do Rady Gminy wpłyn�ło pismo od Regionalnej Izby Obrachunkowej, gdzie Izba wszcz�ła 

postepowanie administracyjne w zwi�zku ze zmian� w uchwale ws. uchwalenia WPF Gminy 

Suchy Las na lata 2017 – 2029 z powodu naruszenia art. 226 ust. 3 i 229 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych. Posiedzenie w tej sprawie odbyło si� 25 pa�dziernika  

i otrzymali�my informacj�, �e RIO uznaje, i� naruszenie prawa ma charakter nieistotny. 

• Wpłyn�ło zaproszenie od „Ludowy Uczniowski Klub Sportowy Junior Ró�anki” na 13 

Ogólnopolski Turniej Piłki No�nej Radnych samorz�dów sejmików, miast, gmin i powiatów  

o puchar Wojewody Lubuskiego. Turniej odb�dzie si� w dniu 24 lutego (sobota) o godz. 11:00  

w hali sportowej pełnowymiarowej z trybunami w Gorzowie Wielkopolskim przy ul. Szarych 

Szeregów 7. O udziale decyduje kolejno�� zgłosze�. W ka�dej dru�ynie oprócz radnych mo�e 

wyst�pi� marszałek, prezydent, burmistrz, starosta, wójt lub ich zast�pcy, dwóch nauczycieli, 

dwóch pracowników samorz�dowych, sołtys oraz przedstawiciel rady sołeckiej, pracownicy 

urz�du, trener dru�yny z danej miejscowo�ci, stra�nik miejski, kierownicy jednostek, dyrektorzy 

np. szkół, zarz�dów dróg. Istnieje mo�liwo�� poł�czenia dru�yn z radnych, np. radni samorz�dów 

miast, powiatów lub gmin mog� utworzy� jedn� dru�yn�. Dla Pa�stwa zainteresowanych 

inicjatyw� zapraszam do lektury cało�ci.       

• Wpłyn�ła informacja – Sprawozdanie z przebiegu konsultacji. W zwi�zku z uchwal� przyj�t� przez 

Rad� Gminy Suchy Las z dnia 21 sierpnia 2017 r. ws. konsultacji z mieszka�cami sołectwa 

Złotniki – Wie� oraz Złotniki – Osiedle. Protokoły ze spotkania konsultacyjnego ds. zmiany granic 

jednostek pomocniczych sołectwa Złotniki – Wie� oraz osiedla Złotniki – Osiedle polegaj�ce  

na doł�czeniu obszaru pomi�dzy torami kolejowymi, ul. Łagiewnick�, ul. Obornick� oraz  

ul. Złotnick� do jednostki pomocniczej Złotniki – Osiedle. Konkluzja – protokół z glosowania,  

bo to jest istotne. Za zmian� granic jednostek pomocniczych sołectwa Złotniki – Wie� oraz Złotniki  

– Osiedle polegaj�cych na doł�czeniu obszaru pomi�dzy torami kolejowymi, ul. Łagiewnick�,  
ul. Obornick� oraz ul. Złotnick� do jednostki pomocniczej Złotniki – Osiedle głosowało 20 „za”,  

7 „przeciwko”, czyli te konsultacje dla tego projektu były pozytywne. Protokół ze Złotnik  

– Osiedle „za” zmian� granic głosowało 38 osób, 1 „przeciw”.     

 

Przewodnicz�cy Zarz�du Osiedla Złotniki – Osiedle G. Słowi�ski: Były odwrotne wyniki.  



 - 28 -

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Zwa�ywszy, �e protokół jest napisany w taki sam sposób. 

Złotniki – Osiedle głosowało „za” 20 osób, 7 „przeciw” i Złotniki – Wie� 37 osób „za” i 1 „przeciw”.    

 

• Pismo od Burmistrza Brus, Pana W. Osowskiego. „Szanowni Pa�stwo, składam na Pa�stwa r�ce 

podzi�kowanie dla samorz�du oraz mieszka�ców Gminy Suchy Las za udzielenie pomocy Gminie 

Brusy dotkni�tej skutkami sierpniowej nawałnicy. Mieszka�cy Gminy Brusy w wyniku 

tragicznych wydarze� w nocy z 11/12 sierpnia 2017 r. znale�li si� w dramatycznej sytuacji. 

Nawałnica zniszczyła wielu ludziom dorobek ich �ycia, ponad 50 rodzin musiało opu�ci� swoje 

domy, liczne szkody odnotowali�my równie� w budynkach gospodarczych. Niewyobra�alne straty 

wyst�piły w uprawach rolnych i le�nych. Skutki niszczycielskiego �ywiołu b�d� odczuwalne 

jeszcze przez długi czas. Walczymy z nimi od samego pocz�tku, a mo�emy to robi� m.in. dzi�ki 

ludziom dobrego serca. Wsparcie płynie do nas z ró�nych stron, a dla Gminy Brusy oraz jej 

mieszka�ców wa�na jest ka�da pomoc. Dzi�kuj�, �e zechcieli Pa�stwo nas wesprze� i doł�czy�  
do grona przyjaciół Gminy Brusy. Dzi�ki Pa�stwa dobrej woli wielu poszkodowanym wróciła 

nadzieja za spraw�, której �mielej i spokojnej patrz� w przyszło��. Wyra�am gł�bok� wdzi�czno�� 
za okazan� bezinteresown� �yczliwo��. Zajmujecie Pa�stwo szczególne miejsce w naszych sercach 

i pami�ci. Z wyrazami wdzi�czno�ci Burmistrz Brus W. Osowski”.  

• Pismo z Komendy Wojewódzkiej Policji w Poznaniu, pro�ba o zwolnienie z podatku  

od nieruchomo�ci. 

• Wniosek od Prezesa Corona Florum – Taniec Dworski Macieja S. R�balskiego ws. dotacji. 

Przekazuj� do stosownej Komisji.           

• Wniosek Pani Przewodnicz�cej A. Ankiewicz dot. uchwały ws. wprowadzenia opłat od posiadania 

psów. Wpłyn�ł wniosek, a dzisiaj uchwała została podj�ta. 

• Pismo z Wojewódzkiego S�du Administracyjnego. Dotyczy stwierdzenia niewa�no�ci uchwały 

Rady Gminy Suchy Las z dnia 27 grudnia 2012 r. ws. uchwalenia statutu sołectwa Jelonek w cz��ci 

obejmuj�cej postanowienie § 24 ust. 2 zał�cznika do uchwały i tutaj jest długie uzasadnienie. 

Wszystkich zainteresowanych Pa�stwa zapraszam do lektury w Biurze Rady.      

• Informacja o stanie realizacji zada� o�wiatowych w Gminie Suchy Las w roku szkolnym  

2016/ 2017. Jest to do�� obszerny dokument wi�c te� zapraszam Pa�stwa do zapoznania si� w 

Bierze Rady. 

• Pismo od Rady Sołeckiej wsi Ziel�tkowo. „W imieniu własnym oraz mieszka�ców wsi Ziel�tkowo 

zwracam si� z wnioskiem o podj�cie pilnych działa� zwi�zanych z wła�ciwym odprowadzeniem 

wód z pól w rejonie ul. Sportowej, Szkolnej i Dworcowej w Ziel�tkowie. Na jednej z działek  

na ww. obszarze doszło najprawdopodobniej do uszkodzenia drena�u, co prowadzi  

do nieprawidłowego odprowadzenia wody z pól. Powy�sze sprawia, �e okoliczne nieruchomo�ci s� 
zalewane i jednocze�nie woda spływa na drog� gminn� – ul. Szkolna i powoduje 

niebezpiecze�stwo dla kierowców. Wnosz� o pilne podj�cie wszelkich działa�, nie wył�czaj�c 

działa� wyja�niaj�cych przyczyn� uszkodzenia drenu i osoby za to odpowiedzialne, maj�ce na celu 

rozwi�zanie wskazanego w pi�mie problemu. Ewentualnie wnosz� o skierowanie sprawy  

do wła�ciwych miejscowo i rzeczowo organów administracji publicznej”. Mogliby�my na ten 

temat równie� mówi� w „wolnych głosach i wnioskach”, natomiast temat ten był ju� poruszany 

chocia�by przez Pani� Radn� Powiatow� E. Kuleczk� – Drausowsk�. Sołtys i Rada Sołecka wsi 

Ziel�tkowo prosz�, aby Urz�d Gminy jednak zechciał si� t� spraw� zaj�� i st�d jest apel  

do Pa�stwa, �eby pochyli� si� nad tym. To pismo jest adresowane do Kierownika Referatu 

Ochrony �rodowiska Urz�du Gminy Suchy Las.   

• Pismo informuj�ce od Pana Wójta. „Wykonuj�c obowi�zek wynikaj�cy z § 3 ust. 2 rozporz�dzenia 

Ministra Sprawiedliwo�ci z dnia 1 czerwca 2010 r. w sprawie podmiotów, w których jest 

wykonywana kara ograniczenia wolno�ci oraz praca społecznie u�yteczna przekazuj� informacj�  
o wyznaczeniu nast�puj�cych podmiotów, w których b�dzie wykonywana praca na cele społeczne  

i praca społecznie u�yteczna orzeczona w zamian nie�ci�galnej grzywny. Jest to Urz�d Gminy 

Suchy Las,  Zarz�d Gospodarki Komunalnej Suchy Las, Zakład Komunikacji Publicznej Suchy Las 

i Gminny O�rodek Sportu w Suchym Lesie. Wyznaczenie ww. podmiotów nast�piło  

z uwzgl�dnieniem opinii Prezesa S�du Rejonowego Pozna� – Stare Miasto, której kopi� doł�czam 

do niniejszego pisma”.  

• Otrzymali�my kopi� protokołu. „Na podstawie § 16 ust. 2 rozporz�dzenia Rady Ministrów 

przekazuj� zatwierdzony przez Wojewod� Wielkopolskiego protokół kontroli wykonywania zada� 
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obronnych w Urz�dzie Gminy Suchy Las. Prosz� o przekazanie Przewodnicz�cemu Rady Gminy 

Suchy Las protokołu z przedmiotowej kontroli”. Pa�stwa zainteresowanych zach�cam do lektury  

w Biurze Rady. 

• Pismo od Pana R. Napierały dotycz�ce zalewania ulic we wsi Ziel�tkowo wodami opadowymi. 

„Szanowny Panie Wójcie od kilku miesi�cy opady deszczu ka�dorazowo skutkuj� powstaniem  

we wsi Ziel�tkowo strumyka wód powierzchniowych płyn�cych od ulicy Zielonej, ulic� Sportow� 
do ulicy Le�nej, nast�pnie ulic� Le�n� w kierunku ulicy Dworcowej, a� do wpłyni�cia do rowu  

na wysoko�ci dawnego sklepu. Ilo�� wody płyn�cej jest na tyle znacz�ca, �e wzdłu� ulicy 

Sportowej powstało wy�łobienie w nawierzchni, a ulica Le�na jest zalana cienk� warstw� na całej 

szeroko�ci. Zalanie ww. ulic utrzymuje si� na kilka dni po ustaniu opadów deszczów. Według nie 

potwierdzonych, obiegowych informacji przyczyna tkwi w przerwanych lub uszkodzonych drenach 

z pól. Zjawisko to nie wyst�powało w latach poprzednich, jak i w I połowie roku bie��cego. 

Zalewanie ulic powoduje ju� teraz okre�lone niedogodno�ci dla pieszych poprzez mo�liwo�� 
ochlapania przez przeje�d�aj�ce pojazdy, jak i pogarszaj�cy si� komfort jazdy. W sytuacji 

wyst�pienia zimowych warunków jest kwesti� czasu, �e dojdzie do wypadku, a bior�c pod uwag� 
pr�dko�ci osi�gane na ul. Le�nej przez jad�cych od strony Wargowa mo�e si� to wi�za�  
z powa�nymi skutkami. Z uwagi na powy�sze, wnosz� o zaj�cie si� przez odpowiedzialne komórki 

Urz�du Gminy Suchy Las  ww. spraw� oraz skuteczn� eliminacj� przyczyny zalewania ulic”. 

• Pismo od Pana L. Napierały dotycz�ce remontu przejazdu kolejowego i peronów kolejowych przy 

ul. Dworcowej w Chludowie i w Ziel�tkowie. „Szanowny Panie Wójcie trwaj�cy od kilku tygodni 

remont peronów i przejazdu kolejowego na ul. Dworcowej w Chludowie i Ziel�tkowie prowadzony 

jest w sposób bałaganiarski i niechlujny. Prace ziemne, wyładunki piasku prowadzone s� w sposób 

w wyniku którego odcinek drogi na długo�ci 100 m w obie strony od torów jest zanieczyszczony 

warstw� błota i kamieni. Inwestor w �aden sposób nie zbiera pozostało�ci po materiałach 

budowalnych, które sam rozsypał lub nawiózł na szos�. Jezdnia jest zanieczyszczona błotem, 

piaskiem i glin�. Nie zaobserwowano by zainteresowała si� tym stanem rzeczy nasza Stra� 
Gminna. Inwestycje prowadzone na terenie miasta Poznania, zwłaszcza prowadzone przez 

GDDKiA odznaczaj� si� tym, �e nawiezione na drogi błoto jest konsekwentnie usuwane. Z uwagi 

na powy�sze wnioskuj� by odpowiedzialne komórki Urz�du Gminy Suchy Las, w tym nasza Stra� 
Gminna pilnowały przestrzegania przez inwestora porz�dku na terenach publicznych”.    

• Projekt uchwaly skierowany przez Radnego M. Przybylskiego. „Na podstawie § 28 oraz § 29 

rozdziału VI Regulaminu Rady Gminy Suchy Las b�d�cego zał�cznikiem nr 5 do Statutu Gminy 

Suchy Las w imieniu klubów „Inicjatywa Mieszka�ców” i „Gmina Razem” składam projekt 

uchwały Rady Gminy Suchy Las w sprawie powołania Młodzie�owej Rady Gminy Suchy Las oraz 

nadania jej statutu, z wnioskiem o nadanie jej biegu. Jednocze�nie zwracam si� z pro�b�  
o przesłanie niniejszego projektu uchwały do konsultacji wszystkim szkołom działaj�cym  

na terenie naszej Gminy oraz stowarzyszeniom, których celem statutowym jest praca z młodzie��”. 

Odpowiadam, �e takie pismo wraz z projektem uchwały zostało wystosowane. 

• Komisja Bezpiecze�stwa i Porz�dku Publicznego w zał�czniku przedkłada plan pracy Komisji  

na 2018 r. Powy�szy plan pracy został przygotowany i zaopiniowany jednogło�nie przez  

jej członków. Podpisał Przewodnicz�cy KBiPP W. Majewski.   

     

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Przypominam wszystkim Pa�stwu o obowi�zku przygotowania 

planu pracy Komisji na nowy rok. Je�li chodzi o informacje to jeszcze jedna kwestia. W materiałach 

znajduje si� terminarz sesji na rok 2018 i prosz� Pa�stwa o poprawienie jednej daty, 22 czerwca  

na 21 czerwca, bo to jest czwartek i to jest pomyłka pisarska. I 28 lutego to jest �roda. W zwi�zku  

z tym, �e s� ferie zimowe to st�d te� przesuni�cie terminu. Natomiast, gdyby�my jeszcze o jeden 

tydzie� opó�nili, to wtedy dwie sesje byłyby w marcu i uznałam, �e taka propozycja jest lepsza.  

W zwi�zku z tym, �e te� nie wiem kiedy odb�d� si� wybory samorz�dowe w nowym roku, to st�d  

te� zaproponowałam takie, a nie inne daty. Oczywi�cie mog� one ulec zmianie w zale�no�ci  

od potrzeby.      

 

c/ Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

 

Wiceprzewodnicz�cy Z. H�cia: Dnia 14 listopada byłem z Pani� V. Pał�carz na seminarium 

po�wi�conym finansowaniu o�wiaty i zmianom w Karcie Nauczyciela. Informacje s� dosy� rozległe, 
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w ka�dym b�d� razie, uwa�am �e b�dziemy o tym mówi� szerzej kiedy te ustawy zostan� podpisane 

przez Prezydenta. One s� uchwalone przez Sejm, uchwalone s� przez Senat i brakuje tylko podpisu 

Prezydenta. Innych posiedze� w tym okresie poza seminarium nie było. Dzi�kuj� bardzo.   

 

Radny G. Łukszo: Moja Komisja niestety nie obradowała, tak�e nie mam �adnych informacji  

do przekazania. Dzi�kuje bardzo.   

 

d/ Przewodnicz�cych Komisji Rady. 

 

Przewodnicz�cy Komisji Społecznej K. Pilas: Komisja zgodnie z planem pracy odbyła dwa 

posiedzenia. Pierwsze spotkanie było z kapelmistrzem Orkiestry D�tej Wsi Chludowo i drugie 

spotkanie z Dyrektorem CKiBP i na tym spotkaniu go�cili�my tez Prezesa M. R�balskiego z Corona 

Florum i K. Janowskiego. Podczas pierwszego spotkania Komisja mogła wysłucha�, bo byli�my  

w trakcie trwania próby. Wtedy widzimy namacalnie jak orkiestra �wiczy i w tym czasie równie� 
dyskutujemy. Komisja mogła wysłucha� jako pierwsza utworów, które znajd� si� na płycie, któr� 
orkiestra wyda w styczniu. Wysłuchali�my obszernego sprawozdania wygłoszonego przez Pana  

K. �ele�kiewicza – kapelmistrza. Mówili�my równie�, �e orkiestra czeka z ut�sknieniem na remont 

Starego Baru w Chludowie, gdy� warunki w których �wiczy s� ogólnie mówi�c niedostosowane  

do orkiestr d�tych. Orkiestra szykuje du�� niespodziank� dla wszystkich mieszka�ców gminy,  

nie b�d� mówił o co chodzi, niech to b�dzie niespodzianka. Na drugim spotkaniu wysłuchali�my 

obszernego sprawozdania Dyrektora CKiBP. Wszystko co si� dzieje w Centrum Kultury w trakcie 

roku okazuje si� niewystarczaj�ce i wszystkie bariery s� jakby przekraczane. �wiadczy to o tym, �e ta 

instytucja i ludzie, którzy zajmuj� si� animacj� kultury robi� to w sposób bardzo profesjonalny  

i przyci�gaj� coraz wi�ksze rzesze uczestników. Budynek wykorzystany jest w 100%, zaplanowano 

np. 40 imprez, a zrealizowano 50. Je�li chodzi o bibliotek� to tutaj równie� wszystkie wska�niki  

s� przekroczone. Biblioteka p�ka w szwach, w ubiegłym roku odwiedziło bibliotek� o 3938 wi�cej 

osób ni� poprzednio, o 205 osób jest wi�cej zarejestrowanych uczestników w stosunku do roku 

poprzedniego. Wypo�yczenia to 5755. Wszystkie te wska�niki id� w gór�. Biblioteka cierpi na brak 

kadry i dobrze by było gdyby pojawiło si� jedno stanowisko, które bardzo by pomogło w tej kwestii. 

Na tym spotkaniu tak�e go�cili�my Prezesa Corona Florum czyli ta�ce dworskie, który skierował 

pismo do Wójta Gminy o wsparcie finansowe wspólnie z K. Janowskim, który jest tam tancerzem  

i wspieraj�cym. Rozmawiali�my na temat działalno�ci, któr� reprezentowali ci panowie i Komisja 

zaopiniowała pozytywnie je�li chodzi o udzielnie dotacji, natomiast nie wyrazili�my si� co do kwoty. 

T� decyzj� pozostawili�my do dyspozycji Wójta Gminy. Ponadto, Komisja opiniowała 9 projektów 

uchwał na dzisiejsz� sesj� Rady Gminy. Nast�pne planowane posiedzenie Komisji jest na  

29 listopada, gdzie b�dziemy opiniowali projekt bud�etu. Dzi�kuj�.                
 

Przewodnicz�ca Komisji Komunalnej i Ochrony �rodowiska A. Targo�ska: Komisja w tym 

miesi�cu spotkała si� jeden raz – 21 listopada. Na posiedzeniu go�cili�my Prezesa Zarz�du ZZO  

S. K�sk� i członka Zarz�du ZZO R. Madzi�skiego. Rozmawiali�my na temat rozpocz�tej rekultywacji 

składowiska odpadów. Tutaj tylko podam informacj� za Prezesem S. K�sk�, �e został wyłoniony 

wykonawca i podpisano ju� umow� na rekultywacj� składowiska w ramach „zaprojektuj i wybuduj”.  

W tej chwili w terenie pracuj� geodeci, prace ziemne jeszcze si� nie rozpocz�ły, zaczn� si� na wiosn�, 
a zako�czenie jest planowane dopiero na koniec 2018 r. Mimo tego, �e ta rekultywacja dopiero si� tak 

naprawd� rozpocznie, to jednak ju� w 2016 r. wykonano odwierty przez które wydobywany jest gaz 

składowiskowy i s� odwierty – tzw. studnie tymczasowe, a ponadto cał� kwater� przykryto 1 m 

warstw� humusu. W sprawie rekultywacji widzimy jakie� tam �wiatełko w tunelu, natomiast je�eli 

chodzi o biokompostowni�, to tutaj niestety bodaj�e od stycznia b�d� dostarczane do biokompostowni 

odpady pokuchenne, wprawdzie tylko ro�linne, ale tutaj sa spore obawy mieszka�ców, �e zapach, 

który ju� w tej chwili dociera z biokompostowni do Suchego Lasu b�dzie jeszcze bardziej 

zintensyfikowany. Prosili�my Prezesów, �eby zaj�li si� t� spraw�. Rozmowa była trudna,  

ale obiecano, �e zwróc� uwag� na funkcjonowanie, na zamykanie drzwi biokompostowni i wiaty. 

Zobaczymy jak to b�dzie. Druga sprawa jak� si� zajmowali�my to była kwestia budowy ul. Ró�anej. 

Na posiedzenie Komisji zaprosiłam mieszka�ców, niestety przyszło tylko dwoje. Dyskusja równie� 
była trudna i nie było z nami pracownika z Urz�du, z Referatu Inwestycyjno – Budowalnego, który  

by na pojawiaj�ce si� w trakcie dyskusji pytania potrafił odpowiedzie�. W zwi�zku z tym,  
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nie doszli�my do jaki� jednoznacznych konkluzji. Generalnie budowa ul. Ró�anej została przesuni�ta  

w projekcie bud�etu. Ponadto, opiniowali�my jeszcze 5 projektów uchwał, o których ju� mówiłam 

wcze�niej.          

                          

Przewodnicz�cy Komisji Bezpiecze�stwa i Porz�dku Publicznego W. Majewski: W dniu  

21 listopada Komisja Bezpiecze�stwa i Porz�dku Publicznego odbyła posiedzenie, którego głównym 

tematem był podział zada� dla członków Komisji na nadchodz�cy rok 2018. Po zło�eniu propozycji 

został dokonany podział. W imieniu Komisji Radna U. 
wiertnia b�dzie prowadziła współprac�  
z Urz�dem Gminy, Radny Z. H�cia współpraca ze Stra�� Gminn�, Radny R. Tasarz z Policj�, a Radny 

D. Matysiak z OSP. Komisja dokonała opiniowania 3 projektów uchwał na kolejn� sesj� Rady Gminy 

Suchy Las. Wszystkie projekty zostały zaopiniowane pozytywnie. Nast�pnie przeprowadzili�my 

analiz� otrzymanej korespondencji w celu wykonania dalszych działa�. Podj�li�my tak�e informacj� 
dotycz�c� wysłanej korespondencji. W dalszej cz��ci posiedzenia Komisja została poinformowana 

przez Komendanta P. Tasarza o aktualnym stanie samochodu ratowniczo – ga�niczego OSP Suchy 

Las. Komendant przekazał Komisji tak�e informacje o aktualnych potrzebach zwi�zanych  

z funkcjonowaniem jednostki. W sprawach bie��cych poruszono równie� kwestie dotycz�ce 

komunikacji gminnej, a w szczególno�ci linii autobusowej 905. Dyskusj� podj�li�my równie�  
w temacie planów dotycz�cych zmian zwi�zanych z budow� kolei metropolitalnej i zwi�zanych z ni� 
zmian w naszej gminnej komunikacji. Kolejnym tematem były sprawy zwi�zane z przedszkolem  

i szkoł� podstawow� w Biedrusku dotycz�ce rozbie�no�ci odno�nie wniosków zło�onych przez 

Komisj�. Podj�to decyzj� o udziale Radnego D. Matysiaka w posiedzeniu Komisji Społecznej  

z udziałem dyrektorów szkół. Poruszyli�my równie� tematy zwi�zane ze zbli�aj�c� si� zim�  
i wynikaj�cymi z warunków pogodowych utrudnieniami oraz wymogami dotycz�cymi od�nie�ania. 

Wszystkie tematy wymagaj�ce dalszego procedowania b�d� przez Komisj� kontynuowane poprzez 

konsultacje lub zło�enie odpowiednich wniosków w celu ich pozytywnego rozwi�zania. Kolejne 

posiedzenie Komisji zaplanowane jest na 28 listopada br., na które ju� dzisiaj serdecznie zapraszam. 

Dzi�kuj� bardzo.     

 

Przewodnicz�cy Komisji Finansowo – Bud�etowej i Rozwoju Gospodarczego D. Matysiak: 

Komisja spotykała si� dwukrotnie. Dnia 13 listopada omawiali�my przedstawione ju� na poprzedni� 
sesje zmiany dotycz�ce bud�etu, omawiali�my po kolei ka�de zadania. Zostały zło�one wnioski  

i uwagi i tym si� zajmowali�my na pierwszym posiedzeniu. Na drugim posiedzeniu opiniowali�my 

projektu uchwał na najbli�sz� sesj�, gdzie równie� ta zmiana dotycz�ca bud�etu była omawiana  

i propozycje były przegłosowywane przez Komisj�. To tyle. Dzi�kuj�     
 

Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej G. Łukszo: Komisja Rewizyjna w miesi�cu listopadzie 

spotkała si� na jedno posiedzenie, w dniu 7 listopada. Zajmowali�my si� przede wszystkim przyj�ciem 

protokołu pokontrolnego z kontroli budowy szkoły przy ul. Konwaliowej. Chciałbym tylko 

przypomnie�, �e mieli�my ju� dwa posiedzenia dotycz�ce tej kontroli i teraz prawdopodobnie 

b�dziemy formułowa� wnioski pokontrolne. Dzi�kuj� bardzo.   

 

Ad. 26. 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Pozwolicie Pa�stwo, �e poinformuj� o interpelacjach.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach odczytała interpelacj� Radnej A. Targo�skiej ws. działa� Urz�du 

Gminy Suchy Las zwi�zanych z walk� z zanieczyszczeniem powietrza.  

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach odczytała interpelacj� Radnego W. Majewskiego ws. stanu 

realizacji zada� bud�etowych w latach 2015 – 2016. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Pan Radny w dniu 13 listopada 2017 r., taka jest data pisma 

skierowanego do Pana Radnego otrzymał informacj� w formie tabelarycznej i my�l�, �e dla 

wszystkich Pa�stwa Radnych ta odpowied� mo�e by� interesuj�ca wi�c prosz� o zapoznanie si� ze 

szczegółami. 
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Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach odczytała interpelacj� Radnego W. Majewskiego  

ws. przeprowadzonych dodatkowych kontroli stanu technicznego pojazdów ZKP Suchy Las Sp. z o.o.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach odczytała odpowied� Wójta Gminy z dnia 10 listopada 2017 r. 

na interpelacj� Radnego W. Majewskiego ws. przeprowadzonych dodatkowych kontroli stanu 

technicznego pojazdów ZKP Suchy Las Sp. z o.o.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach odczytała interpelacj� Radnego W. Majewskiego  

ws. przekazania materiałów i informacji dotycz�cych zada� zwi�zanych z budow� monitoringu 

gminnego. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa – Haibach odczytała odpowied� Wójta Gminy z dnia 13 listopada 2017 r. 

na interpelacj� Radnego W. Majewskiego ws. realizacji zada� zwi�zanych z monitoringiem gminnym. 

 

Interpelacje dost�pne s� w Biurze Rady oraz na stronie BIP: https://bip.suchylas.pl/269/interpelacje-

radnych-w-roku-2017/. 

 

Radny K. Pilas: Dwie sprawy. Mniej wi�cej o tym czasie z reguły mówimy o od�nie�aniu 

chodników, zima si� zbli�a, ostatnio w trakcie tej rozmowy słyszeli�my, �e s� sprawy w s�dzie. Moje 

pytanie dotyczy czy te sprawy zako�czyły si� wyrokami i jaki jest efekt tych wyroków? Po drugie,  

na ostatniej sesji mówiłem o wysokim poboczu, które uniemo�liwia spływ wody z ul. Obornickiej.  

Czy kto� si� t� spraw� zainteresował i jaki jest wynik tej wizji?  

 

Wójt G. Wojtera: My te� czekamy na ten wyrok, bodaj�e wczoraj albo dzisiaj była ta rozprawa  

w s�dzie rejonowym. Nie znam rozstrzygni�cia s�du, natomiast zakładam, �e ono b�dzie korzystne  

dla Gminy. Wiem, �e w tym tygodniu ta rozprawa miała si� odby�.  
 

Radny D. Matysiak: Było kilka spraw.  

 

Wójt G. Wojtera: Tak, we wtorek mieli�my narad� kierowników i Pan Komendant Stra�y Gminnej, 

który równie� jest zainteresowany �ywo rozstrzygni�ciem tej sprawy poinformował, �e w tym 

tygodniu b�dzie rozstrzygni�cie w s�dzie rejonowym w jednej sprawie z powództwa osoby prywatnej. 

Nie znam jeszcze tego wyroku.  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Sprawdzamy mo�liwo�� odprowadzenia wód z ul. Obornickiej. 

Wcze�niej tak to si� odbywało, �e Generalna Dyrekcja przekopywała rowki, ale musimy sprawdzi� 
mo�liwo�ci odbioru tej wody. Samo przekopanie rowka przez pobocze nie zawsze pomaga.  

 

Radny K. Pilas: Chciałbym, �eby to przed zim� było zrobione.  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Tak, pomi�dzy ul. Bogusławskiego a Młodzie�ow�, tak jak 

mówili�my.  

 

Radny W. Majewski: Taki pytanie odno�nie pierwszej czytanej interpelacji w sprawie realizacji 

zada� bud�etowych. Otrzymałem odpowied� 13 listopada 2017 r., jedna z pozycji dotyczy 

„aktualizacja istniej�cej koncepcji �cie�ek rowerowych wraz z projektem �cie�ki pieszo – rowerowej 

do Złotnik – Wsi”.  Otrzymałem odpowied� „koncepcja wykonana, projekt �cie�ki, termin wykonania 

maj 2017 r.”. Czy mógłbym prosi� o ustosunkowanie si� do tej odpowiedzi?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: To jest prawda, co tam jest napisane. Oczywi�cie, mówimy o �cie�ce, 

która jest na gruntach Uniwersytetu Przyrodniczego i to wymaga skomplikowanych uzgodnie�.  
My jeste�my jak najbardziej zainteresowani przej�ciem tego gruntu na własno��, a to wymaga zgody 

władz uczelni, zwołania senatu, itd. i st�d oczekiwanie na t� decyzj�. Je�eli nie uda si� załatwi� 
kwestii własno�ciowych, co byłoby niekorzystne dla Gminy, to w gr� wchodzi dzier�awa gruntu.  
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Radny W. Majewski: Czyli mam rozumie�, �e termin wykonania maj 2017 r. do czego si� odnosi,  

do wykonania �cie�ki, czy do czego? 

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Do tego co mieli�my w bud�ecie, czyli projektu. Rozumiem, �e tam 

zabrakło tego słowa.  

 

Radny W. Majewski: Brzmi tak, jakby chodziło o wykonanie i dlatego chciałbym to u�ci�li�. 
Odno�nie zapytania dotycz�cego ZKP. Dlaczego ja napisałem t� interpelacj� Panie Wójcie?  

Na poprzedniej sesji zadałem Panu pytania, czy zgodnie z tym, co pisał w swoich o�wiadczeniach 

Prezes ZKP i Pana o�wiadczeniach dokonano dodatkowych bada� kontroli technicznej pojazdów 

taboru ZKP. Odpowiedział Pan, �e tak. To nie s� dodatkowe badania, to s� bie��ce, wynikaj�ce  

z przepisów prawa badania. A Pan mi odpowiedział, �e dokonano dodatkowych bada�, czyli to o co 

od wielu miesi�cy prosili�my, co zreszt� zostało spisane podczas spotkania u Pana w notatce i to miało 

by� wykonane odwrotnie. Mija wiele miesi�cy, a Pan wła�ciwie nie odpowiedział mi na pytanie, bo te 

badania dodatkowe nie zostały wykonane, bo te s� wykonywane zgodnie z obowi�zuj�cymi 

przepisami, rutynowe badania. Odpowiedział mi Pan na jedno pytanie, �e na poprzedniej sesji mówił 

Pan nieprawd�, �e dokonano dodatkowych bada�. Na to pytanie mi Pan w tej odpowiedzi 

odpowiedział. Tutaj Pan powiedział przy wszystkich osobach siedz�cych na tej sali, �e dokonano 

dodatkowych bada�, nie dokonano.     

Odno�nie trzeciej interpelacji dotycz�cej monitoringu. Zadanie BI/2017/0004, nie zapisałem akurat 

tre�ci tego zadania, nie wiem czy Panowie Wójtowi zapami�tali�cie nazw� czy macie gdzie� notatk�, 
jaki tytuł ma to zadanie. Z tego co ja wiem, tamto zadanie, ale nie cytuj� zaznaczam, „Suchy Las  

– projekt i budowa pierwszego etapu sieci monitoringu gminnego”. Prosz� mi powiedzie� z tych 

365 000 zł zostało wydane 313 766,11 zł. Z informacji, które tutaj uzyskałem, jest informacja, �e za te 

pieni�dze zostało dokonane przeniesienie serwera i jego konfiguracja z budynku OPS do aktualnej 

siedziby GCI przy ul. Obornickiej, w siedzibie ZGK. Z tego co wiem, to przeniesienia tego serwera w 

tym zadaniu nie było. Czy myl� si�? 

 

Wójt G. Wojtera: Na pewno jest to jeden z elementów wykonywania systemu monitoringu,  

to bezsprzecznie. W serwerze jest gwarantowana przestrze� dla tej cz��ci, która ma obsługiwa� 
monitoring.  

 

Radny W. Majewski: Czy ju� jest przewidziany termin kolejnych przenosin serwera? Wydajemy 

tutaj co dwa lata setki tysi�cy złotych, bo dwa lata temu był przenoszony serwer do OPS i to 

podejrzewam były porz�dne pieni�dze. Czy ju� jest termin na kolejne przeniesienie zaplanowany?  

Dla mnie to s� wyrzucone pieni�dze naprawd� szeroko. Prosz� mi w takim razie powiedzie�, z czego 

Pan Wójt planuje sfinansowa� ogłoszony przetarg? Na tym zadaniu zostało czterdzie�ci czy 

pi��dziesi�t par� tysi�cy.  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Spraw� naturaln� jest, �e serwer jest tym podstawowym elementem, 

który obsługuje monitoring. Bez postawienia porz�dnego serwera mo�emy sobie pomarzy� o systemie 

gminnego monitoringu.   

 

Radny M. Przybylski: Mo�na kolokowa�.  
 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: To prosz� wytłumaczy� pozostałym Radnym. Oczywi�cie, tak jak 

mówili�my miesi�c temu, ja powiedziałem o tym serwerze ostatnio. Z pozostałej kwoty ogłaszamy 

przetarg, tak jak wspominałem, nie b�dzie to na wszystkie zadania z koncepcji, bo nie jest to mo�liwe. 

Ta kwota pewnie musiałaby by� pomno�ona mniej wi�cej razy trzy. Realizujemy t� ko�cówk� 
bud�etow� i tak mamy przygotowany przetarg na monitoring. Ja wymieni� konkretne punkty: Suchy 

Las - ul. Szkółkarska – plac zabaw; Suchy Las - ul. Bogusławskiego/ Alejowa; Suchy Las  

- ul. Bogusławskiego/ Ł�kowa; Złotnik – ul. Jelonkowa/ Azaliowa; Złotniki – ul. Łagiewnicka/ 

Dworcowa; Złotniki – ul. Łagiewnicka/ Obornicka; Złotniki – Wie� – ul. Łagiewnicka/ Słoneczna; 

Złotniki – Os. Grzybowe – 2 kamery. Przetarg jest tak zrobiony, �e ka�de to zadanie jest osobnym 

zadaniem wi�c zobaczymy jak si� rozstrzygnie, ale jest mo�liwo�� rozstrzygania w poszczególnych 

elementach zadania. Chcemy to zrealizowa� po przetargu, jeszcze w tym roku.  
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Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Pozwol� sobie zapyta�. Na zadaniu zostało 45 000 zł, tak? 

Liczba kamer, które Pan Wójt wymienił do instalacji, to jest ile w sumie? 

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Dziewi��.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Czyli ju� mo�emy powiedzie�, �e to zadanie za 45 000 zł  

nie zostanie wykonane, bo nie ma takiej szansy. Przy proponowaniu dwóch kamer na os. Grzybowym 

za kwot� 30 000 zł, otrzymałam informacj�, �e za 30 000 zł tych dwóch kamer si� nie da zrobi�. Czyli 

rozumiem, �e dysponuj�c tak� kwot� ogłaszacie Pa�stwo przetarg, po to �eby nam pó�niej 

powiedzie�, �e w zwi�zku z tym, i� kwota zaproponowana przez wykonawc� pi�ciokrotnie 

przewy�sza kwot�, która pozostała na to zadanie, przetarg b�dzie umorzony? 

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Oczywi�cie, �e nie. Dlatego powiedziałem, �e ka�de z zada�... 
 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: To bardzo bym serdecznie prosiła, �eby zechciał Pan Wójt 

wyja�ni� jak to ma by� zrobione, bo przepraszam bardzo, ale nie zrozumiałam. Rachunkowo nie mog� 
tego zrozumie�.  
 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Nie ma to by� jedno du�e zadanie, gdyby oferty zło�one byłyby ponad 

t� kwot�, o której tutaj ju� mówili�my, czyli tych 50 000 zł to mieliby�my dylemat jak go rozstrzygn�� 
i musieliby�my zwi�ksza� �rodki. A tak, ka�de zadanie jest osobnym zadaniem. Ogłaszamy przetarg  

i czekamy na oferty i b�dziemy chcieli zrealizowa� te zadania, które mieszcz� si� w tych �rodkach 

przewidzianych jeszcze w tym roku. 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Nie ma to nic wspólnego z ogóln� kwot�, która była 

przeznaczona na I etap gminnego monitoringu, dobrze rozumiem?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Tak, oczywi�cie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Czyli z tej kwoty przeznaczonej na I etap gminnego 

monitoringu zostało 45 000 zł?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: 52 000 zł.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Natomiast, na te zadania, które Pan Wójt wymieniał to s� 
kwoty przeznaczone na te zadania odr�bnie, tak?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Nie, to jest z tych 52 000 zł, o których teraz mówimy.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: To w jaki cudowny sposób ma tu nast�pi� rozmno�enie 

�rodków, �eby zrealizowa� to zadanie?  

 

Wójt G. Wojtera: W tej kwocie ok. 365 000 zł zakładali�my, �e b�dzie równie� infrastruktura 

niezb�dna towarzysz�ca do tego, aby taki monitoring zamontowa�. To nie jest tak, �e my chcieli�my 

pierwotnie tylko i wył�cznie kamery sfinansowa� z tej kwoty. Tytuł zadania to monitoring, a w skład 

monitoringu wchodzi równie� podstawowa infrastruktura, któr� jest przestrze� na serwerze, który  

w tej chwili jest odr�bnym, podstawowym serwerem przy ul. Nektarowej.   

 

Radny W. Majewski: Który słu�y GCI.  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz�.  
 

Radny W. Majewski: Przepraszam.  

 

Wójt G. Wojtera: Słu�y Gminie.  
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Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Ja przepraszam bardzo, ale mo�e ja jestem dzisiaj  

w niedyspozycji intelektualnej, ale nadal musz� dopyta�. Ja nadal nie rozumiem, czy te zadania,  

o których mówił Pan Wójt M. Buli�ski wymieniaj�c je po kolei, czy na te zadania s� w bud�ecie 

odr�bne kwoty? Pan M. Buli�ski powiedział, �e b�dzie to zrealizowane, czyli w trybie dokonanym.  

I tak mo�na domniemywa�, �e b�dzie to zrobione i dlatego dopytuj�.  
 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Przepraszam, nie powiedziałem, �e b�dzie zrealizowane. 

Powiedziałem, �e jest przetarg ogłoszony, �e jest na ka�de zadanie osobna oferta.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Panie Wójcie, no to znaczy, �e zaczynamy si� bawi�  
w ciuciubabk� albo sobie wzajemnie robimy �arty.  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Wtedy kiedy wpłyn� oferty to b�dziemy wiedzieli o jakich pieni�dzach 

mówimy, bo teraz sobie domniemamy.   

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Nie domniemamy, bo za 45 000 zł nie zrealizuje Pan zadania 

zwi�zanego z 9 kamerami.  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Ostatnio to tłumaczyłem, wybierali�my takie rzeczy, które s� 
najprostsze do zrealizowania, które np. nie wymagaj� przył�czy energetycznych. One s� cz�sto 

elementem monitoringu i s� kosztowne. Ja bym spokojnie poczekał do rozstrzygni�cia tego przetargu, 

zobaczył o jakich pieni�dzach mówimy i wtedy na sesji w grudniu b�dziemy mie� jasn� sytuacj�  
i jasn� odpowied�.  
 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: To po prostu brzmi mało powa�nie i dlatego dopytuj�, 
poniewa� w zadaniach lokalnych przeznaczyli�my w propozycji dla Pana Wójta 30 000 zł na dwie 

kamery i otrzymali�my odpowied�, �e mamy zmieni� to zadanie i �e Pan Wójt tego nie akceptuje, 

poniewa� jest to zbyt mała kwota i st�d dopytuj� Pana, bo ja nie wiem czy ja dobrze rozumiem, czy ja 

�le rozumiem. Je�eli za 45 000 zł ogłaszacie Pa�stwo przetarg na realizacj� dziewi�ciu kamer, a my 

otrzymujemy jako Zarz�d Osiedla, �e 30 000 zł, które chcemy da� nie wystarczy na dwie kamery.  

To logicznie dodaj�c i odejmuj�c wynika z tego, �e ten przetarg to b�dzie farsa. Czy to oznacza,  

�e ogłaszamy przetarg po to, �eby si� dowiedzie�, ile to ma kosztowa� w sumie, czy poniewa�  
nie potrafimy tego obliczy� samodzielnie? Chciałabym to po prostu zrozumie�.  
 

Wójt G. Wojtera: Pozwoli Pani, �e my b�dziemy wykonywali swoje zadania. Jeste�my organem 

wykonawczym i jako Urz�d jeste�my odpowiedzialni za przeprowadzenie pewnych procedur i nie 

nazywajmy jeszcze tego fars�, bo Pani porównuje do kamer, które ja nie wiem, ale hipotetycznie 

mógłbym zakłada�, �e akurat wymagaj� np. przył�cza energetycznego.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Uprzejmie odpowiadam, �e nie, bo my jeste�my wy�wiczeni  

na monitoringu od lat. Nam zale�y na realizacji zada�, bo my na te kamery po prostu czekamy  

i wielka szkoda, �e otrzymali�my tak� odpowied�, bo było zaakceptowa� te 30 000 zł, które 

chcieli�my przeznaczy� na zadanie lokalne i przynajmniej by�my mieli mo�e na jedn� kamer�. A w tej 

chwili, to wynika z tego, �e nie b�dzie w ogóle �adnej realizacji, bo propozycja jest utopijna. Tym si� 
ró�nimy, �e my tutaj mieszkamy i po to proponujemy takie, a nie inne zadania, �eby słu�yły nam  

i naszej lokalnej społeczno�ci i zale�y nam na realizacji, a nie na spychologii. Dlatego nazywam  

to fars�       
 

Wójt G. Wojtera: My�l�, �e przedwcze�nie, bo jaka jest alternatywa. Czy Pani proponuje, �eby�my 

uniewa�nili przetarg? 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Panie Wójcie, czy my rozmawiamy logicznie ze sob�? Przecie� 
wiadomo, �e kwota, która pozostała nie wystarczy na realizacj� wszystkich zada�. To, po co 

ogłaszacie ten przetarg? Po to, �eby nam powiedzie�, �e jest za mało �rodków i został uniewa�niony.  
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Radny M. Przybylski: To bez znaczenia czy Pan uniewa�ni, czy nie, mo�e Pan uniewa�ni�  
ze spokojem, to nie ma sensu.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: To po co robi� t� cał� procedur� administracyjn�? 

 

Wójt G. Wojtera: Bardzo mi zale�y w tym momencie, �eby Pa�stwa przekona� jednak do tego,  

aby wykaza� si� cierpliwo�ci� i porozmawiamy. Ja nie wiem, czy 11 grudnia uda si� Pa�stwu 

przekaza� informacje, my�l� �e tak. I wtedy zwracam uwag� na Pa�stwa opini�, �e ju� dzi� nale�y 

przetarg uniewa�ni�. A ja bym chciał jednak poczeka� do grudnia i wykaza� Pa�stwu, �e ten projekt  

w cało�ci lub w cz��ci si� uda.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: To zawsze tak mo�na powiedzie�, to zawsze si� zostawia 

alternatyw�. Generalnie Panie Wójcie, w biznesie nie ma tak, �e si� mówi prezesowi firmy, �e wie pan 

ja jako dyrektor mo�e panu zrobi� wynik na koniec roku, a mo�e nie, to pan jeszcze poczeka dwa 

tygodnie, to ja panu powiem.  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, nas dotycz� inne przepisy ni� w biznesie wiec musimy  

si� trzyma� troszeczk� innych zasad.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Tak, ale nam zale�y, �eby była zrealizowana cało�� zadania,  

a nie tylko cz���, bo to nie jest satysfakcjonuj�ce.  

 

Wójt G. Wojtera: Ale przed chwil� Pa�stwo mówili�cie o uniewa�nieniu, i Pani Przewodnicz�ca 

powiedziała, �e w zasadzie trzeba by było teraz uniewa�ni� i Pan Radny zaproponował, �eby�my  

to ju� teraz zrobili, bo nie ma sensu.  

 

Radny M. Przybylski: �adnego sensu.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Ja tylko porównuj� �e je�eli 30 000 zł jest za mało na dwie 

kamery, a 45 000 zł ma starczy� na dziewi�� kamer. Je�eli Pan Wójt uwa�a, �e to mam sens to prosz� 
bardzo, oczekujemy na pozytywn� odpowied�, �e za te 45 000 zł zrealizujemy to zadanie. No chyba, 

�e nie umiemy liczy�, ale to s� tak proste kwoty, �e nie powinno to stanowi� problemu.  

 

Wójt G. Wojtera: Dajcie Pa�stwo przeprowadzi� nam t� procedur� przetargow� i uzyska� wynik  

i przekaza� na nast�pnej sesji, �e została podpisana umowa. Ja oczywi�cie nie mog� zagwarantowa�, 
�e wszystko to zostanie z tego zakresu zrealizowane. Natomiast, mog� Pa�stwa zapewni�,  
�e procedura zostanie zako�czona i te �rodki, które s� na to przeznaczone zostan� na kamery i na 

monitoring wykorzystane.  

 

Radny W. Majewski: Panie Wójcie mam pytanie, ju� nawi�zuj�c do tego ogłoszonego przetargu. 

Prosz� mi powiedzie�, czy ten przetarg jest ogłaszany na podstawie wykonanego projektu, który  

ja otrzymałem od Pani A. Szcz�snej, to jest zał�cznik do mojej interpelacji? Projekt, który został 

zrealizowany z zadania BI/2017/0004, który dotyczy budowy monitoringu?  

 

Wójt G. Wojtera: Ja nie widziałem tego projektu, który Pan otrzymał wi�c nie chciałbym w tej 

chwili wpa�� w zasadzk�, któr� Pan na mnie zastawia.  

 

Radny W. Majewski: No dobrze, jak Pan nie wie Panie Wójcie. Koszt inwestycji wg. tego projektu 

dla 17 kamer to 619 318,62 zł, w projekcie za który Gmina zapłaciła z tego zadania. Najciekawszym 

zjawiskiem w tym projekcie jest propozycja zainstalowania kamer obrotowych. Specyfikacj� wykonał 

zapewne pracownik Urz�du Gminy i tak� specyfikacj� uj�ł w projekcie projektant. Ta specyfikacja 

jest bardzo bogata, jedna taka kamera w tym projekcie kosztuje 10 916 zł. Ł�cznie w tym projekcie,  

na te 17 kamer jest 185 500 zł. Nie rozumiem zupełnie potrzeby monta�u kamer obrotowych i jeszcze 

w takiej specyfikacji. Akurat ko�czyłem szkol� jak� ko�czyłem i mam kolegów, którzy pracuj� w tej 

bran�y, jeden ma hurtownie, inni maj� firmy. W jednej z wi�kszych hurtowni pozna�skich, która 

handluje kamerami, kamera obrotowa kosztuje od 1 000 zł do 50 000 zł, a kamera o której tutaj jest 
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mowa, to podobne kamery u kolegi w hurtowni kupiła Stra� Ochrony Pogranicza, bo tam s� bardzo 

powa�ne wymogi co do jako�ci, obrazu, podczerwieni, itd. Za podobn� kwot� kupiła wła�nie kamery 

Stra� Ochrony Pogranicza. Planuj�c i rozmawiaj�c o tym projekcie, cały czas proponowali�my kamery 

tzw. stacjonarne czy kierunkowe, bo s� ró�ne nazwy z tzw. szerokim k�tem widzenia. Te kamery  

w zupełno�ci w tym naszym systemie, który budujemy wystarczaj�. Cena takich kamer, które  

s� w powa�nych ilo�ciach kupowane w ogóle w Polsce, bo sprawdziłem to w 3 hurtowniach, waha si� 
od 100 zł do 1000 zł, a to o czym ja mówiłem to jest kwota ok. 600 – 700 zl za kamer�. Ja słyszałem  

„to no wła�nie” i tylko si� zastanawiam, po co został wykonany za te pieni�dze przez Urz�d Gminy 

ten projekt, gdzie zakłada si� kamery za 11 000 zł sztuka. Pytam si� po co? Po to, �eby pokaza� 
Radnym jakie to jest drogie, czy �e to jest nie do zrealizowania, nie wiem, nie rozumiem tego.  

Ja uwa�am, �e na takich urz�dzeniach, które maj� nas chroni� nie nale�y oszcz�dza�, ale nie b�d�  
si� wi�cej rozwijał i mówił, co my�l� o tym tutaj. Nie wiem kto przygotowywał t� specyfikacj�  
do tego projektu. Na pewno ten człowiek nie powinien si� tymi rzeczami zajmowa� w Gminie. 

Powtórz� pytanie, czy na bazie wła�nie tego projektu b�dzie realizowany monta� tych 9 kamer?  

Bo je�eli nie, to uwa�am, �e kto� powinien zwróci� za wykonanie tego projektu, je�li on b�dzie 

bezu�yteczny. Tyle z mojej strony.  

 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie, te� mam pytanie, jak ju� jeste�my przy monitoringu. Swego czasu 

zostało wysłane zapytanie do Urz�du Gminy o monta� dwóch kamer przy placu zabaw przy  

ul. Zjednoczenia. Przyszła odpowied�, �e brak mo�liwo�ci technicznych. Nie wiem, by� mo�e Pan 

b�dzie miał wi�ksz� wiedz�, ale jakie mo�liwo�ci technicznie musz� by� spełnione, aby mogły by� 
takie kamery. Ja rozumiem, �e musi by� przył�cze elektryczne, musi gdzie� tam i�� �wiatłowód.  

Ja chciałbym si� zapyta�, czy sa jakie� plany co do wykonania tego monitoringu w Biedrusku i czy to 

tylko i wył�cznie musi by� na podstawie GCI? Czy b�dziecie Pa�stwo równie� korzysta� z innych 

operatorów, którzy od dawna maj� �wiatłowody w Biedrusku i �wiatłowody s� podci�gni�te pod 

ka�dy prywatny dom, lokal. Biedrusko jest tak mał� miejscowo�ci� i scentralizowan�, �e wsz�dzie jest 

dosy� blisko do tych �wiatłowodów. Dwóch operatorów ma �wiatłowody. Nie wiem, jakich jeszcze 

mo�liwo�ci technicznych nie ma? Czy udzieli Pan Wójt odpowiedzi?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Podstawowy problem techniczny to ja tłumaczyłem. W tej chwili 

chcemy załatwi� te tematy, które s� najprostsze z technicznego punktu widzenia, bo te� Pan o to pytał 

ostatnio. Podstawowy problem techniczny jest taki, �e nie zepniemy serwerowni z Biedruskiem,  

bo nie mamy poł�czenia pomi�dzy serwerowni� Suchy Las a Biedruskiem. Mo�emy my�le� o drodze 

radiowej, ale to jest kwestia innego przesyłu.  

 

Radny D. Matysiak: Przez �wiatłowód nie mo�na przesła� tych danych? Przez �wiatłowód innego 

operatora?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Prawdopodobnie mo�na.  

 

Radny D. Matysiak: No wi�c jaki jest problem? Pytam si� o realny problem jaki istnieje?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Na pewno problemem jest brak przył�cza energetycznego.  

 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie, przecie� jest o�wietlenie w parku.  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Nie podł�cza si� kamery do gniazdka na słupie, bo mo�e tak Pan  

to sobie wyobra�a. Jest osobne przył�cze energetyczne. 

 

Radny D. Matysiak: Ale jest tam osobne przył�cze energetyczne pod lampy, które były na boisku 

robione niedawno.  

 

Wójt G. Wojtera: Ale tam był robiony projekt pod lampy, o których Pan przed chwil� wspominał. 

Je�eli chodzi o przył�cze energetyczne zasilaj�ce kamer�, to musi by� odr�bne przył�cze z projektem  

i wykonaniem i to mo�e był problem. Natomiast, prosz� Pa�stwa to nie jest tak, �e szukamy gdzie  

jest najbli�ej jakikolwiek �wiatłowód i mamy kamer�. Oczywi�cie, jest mo�liwo�� �wiadczenia usług 
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przez operatora, który posiada kanalizacj� teletechniczn� i ma w tej kanalizacji swój �wiatłowód,  

po podpisaniu umowy na przesył. Przecie� Pan wie, �e nie ma mo�liwo�ci przył�czenia �wiatłowodu 

do naszego systemu monitorowania.  

 

Radny D. Matysiak: Dlaczego nie ma? 

 

Wójt G. Wojtera: No, bo nie ma.  

 

Radny D. Matysiak: Ale dlaczego nie ma? 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Przepraszam bardzo, nie chciałabym �eby�cie Panowie toczyli 

tzw. woln� dyskusj�. Chciałabym tylko powiedzie�, �e Radny składa zapytanie. Je�eli Panowie 

Wójtowie nie jeste�cie w stanie, bo te� jest to mo�liwe od r�ki udzieli� odpowiedzi, to Pan Radny 

mo�e poprosi� o udzielenie odpowiedzi na pi�mie lub odpowiedzi na nast�pnej sesji, ale Pan Radny 

musi to okre�li�. Natomiast, prosz� nie toczy� wolnej dyskusji. Pan Radny zadał pytanie i oczekuje 

odpowiedzi i teraz prosz� ustali� w jakiej formie ta odpowied� Pana Radnego b�dzie 

satysfakcjonowa�.  
 

Radny D. Matysiak: Bardzo miło, �e Pani przypomniała takie reguły, ale prosz� je stosowa� tak�e 

wzgl�dem siebie, bo czuj� si� tutaj jakby… 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Ale ja chc� pomóc Panu Radnemu, bo… 

 

Radny D. Matysiak: Przed chwil� wysłuchali�my godzinnej dyskusji… 

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Ale z odpowiedzi Panów Wójtów wynika, �e �aden z Panów 

Wójtów nie potrafi udzieli� satysfakcjonuj�cej odpowiedzi i dlatego chciałabym da� Panom Wójtom 

czas, �eby si� przygotowali pisemnie.  

 

Wójt G. Wojtera: Ale prosz� Pana Radnego nie broni�, bo odpowiedzi tak naprawd� udzielił Pan 

Radny W. Majewski, nie ma pr�du i nie ma �wiatłowodu. No i Pan si� �mieje. To, �e �wiatłowody 

maj� dwie firmy, które operuj� na terenie Biedruska, to nie znaczy, �e my mo�emy w sposób dowolny 

z tego �wiatłowodu korzysta�. My nie jeste�my z t� sieci� poł�czeni, rozumie to Pan? Nie ma 

�wiatłowodu, który ł�czyłby system linii �wiatłowodowych w Biedrusku z naszym systemem, który 

pozwoliłby na wprowadzenie na serwer zapisu z tych dwóch kamer, o których Pan mówi, które 

prawdopodobnie nie maj� podł�cze� energetycznych wi�c niech mi Pan nie mówi, �e nie wiemy, bo ja 

zakładam, �e nie ma pr�du, to nie ma �wiatłowodu. Tak jak Pan Radny Majewski powiedział i to jest 

powód.  

 

Radny W. Majewski: Ja o pr�dzie nic nie mówiłem.  

 

Wójt G. Wojtera: Powiedział Pan i bardzo słusznie.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Ja te� nie rozumiem tych odpowiedzi i dlatego dopytuj�,  
bo chc� co� wynie�� z tego wszystkiego.  

 

Wójt G. Wojtera: To, �e tam lampy �wiec�, to ju� Pan M. Buli�ski powiedział, �e to nie jest tak,  

�e jest gniazdko z napisem monitoring i tam si� to podł�cza. Nie ma takiej opcji.  

 

Radny W. Majewski: W kwestii braku �wiatłowodu. Nie wiem, to nie jest �adna filozofia 

dzier�awienie ł�cza i nie musz� to by� prywatni operatorzy, bo w Biedrusku i w Poznaniu i w Suchym 

Lesie jest operator tzw. pa�stwowy, który wydzier�awi takie jedno włókno �wiatłowodowe, 

miesi�cznie to kosztuje w porywach 1 200 – 1 300 zł. Od Biedruska do Suchego Lasu, �eby była 

jasno��. Nie ma przeciwwskaza�, �eby to zrobi�. Przeciwwskazania takie ma ci�gle GCI, które 

twierdzi, �e to jest takie drogie i trzeba dwa włókna wydzier�awi�. Jedno wystarczy, to tak 

informacyjnie.  
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Na os. Grzybowym jest zainstalowanych „na�cie” kamer. Do tych kamer je�li chodzi o zasilanie tych 

kamer nie było doprowadzonego nawet pół metra przewodu zasilaj�cego. I działały te kamery, kiedy 

działało o�wietlenie i to było bardzo fajne rozwi�zanie i bardzo ciekawe rozwi�zanie. W ka�dym razie 

na dzie� dzisiejszy kamery na os. Grzybowym bez rozbudowy, ja przesadziłem z 1 m kabla,  

bo wiadomo, �e trzeba było z góry na dół przeprowadzi� na wysoko�� latarni, to nie jest �aden nakład 

i działaj� te kamery 24 godziny na dob�. I nie trzeba kopa� w wielu przypadkach, je�li s� istniej�ce 

lampy to wystarczy zrobi� jedn� faz� i przeznaczy� tylko i wył�cznie pod zasilanie kamer i mo�na  

to zrobi� bezkosztowo. Tylko to trzeba chcie�. I �eby zako�czy� dyskusj� z tym �wiatłowodem,  

bo �miesznie to wszystko dosy� wygl�da. Panowie mówicie o przetargu, ale nie wiecie na podstawie 

czego ten przetarg. Jest projekt, za jakie� pieni�dze wykonany i nie wiecie Panowie, �e jest ten 

projekt, a ogłaszacie przetarg. Od pocz�tku, �eby wszyscy mieli �wiadomo�� na tej sali, przyj�li�my 

zało�enie, �e w I etapie i tego b�d� bronił, przyj�li�my zało�enie, �e realizujemy w I etapie wszystkie 

te realizacje, które s� bez du�ych nakładów, gdzie nie trzeba du�o �wiatłowodu układa�. Dopiero  

w II etapie podejdziemy do tzw. tych du�ych, gdzie trzeba doprowadzi� zasilanie, gdzie trzeba 

�wiatłowód doprowadzi� i z tym si� zgodz�. To jest jedyna rzecz i chciałbym prosi� o zako�czenie 

dyskusji, bo nic wi�cej si� nie dowiemy ze strony Urz�du Gminy, bo wi�cej my tutaj wiemy. Tak wi�c 

dyskusja jest bezcelowa.  

 

Radna A. Targo�ska: Ja chciałabym zapyta� o zabytkowy park w Złotnikach – Wsi. W tej chwili jest 

on ogradzany wysokim murem i chciałabym si� dowiedzie�, czy na takie opłotowanie Urz�d Gminy 

wydawał zezwolenie? Czy to jest w ogóle w gestii Urz�du? A druga sprawa, to jest wyci�ta aleja  

w parku zabytkowym w Złotnikach – Wsi, kto wydał na wyci�cie tej alei zezwolenie? Czy było  

to zrobione zgodnie z prawem? Prosiłabym mo�e o odpowied� na pi�mie na te dwa pytania. Je�li 
jeszcze mog� od razu zapyta�. Zgłaszano mi podczas Komisji tak� niedogodno��, �e s� niedro�ne 

rowy czy kanalizacja deszczowa wzdłu� jakby tzw. starej Obornickiej – nitki równoległej  

do wiaduktu. Tam mieszka�cy ul. Ró�anej m.in. przez to w błocie brn� na własnych działkach. 

Prosiłabym o sprawdzenie tego i przeczyszczenie czy renowacj�.  
 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie, jak Pan wie ostatnimi czasy na ul. 7 Pułku Strzelców Konnych 

powstało bardzo du�e rozlewisko wody, nie działaj� tam lampy, jest to jakby odosobnione miejsce, 

gdzie mieszka�cy równie� dochodz� do swoich domostw. Dzieci tam chodz�. Jakie s� w ogóle szanse 

na jakie� dora�ne uruchomienie tam tego o�wietlenia? Wiadomo, �e jest okres jesienny i zimowy  

i szybko si� robi ciemno i do tego ta woda, po prostu jest bardzo du�y problem z dotarciem suchym  

do tych domów. Wiadomo, �e tam te� ci��ki sprz�t wojskowy je�dzi i nie zawsze pomału.  

Co z o�wietleniem i jakie s� szanse, �eby tam t� kanalizacj� jak najszybciej uruchomi�? Mo�e by� 
ustnie, je�eli Pan wie, a jak nie to pisemnie. 

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Problem ju� cz��ciowo został rozwi�zany, bo wczoraj akurat jechałem 

przez poligon i zwróciłem uwag� na t� wod� i w tej chwili nie ma wody na wje�dzie do osiedla,  

tak jak to było w pewnym momencie. Jest po cz��ci od strony jednostki i oczywi�cie wynika to ze 

zniszczenia studzienki, która odwadniała ten teren przy budowie ogrodzenia przez wojsko. Ona akurat 

była w samej linii ogrodzenia i została zniszczona i to wymaga odbudowy i poł�czenia z drug� 
studzienk�, tak� która jest bli�ej poligonu. Te prace si� tocz� i b�dzie to rozwi�zane. Odno�nie 

o�wietlenia to sprawdz�, bo by� mo�e jest to zwi�zane z tym, �e te lampy gdzie� tam stały we wodzie. 

 

Radny D. Matysiak: Tam jest problem z okablowaniem i z oprawami, które s� przestarzałe i to si� 
psuje. Czy jest mo�liwo�� jakiego� dora�nego przyspieszenia wymiany?  

 

Radny Z. H�cia: Panie Wójcie mam pytanie, czy w tej chwili w tych pracach kanalizacyjnych, które 

si� prowadzi na terenie Gol�czewa, Chludowa i Ziel�tkowa, czy uwzgl�dnia si� przebieg sieci 

melioracyjnej? Z tego co wiem, jak robione były te prace na terenie centrum Chludowa,  

to obserwowałem sytuacj� tak�, �e rurki melioracyjne po prostu koparka porozwalała. I rezultat jest 

taki, �e np. na ul. Wodnej ludzie maj� od tej pory wod� w piwnicy i ci�gle musz� pompowa� i w 

innych budynkach te� jest. Bo ta sie� melioracyjna, która jeszcze przez Niemców była zbudowana,  

to po prostu została zniszczona i pos�dzam, �e w wielu przypadkach s� takie sytuacje. Czy te rzeczy 

s� uwzgl�dniane, bo je�eli nie, to b�dziemy ci�gle mie� jakie� takie podtopienia. Dzi�kuj�.  
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Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, ta sprawa była wielokrotnie w trakcie zebra� w Gol�czewie,  

ale równie� tutaj na sesji poruszana. Powiem tak, w pasie drogowym, je�eli w trakcie robót ziemnych 

zostanie odkryta melioracja, zostan� zbieraki drenowe zinwentaryzowane lub ewentualnie naruszone, 

to obowi�zkiem wykonawcy i to jest zapisane w umowie, jest odtworzenie tego. Natomiast, prosz� 
Pa�stwa to nie jest tak, jak niektórzy mieszka�cy, zwłaszcza ci, którzy mieszkaj� przy ul. Dworcowej 

my�l�, �e my b�dziemy montowali system, czy b�dziemy budowali system na ich nieruchomo�ciach, 

który pozwoli odwodni� im te nieruchomo�ci, w tym równie� osuszy� piwnice, które s� zalane. One s� 
zalane w cz��ci. Podobna sytuacja, jak ten demonta� przy ró�nego rodzaju inwestycjach czy pracach 

w ogrodzie na terenie działki doprowadził do takiej sytuacji. Faktycznie, „x” lat temu przy budowie  

ul. Dworcowej ten stary niemiecki system, który był, to on został jako system melioracyjny, przy 

budowie drogi został zast�piony klasycznym odwodnieniem pasa drogowego w Gol�czewie. Prosz� 
Pa�stwa, to nie oznacza, �e dzisiaj przy budowie ul. Dworcowej my b�dziemy wchodzili  

na nieruchomo�ci prywatne i odtwarzali melioracj� indywidualn�. Na pewno nie b�dzie sytuacji takiej,  

�e jest budowana kanalizacja deszczowa i to odwodnienie pasa drogowego, powtórz�, �e zajmujemy 

si� pasem drogowym. Ta sama historia jest w Ziel�tkowie. Ten problem, o którym dzisiaj tutaj 

mówili�my, czy Pani Przewodnicz�ca odczytała to pismo, to te� dotyczy czy Gmina b�dzie 

odtwarzała. Tak, Gmina b�dzie oczywi�cie, ale w pasie drogowym, ale nie na terenie prywatnym. I tak 

samo b�dzie w Gol�czewie.  

 

Radny Z. H�cia: Panie Wójcie, tutaj nie chodzi o to, �eby na prywatnej posesji odwadnia�, tylko 

chodzi o to, �e w pasie drogowym przechodziła melioracja i ta melioracja była niszczona, a potem  

to zostało zasypane i teraz ta woda, która byłaby z tych posesji prywatnych odprowadzana, ona po 

prostu nie jest odprowadzana tylko zostaje w piwnicy. Ta to wygl�da. 

 

Wójt G. Wojtera: Jest to równie� w umowach z wykonawcami zawarte. Melioracja ma by� 
odtwarzana.  

 

Radny P. Tyrka: W zwi�zku z odczytanymi tutaj dwoma pismami, jedno od mieszka�ca, a drugie  

od Pani Sołtys i Rady Sołeckiej. Chciałbym skierowa� zapytanie przede wszystkim do Zast�pcy 

Wójta, bo wiem, �e był obecny w Ziel�tkowie na pocz�tku tygodnia, na spotkaniu dotycz�cym wody 

płyn�cej ul. Sportow�, Szkoln�, Wyrzykowskiej. Jakie działania zostały podj�te b�d� zostan� podj�te 

w najbli�szym czasie? Ja to wiem, ale chciałbym �eby Pan Wójt powiedział to tutaj w szerszym 

gremium. Dzi�kuj�.  
 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Ja miałem si� zgłosi� z tym tematem, �eby powiedzie� o tych 

działaniach. Tak jak Pan Wójt mówił, podstawowym problemem jest wypływ wody, który ma miejsce 

na działce prywatnej przy ul. Wyrzykowskiej. Tam nie mo�emy wej�� z ingerencj�. Tam wida� �ródło 

wody, tam wida� dreny, które le�� obok tego �ródła. Potem ta woda spływa wzdłu� ul. Sportowej  

i zalewa ul. Szkoln� praktycznie na długo�ci 200 m – 300 m w kierunku sklepu. Nie wszyscy o tym 

wiedz� i dlatego o tym mówi�, bo widz�, �e Pan si� niecierpliwi.  

 

Radny W. Majewski: Bo to ju� drug� sesj� o tym mówimy Panie Wójcie.  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Ja mog� nie mówi�, ale była taka pro�ba. Po wizji z Zarz�dem Dróg 

Powiatowych, z Zast�pc� Dyrekora ustali�my pewne mo�liwo�ci działania. Dzisiaj przedstawili�my 

konkretne wyliczenia, konkretn� ofert� Zarz�dowi Dróg Powiatowych o podzieleniu kosztów.  

My by�my wzi�li koszty ul. Sportowej, a ZDP sfinansowałby odwodnienie wzdłu� drogi powiatowej  

w kierunku Wargowa, bo tam jest mo�liwo�� doj�cia do istniej�cych rowów i dalej udro�nienia rur, 

które si� tam znajduj�. To zostało sprawdzone w ostatnich dniach i je�eli jutro b�dzie decyzja 

pozytywna Zarz�du Dróg Powiatowych, to chcieliby�my to wykona� w przyszłym tygodniu, 

rozwi�zuj�c problem zalewania dróg. Natomiast, niezale�nie od tego zwrócili�my si� te� do 

wła�ciciela nieruchomo�ci z pismem o zaprzestanie zalewania terenów publicznych. To w tej chwili 

wybija na działce prywatnej, ale równolegle toczymy rozmowy z Zarz�dem Dróg Powiatowych, �eby 

rozwi�za� problem, poniewa� my wiemy, �e je�eli przyjdzie zima i przymrozi to ten odcinek b�dzie 

musiał praktycznie zosta� wył�czony z ruchu. W ci�gu najbli�szych kilku dni, by� mo�e nawet jutro 
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albo w poniedziałek pojawi� si� te� znaki ostrzegawcze. B�d�c w terenie widzieli�my, �e ludzie nawet 

nie zwalniaj� wje�d�aj�c w te wielkie kału�e, co grozi oczywi�cie wypadkiem i b�dzie znak 

ostrzegawczy – uwaga, inne niebezpiecze�stwa.  

 

Radny D. Matysiak: Panie Wójcie, jeszcze mam pytanie odno�nie os. Kamieni Szlachetnych, 

poniewa� tam w ostatnim czasie zostały jakby wyrównane te drogi, po czym otrzymałem kolejne 

zdj�cia po opadach i tam s� zalewane posesje mieszka�ców i to jest to, na co wcze�niej zwracali�my 

uwag�. Zostaje zbyt wysoka warstwa nawieziona tego tłucznia czy czego� podobnego do tłucznia  

i tam si� pojawia problem zalewania posesji. Czy te płyty tam b�d� w grudniu układane, ten pierwszy 

odcinek?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: To jest to o czym mówiłem, to na przełomie listopada i grudnia,  

w ci�gu najbli�szych dwóch tygodni.  

 

Radny D. Matysiak: Tylko nie wiem, czy przy układaniu tych płyt po prostu nie trzeba by zebra� tej 

warstwy, aby nie zalewa� tych posesji. 

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Zwrócimy na to uwag�.  
 

Radny W. Majewski: Pytanie, w nawi�zaniu do dyskusji odno�nie Ziel�tkowa. Panie Radny byłem 

tam parokrotnie na miejscu, spotkałem si� z przedstawicielem sołectwa i rozmawiali�my o tym, 

poruszali�my ten temat. Nie chodzi o zło�liwo��, ale chciałbym tylko zapyta� czy jest kto� na tej sali, 

kto by mi odpowiedział, czy co� w zwi�zku z zaistnieniem, czy przyst�pieniem do spółek wodnych  

w Ziel�tkowie si� wydarzyło?  

 

Radny P. Tyrka: Ziel�tkowo nie przyst�piło, nie było decyzji.  

 

Wójt G. Wojtera: Pan Radny jest chyba odwrotnie zorientowany. Akurat Panie Radny Ziel�tkowo 

wyst�piło ze spółek wodnych.  

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: 30 lat temu.  

 

Radny W. Majewski: Ja to znam Panie Wójcie i dlatego było spotkanie mieszka�ców  

z przedstawicielem spółki wodnej i co� si� miało sta�, aby ludzie nie mieli pretensji do Urz�du. 

 

Wójt G. Wojtera: W trybie przypuszczaj�cym by Pan musiał zada� pytanie, co by si� stało gdyby 

Ziel�tkowo przyst�piło do spółek wodnych?  

 

Radny W. Majewski: Mo�na si� zapyta� czy si� co� zadziało, �eby przyst�pili? 

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: 3 pa�dziernika mieli�my spotkanie z p. Ł. Zimowskim odno�nie 

przyst�pienia Ziel�tkowa do spółki. Po negocjacjach okazało si�, �e spółka nas nie przyjmie, bo s� 
akcjonariusze i powiedzieli, �e je�li by nas przył�czyli do spółki to po prostu by musieli wszystkie 

pieni�dze wyda� na Ziel�tkowo, bo trzeba by było nas w jakim� stopniu doinwestowa�. Po zebraniu 

spółka wyraziła si� negatywnie, �e Ziel�tkowo nie zostanie przył�czone do spółki. W takim układzie  

p. Zimowski powiedział, �e jest spółka gminna i takie główne ci�gi jak w tej chwili mamy problem,  

to powinna Gmina. Tam gdzie jest przerwany ten dren to s� główne zbiorniki w Ziel�tkowie, tam s� 
dwie rury, które maj� 250 mm obj�to�ci wi�c mo�ecie sobie Pa�stwo wyobrazi� ile wody płynie.  

Tam idzie woda z Chludowa, z Ziel�tkowa, bo ja mam mapy, gdzie w 1903 r. była wybudowana 

kanalizacja drenarska i tam wida�, gdzie s� te cieki. Chodzi o to, �e to nie wła�ciciel popsuł sobie 

drenark�, bo szpadlem tego nie zrobił, bo prawie na 2 m gł�boko�ci id� dreny. To było popsute przy 

budowie wodoci�gu, pr�du i gazu, a �e lata były suche wi�c problemu nie było, ale przy ka�dym 

opadzie była kału�a wody. Przywie�li tłucznia, zasypali i utwardzili i woda wypływa i co ci ludzie 

maj� powiedzie�. Teraz jest jedno, �e była komisja i nikt z władz wioski nie był poinformowany, 

gdzie s� ludzie co wiedz� jak podej�� do tego problemu, bo rozmawiali z p. Zimowskim, który troch� 
si� zna na tej melioracji. Z tego co wiem, to dwie rury chc� wło�y� w ten kanał, który idzie  
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do Wargowa i on ma 100 cm �rednicy i po prostu si� zrobi dalszy problem i tak nie mo�e by�. 
Wła�ciciel powiedział, �e zrobi betonowy płot za własne pieni�dze, �eby mu woda nie leciała na pole  

i problem nie b�dzie rozwi�zany. Tam trzeba wyczy�ci� te dwa kanały z jednej i z drugiej strony  

i wówczas woda by szła do rowu, który jest odprowadzany do Samicy. I taki jest problem naszej 

wioski i nikt pół roku nie mo�e tego rozwi�za�.  
 

Radny W. Majewski: Panie Wójcie, czy my mamy spółk� gminn� wodn�? 

 

Wójt G. Wojtera: Tak, po to jest Pozna�ski Zwi�zek Spółek Wodnych i gminne spółki do niego 

nale��.    
 

Radny W. Majewski: Mówi Pani, �e przy pracach przył�cza wodnego, elektrycznego i gazowego.  

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: A �eby było �mieszniej, to było to moje pole, które kiedy� było 

uprawiane.  

 

Radny W. Majewski: Kto robił to przył�cze? 

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: Ja nie wiem kto.  

 

Radny W. Majewski: Kto, Gmina robiła to przył�cze?  

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: Tak, tak.  

 

Wójt G. Wojtera: Gmina nie buduje przył�czy.  

 

Radny W. Majewski: Przył�cze od rury magistralnej do domu buduje inwestor, czyli mieszkaniec.  

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: Ale gdzie� musiała by� jaka� główna rura, w pasie drogowym  

i tam jest wła�nie przerwane.   

 

Radny W. Majewski: Ale tam nie wybija ta woda? 

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: Bo, to jest zabetonowane, wybija troch� wy�ej.  

 

Radny D. Matysiak: Bo jest dalej zatkane i ona wybija jakby w najsłabszym punkcie.  

 

Radny W. Majewski: Ale to nie uszkodziła Gmina, tylko wykonawca. No jest problem, bo wiadomo, 

�e Gmina nie mo�e tam inwestowa� pieni�dzy. Za co my tutaj b�dziemy Gmin� �ciga�. Ja tam byłem  

i widziałem to parokrotnie i ja nie twierdz�, �e tak ma zosta�, tylko uwa�am, �e wła�ciciel tej posesji 

powinien to naprawi�.  
 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: Ale on tego nie popsuł.  

 

Radna Powiatu Pozna�skiego G. Głowacka: To jest młoda osoba i ma kredyty na dom i wła�nie 

nasza spółka powiedziała, �e 90 000 zł, �eby to naprawi�.  
 

Radny W. Majewski: Ale kto to uszkodził? No, nie Gmina i nie Urz�d Gminy.  

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: W trakcie budowy gazu, wody i pr�du, bo tam s� te trzy media 

zrobione. 

 

Radny W. Majewski: Ja budowałem dom i wiem jak to si� odbywa. Ja to wykonywałem,  

nie fizycznie, ale na mój koszt. Za ka�de przył�cze ja płaciłem i ka�dy kto budował dom.  

 

Radny D. Matysiak: Nie chodzi o przył�cze, tylko o główn� lini� wody. 



 - 43 -

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: Tak, na ul. Wyrzykowskiej.  

 

Radny D. Matysiak: I tam została przerwana drenarka, tam zostało zasypane i woda, gdzie� musi 

przej��. Pech chciał, �e u tego Pana było jakby najsłabsze ogniwo tych rurek i dlatego wybija u niego.  

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: To jest z 1903 r. drenarka, to mo�ecie sobie Pa�stwo wyobrazi� 
ile to ma lat, ale ona jeszcze funkcjonuje. Jeszcze jedno, wła�ciciel ma ile� tam metrów poni�ej to i nie 

mo�e nic zrobi�, nawet wykopa� sobie piasku, bo to nie jest jego i ta drenarka te� nie jest jego. To jest 

pa�stwa.  

 

Radna A. Targo�ska: Na jakiej to jest gł�boko�ci?  

 

Sołtys wsi Ziel�tkowo R. Roszczyk: Prawie 2 m lub wi�cej, to zale�y jak teren idzie. Wystarczyłoby 

oczy�ci� to. Pan Zimowski, oni maj� ró�ne sondy i oni wiedz� gdzie te dreny id� i by wystarczyło  

z jednej strony i z drugiej strony przeczy�ci� i by si� rozwi�zał problem z drog�. Wybudowanie 

nowego przył�cza, to i tak woda sobie zrobi swoje.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Faktem jest, �e jest wielki problem i trzeba ten problem 

rozwi�za�. Ludzie s� bezradni w tej sytuacji i zwracaj� si� z pro�b� do Gminy o pomoc. Czy Panowie 

Wójtowie podejm� jakie� działania w zwi�zku z tym problemem, który wyst�puje w Ziel�tkowie?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Tak jak mówiłem te działania s� podejmowane z naszej inicjatywy. 

Koszt skanalizowania tej wody i doprowadzenia do rowów wzdłu� drogi powiatowej to 62 000 zł  

i tymi kosztami chcemy si� podzieli� z Powiatem i to wykona�. Wyłapa� t� wod� praktycznie  

od granicy działki prywatnej, skanalizowa� i wpu�ci� j� w rur� i wtedy ta woda nie b�dzie zalewała 

drogi powiatowej, ani gminnej. Tak, jak ju� mówiłem, nie mo�emy wchodzi� z pracami na teren 

prywatny, My nie mówimy czyja to jest wina, nie mo�emy powiedzie�, �e kto� zniszczył dren  

na drodze czy gdzie� na polu, bo tego nikt nie udowodnił. Ten dren ma kilkaset metrów długo�ci  

do wylotu do rowu przy sklepie i tak naprawd� cały dren musiałby zosta� odkryty. Kolejny raz mówi�, 
�e to nie jest zadanie Gminy.  

 

Przewodnicz�ca M. Salwa-Haibach: Dla mnie istotne jest to, �e Pan Wójt powiedział, �e zostały 

podj�te okre�lone działania w celu rozwi�zania tego problemu i na tym był proponowała t� dyskusj� 
zako�czy�.  
   

Radny W. Majewski: Tylko, kiedy to zostanie wykonane?  

 

Zast�pca Wójta M. Buli�ski: Tak jak mówiłem, czekamy na stanowisko Zarz�du Dróg 

Powiatowych. Je�eli ta decyzja b�dzie w przyszłym tygodniu, to prace powinny by� zrobione.  

 

Radny P. Tyrka: Ja chciałbym tylko jedn� rzecz sprostowa� do wypowiedzi Pani Sołtys Ziel�tkowa. 

Uwa�am, �e to bardziej jest w naszym interesie jako mieszka�ców Ziel�tkowa, �eby zwi�zek spółek 

wodnych przyj�ł naszych mieszka�ców i to my powinni�my wyst�pi� z pisemnym wnioskiem  

do zwi�zku. �eby�my zostali przyj�ci do zwi�zku spółek wodnych, to zebranie wszystkich członków 

tego zwi�zku musi wyrazi� zgod�. Je�eli my wyst�pimy z takim wnioskiem, to otrzymamy jak�� 
odpowied�. Na razie to wszystko było tylko ustnie, natomiast �adnego wniosku nie było. Nie byłem  

na tym zebraniu dlatego, bo nie mogłem, ale byłem na wcze�niejszym zebraniu, które było pierwszym, 

gdzie Pan Kierownik ze zwi�zku spółek był obecny. W rozmowie z mieszka�cami, z rolnikami  

i nowymi mieszka�cami nie było zbyt du�ego zainteresowania je�eli chodzi o przyst�pienie do spółek. 

Uwa�am, �e najpierw powinni�my rozliczy� sami siebie jako mieszka�cy i zrobi� list� i zobaczy� 
jakie jest zainteresowanie i wtedy mo�emy pisemnie wyst�pi� z pro�b� o przyj�cie. Je�eli b�dziemy 

rok, dwa czy trzy to podejrzewam, �e tych składek troch� si� zbierze jak b�dzie zainteresowanie 

mieszka�ców i wówczas mo�emy wyst�powa� z wnioskiem o oczyszczenie rowu czy odbudow� 
ł�cznic melioracyjnych. Uda si� wykona� jedn� interwencj� na ul. Sportowej/ Szkolnej, ale nikt nam 

nie zagwarantuje, �e za pół roku, gdy znowu b�d� deszczowe lata, woda nie wyjdzie gdzie� indziej.  
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I znowu spotkamy si� w tym miejscu, �e nadal nie jeste�my w spółkach i dlaczego te spółki maj�  
w nas inwestowa�. Spotykam si� z mieszka�cami Gol�czewa, z mieszka�cami Chludowa, którzy 

troch� o tej sprawie wiedz� i oni od razu mówi�, dlaczego z naszych składek ma by� robione  

w Ziel�tkowie, je�eli Ziel�tkowo dwadzie�cia par� lat temu wyst�piło. My płacimy od lat,  

a Ziel�tkowo nie płaci. Musimy si� uderzy� w serce i musimy podj�� decyzj�, sprawdzi� ilu jest 

ch�tnych i wtedy wyst�pi� z pismem o przyj�cie do spółek.   

 

Ad. 27. 

Wolne glosy i wnioski.  

 

Radny K. Pilas: B�dzie wypowied�, któr� kieruj� do J. Ankiewicza, do Przewodnicz�cego Komitetu 

„Nowoczesna Gmina”, bo tak jest podpisany. Dzisiaj w Internecie ukazała si� gazeta „Miesi�cznik 

Sucholeski” i jest artykuł nt. obchodów 800 – lecia Suchego Lasu i komitetu, który został powołany 

decyzj� Wójta. Nie b�d� si� w tej chwili odnosił do tre�ci samego artykułu, pó�niej si� odnios�  
w formie pisemnej, przytocz� tylko niektóre rzeczy. Jest w tym artykule mowa o tajemniczym 

radnym. Chciałbym Pa�stwu powiedzie�, �e ten tajemniczy radny to Krzysztof Pilas. Jedyny członek 

tego komitetu, który jest radnym, czyli odnosz�, �e ten tekst jest skierowany do mnie.  

 

Radny J. Ankiewicz: Do mieszka�ców.  

 

Radny K. Pilas: Nie, do mnie. Zarzucacie mi Pa�stwo działania nieetyczne, wybujałe ambicje i to,  

�e za społeczne pieni�dze robi� sobie kampani� wyborcz�. Komitet został powołany decyzj� Wójta 

Gminy, Przewodnicz�cym komitetu jest Zast�pca Wójta M. Buli�ski. To, �e nie ma nikogo  

z „Nowoczesnej Gminy” to, to pytanie prosz� kierowa� do swojego szefa, czyli Grzegorza Wojtery.  

Ja otrzymałem propozycje uczestnictwa w tym komitecie i wyraziłem zgod�. Zadaniem komitetu było 

przygotowanie obchodów, które si� zbli�aj� w przyszłym roku 800 – lecia Suchego Lasu. Zadaniem 

komitetu było przygotowanie propozycji. Ten artykuł ukazał si� teraz i my�l�, �e zrobili�cie wielki 

falstart, bo gdyby to si� ukazało po bud�ecie, gdyby były ju� wydane jakie� �rodki finansowe,  

ale z tego co wiem, to do tej pory nie wydano złotówki na obchody 800 – lecia Suchego Lasu i cały 

czas mówimy o propozycjach. Komitet odbył kilka spotka�, a ja byłem na dwóch. I tak jak 

powiedziałem, jego zadaniem było przygotowanie propozycji obchodów 800 – lecia. W skład 

komitetu wchodz� w wi�kszo�ci ludzie z Urz�du Gminy i organu wykonawczego i par� osób jest 

spoza Urz�du. Pan Grzegorz Wojtera wybrał swojego zast�pc� na szefa tego komitetu, zast�pc� szefa 

komitetu jest Pani Joanna Nowak – Sekretarz Gminy. Wystarczyło z nimi porozmawia� i pewnie 

Przewodnicz�cy komitetu wyja�niłby nurtuj�ce was sprawy, albo jaki jest harmonogram post�powania 

w tej kwestii. Tego oczywi�cie nikt z was nie zrobił, bo rozmawiałem z Przewodnicz�cym. Zadanie, 

które zostało na nas zało�one zostało spełnione, przygotowali�my jakie� tam oferty i co si� dzieje z t� 
propozycj�. Te propozycje zostały wycenione przez Referat Promocji. Członkowie Komisji 

Społecznej, którzy b�d� opiniowali tego typu wydatki otrzymali to bodaj�e 2 tygodnie temu i dopiero 

moja rola jako Radnego i Przewodnicz�cego Komisji Społecznej rozpocznie si� 29 listopada, kiedy na 

posiedzeniu Komisji b�dziemy opiniowali propozycj� komitetu. Pa�stwo zatytułowali�cie swój 

artykuł „Obchody bizancjum – Nie”. Wi�c ja zawracam si� teraz z apelem do członków Komisji 

Społecznej Pana M. Jankowiaka, Pana R. Tasarza, Pani U. 
wiertni i Pana G. Rewersa, którzy 

stanowi� wi�kszo�� w Komisji Społecznej, a s� z „Nowoczesnej Gminy”, a Pan J. Ankiewicz jest 

Przewodnicz�cym, �e tego 29 listopada Pa�stwo przygotujecie propozycj� ci�� obchodów 800 – lecia 

Suchego Lasu. Taka rola spoczywa na Komisji Społecznej. Ja bardzo was prosz�, 2 tygodnie temu 

otrzymali�cie materiał propozycji z Urz�du Gminy i to jest ten czas, kiedy macie wyrazi� swoj� 
opini�. A z tre�ci tego artykułu wynika, �e b�dziemy ci�� wi�c prosz� si� przegotowa� i powiedzie� 
mi co b�dziemy ci��, a co zostanie, �eby mo�na było pó�niej przedstawi� to do projektu bud�etu. I to 

jest na ten czas wszystko, powiedziałem, �e do samego artykułu odnios� si� w formie pisemnej.  

 

Radny J. Ankiewicz: Oczywi�cie, nie było celem tego artykułu sprowokowanie Pana Radnego do tej 

wypowiedzi czy jakiejkolwiek innej. Chciałbym zwróci� uwag� przede wszystkim na to, �e Suchy Las 

jest wa�n� miejscowo�ci� w Gminie Suchy Las, ale to s� obchody 800 – lecia wsi Suchy Las,  

a nie Gminy Suchy Las i w zwi�zku z tym, swoboda wydawania ogromnych pieni�dzy na obchody 

�wi�ta czy rocznicy 800 – lecia Suchego Lasu je�eli jest zamierzona, to jest niepotrzebna. Mo�na  
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to te� tak zrobi�, jak niedawno zrobiło Gol�czewo, a to było bodaj�e 700 – lecie o ile dobrze 

pami�tam. Ja pami�tam Chludowo, bo wtedy byłem Przewodnicz�cym Rady Gminy i tam si� odbyły 

uroczysto�ci bardzo lokalnie na terenie remizy, były uroczysto�ci �wieckie i była cz��� religijna. 

Pozostał �lad w postaci pomnika przy ul. Tysi�clecia. Rzeczywi�cie dochodziły do nas słuchy,  

�e obchody 800 – lecia Suchego Lasu mog� by� bardzo, bardzo szerokie i bardzo bogate  

i chcieli�my tym artykułem Pa�stwa i ograniczy�, i powiedzie�, �eby był umiar w tych obchodach. 

Dysponujemy funduszami publicznymi, mamy Dni Gminy Suchy Las, które te� si� odbywaj�  
w Suchym Lesie i w zwi�zku z tym, taki był nasz cel. Moim celem na pewno nie było ura�enie honoru 

Radnego K. Pilasa.  

 

Radny K. Pilas: Jarek, wszystko by grało, gdyby nie słowa, które napisałe�, a słowa rani� tak samo 

jak słowa i ci przeczytam „Radny, który szasta publicznymi pieni�dzmi by pokaza� si�, by został 

zapami�tany przez wyborców” i to jest po prostu nieetyczne. I to jest prosz� Pana tak jakby� mi dał  

w twarz, po prostu obraziłe� mnie tymi słowami i ci powiedziałem, �e ja tego tak nie zostawi�.  
 

Radna A. Targo�ska: Ja chciałabym �eby�my sobie ostatecznie wyja�nili, czy to s� obchody dni wsi 

Suchy Las czy Gminy Suchy Las, poniewa� byłam na spotkaniu, na którym mówiono, �e niby 

Suchego Lasu, ale traktujemy to jako Gmin� i w ka�dej z miejscowo�ci jakie� wydarzenia b�d� si� 
odbywały, było to spotkanie latem w CKiBP, mniej wi�cej tak to wygl�dało. Wi�c nale�ałoby 

uszczegółowi�, czy to ma by� tylko lokalnie w danej jednej miejscowo�ci czy te� w cało�ci Gminy? 

Chciałabym te� wiedzie�, o jakich kwotach mówimy? A po trzecie, chciałbym powiedzie� Panu 

Ankiewiczowi, �e jest Pan członkiem tak samo jak i ja Komisji Finansowo – Bud�etowej i Rozwoju 

Gminy i to jest odpowiednie forum do takich rozmów, a nie forum publiczne w gazecie. To było 

troch� poni�ej pasa zagranie, ale jednocze�nie te� falstart wi�c troch� Pan sam sobie w kolano strzelił.     

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, pierwsza sprawa to akurat b�dzie dowód na to, �e �adnych wersji 

nie uzgadniam, ja nie jestem �adnym szefem Panie Krzysztofie, szefem klubu jest Pan Ankiewicz, a ja 

jestem członkiem pewnego ruchu, ale oczywi�cie identyfikuje si� zarówno z ruchem, jak i z tym  

o czym tutaj Panowie rozmawiali�cie. W czym jest ró�nica zda� pomi�dzy Panem Ankiewiczem  

a mn� i jednocze�nie jest to odpowied� dla Pani Radnej A. Targo�skiej. 800 lat temu nie było gmin 

wi�c przyj�ło si� zwyczajowo, �e je�eli mamy lecie Kórnika, Mosiny to obchodzi to cała gmina jako 

jednostka, jako wspólnota samorz�dowa. Dlaczego nie obchodziła przy okazji 700 – lecia Gol�czewa, 

no bo Suchy Las jest stolic� gminy wi�c przyjmuje si�, �e jest to 800 – lecie Gminy. Oczywi�cie 

wiemy, �e wtedy nie było gmin, ale sama nazwa pojawiła si� wtedy po raz pierwszy i to daje asumpt, 

�eby po prostu �wi�towa� w całej Gminie. Je�eli chodzi o te bardzo górnolotne słowa tutaj „poni�ej 

pasa”, „zawiedziony”, „szasta� publicznymi pieni�dzmi” itd., to Panie Krzysztofie ja Pana zapraszam 

na kaw� i powiem Panu jak sobie z tym problemem poradzi�, naprawd� cz�sto mam do czynienia  

z takimi zarzutami, praktycznie w ka�dej gazecie, nawet w relacjach z Komisji pojawiaj� si� takie 

okre�lenia i naprawd� nie jest trudno poradzi� sobie psychicznie z tym problemem. Zapraszam.  

 

Sołtys wsi Gol�czewo P. Majkowski: Akcent dla mnie bardzo miły, �e w tej dyskusji Gol�czewo 

zostało zapami�tane 4 lata temu i to jest bardzo pozytywny i miły wyd�wi�k je�eli chodzi o dyskusje 

rocznicowe. Pan Wójt wspomniał o odwodnieniu ul. Dworcowej, faktycznie mieszka�cy mo�na 

powiedzie�, �e mieli problem z zalewaniem piwnic, w tej chwili ten problem na szcz��cie został 

zahamowany. Firma, która robi kanalizacj� w Gol�czewie poło�yła dla swoich potrzeb drena�, �eby 

odwadnia� ten wykop i posadowienie tych rur kanalizacyjnych i problem zalewnia piwnic w trzech 

przypadkach sko�czył si�. Jedynym negatywnym problem jest w tej chwili pompowanie wody  

z ko�cówki tego drena�u, bo ona grawitacyjnie od torów spływa. Ja zgłaszałem ju� u Pani 

Frankowskiej i ona miała mie� w tym tygodniu spotkanie z wykonawc�, nie wiem czy 

zasygnalizowała t� kwesti�, prosiłem o odpowied�, ale jej nie otrzymałem. Jedynym mankamentem 

jest to, w jaki sposób odprowadzi� to do kanalizacji burzowej. Wiem, �e projektuje si� teraz 

skrzy�owanie ul. Dworcowa/ Lipowa/ Tysi�clecia i my�l�, �e ten problem dla wszystkich 

mieszka�ców zostanie rozwi�zany. Jest to idealny moment, �eby ten problem zalewania piwnic został 

wyeliminowany. Tyle w uzupełnieniu, Pan H�cia nie słyszał, ale mo�e ko�cówk�. Dzi�kuj�.    
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Przewodnicz�ca Zarz�du Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz: Panie Wójcie ja mam  

3 sprawy. Po 1., co mo�na zrobi�, czy Pan ma jakie� mo�liwo�ci, wła�nie doszła do mnie informacja,  

�e w dniach 11 – 13 grudnia, od godz. 8:00 rano a� do 16:30 b�dzie wył�czony pr�d przy  

ul. Bogusławskiego i przylegle ulice, budzi to ogromny niepokój mieszka�ców, zwłaszcza przedszkola 

„Piraciki”. To si� wi��e nie tylko z tym, �e nie b�dzie pr�du i b�dzie ciemno w godzinach porannych  

i popołudniowych, ale te� ogrzewania nie b�dzie dla małych dzieci, a to s� trzy dni pod rz�d. Sa tam 

te� inne zakłady, drukarnia, kamieniarstwo, piekarnia. Czy Pan mo�e, bo indywidualne osoby maj� 
bardzo mały wpływ na Enea, a uwa�am, �e to jest skandal 3 dni pod rz�d?  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, te planowane wył�czenia zwi�zane s� z przebudow� jakiej� linii 

energetycznej albo urz�dze�, bo rozumiem, �e to s� 3 dni pełne? 

 

Przewodnicz�ca Zarz�du Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz: Nie, od godz. 8 – 16.  

 

Wójt G. Wojtera: Prosz� Pa�stwa, ja zauwa�yłem, �e je�eli pisz� mieszka�cy i widziałem taki jeden 

list, chyba z Jelonka pisali i napisali to jako klienci Enea i wyst�pili o skrócenie czasu, bo oni nie 

przesun� tego, bo oni musz� to wykona� i skrócili chyba o 2 godz. to wył�czenie. Natomiast,  

ja miałem tak� sytuacj�, �e basen praktycznie z 3 dniowym wyprzedzeniem dostał informacj�  
o wył�czeniu pr�du na basenie w pi�tek i w sobot� i interweniowałem u samego Pana Dyrekora  

w Szamotułach, 3 razy do niego dzwoniłem. Czułem przez telefon, �e robi to bardzo niech�tnie,  

ale dostali�my zamiast 14 – godzinnego wył�czenia, dostali�my 18 – godzinne, ale w tygodniu, 

dostali�my 2 razy po 9 godzin. Powiem, �e nie b�d� si� deklarował, mog� równie� z Pa�stwem 

oficjalnie wyst�pi�, natomiast nie b�d� si� deklarował, bo jeszcze załatwi� wam po 1 godz. ekstra.         

 

Przewodnicz�ca Zarz�du Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz: Chciałabym powiedzie�  
o sprawie ul. Obornickiej, bo ta kału�a, która tam jest i z której niestety pryska na drog� techniczn�,  
to tam trzeba rzeczywi�cie zrobi� rowy, ale tam jest jeszcze jeden problem, o którym dzisiaj  

ju� rozmawiałam w Referacie Komunalnym, jest przy studzience burzowej zarwanie i tam wi�ksze 

prace przez ZGK sa potrzebne. I mam te� pro�b� mieszka�ców o interwencj� przy ul. Nektarowej, 

pomi�dzy Suchy Las Wschód a Jelonkiem, tam jest taka kału�a, o której Pa�stwo wiecie, za firm� For 

Expo, tam pewnie trzeba b�dzie zrobi� studzienk� chłonn�, bo to tak nie mo�e by�… 

 

Wójt G. Wojtera: 8 studzienek, albo robi� to, co robimy na bie��co, czyli wywozi� wod�.  
 

Przewodnicz�ca Zarz�du Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz: Niestety, tam te� zamarznie  

i b�dzie kłopot. Prosz� o usuni�cie tego.  

 

Ad. 28. 

Zamkni�cie sesji. 

 

Przewodnicz�ca Rady Gminy M. Salwa - Haibach zamkn�ła XXXVIII sesj� Rady Gminy Suchy Las  

w dniu 23 listopada 2017 r. o godz. 21:15. 

 

 

Sporz�dził:  Przewodnicz�ca Rady 

 Marcin Kołodziejczak    Gminy Suchy Las: 

  Małgorzata Salwa-Haibach 

    
















































